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نایب رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس:
قصد ساخت سلاح هسته ای و آزمایش 

آن را نداریم
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی در واکنش به اظهارات یک 
نماینده گفت: به عنوان عضو کمیسیون تخصصی عرض می  کنیم 
که ما هیچگونه سلاح هسته ای نه ساخته ایم و نه داریم؛ من تعجب 
می کنم از این نماینده که واقعا می خواهد کجا آزمایش کند؟ چون 
کنند.  ندارند حرف های غیردقیق مطرح می  اطلاعات درستی 
اشاره  که  نمایندگان  از  یکی  توییت  درخصوص  حیدری  شهریار 
صفحه2غیرمستقیمی به تولید و آزمایش سلاح هسته ای داشت، گفت: به 

سخنگوی وزارت امور خارجه:
 رژیم صهیونیستی تهدیدی برای تمام 

منطقه است
مایل  صهیونیستی  رژیم   : گفت  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
و  اسلامی  کشورهای  میان  ناامنی  فضای  به  زدن  دامن  با  است 
منطقه برای خود فضایی جهت تنفس و ادامه حیات ایجاد کند. 
رژیم صهیونیستی تهدیدی برای تمام منطقه است. ما موضوعات 
اختلافی خود را با کشورهای اسلامی و منطقه در چارچوب روابط دو 
جانبه حل و فصل می کنیم. ناصر کنعانی روز )دوشنبه( در نشست 
خبری هفتگی خود با خبرنگاران در خصوص هماهنگی دیپلماسی  صفحه  7

بازدارندگی استراتژیک ایران
اقدام منتسب به رژیم صهیونیستی در تلاش برای 
حمله به یک مرکز نظامی در اصفهان با توسل به یک 
ریزپرنده جای تحلیل ندارد چرا که آنقدر عاجزند که 
حتی نتوانسته اند از خارج از مرزها برای ایران مزاحمت 
ایجاد کنند اما در برابر عملیات ایران علیه اقدام تل آویو 
به ساختمان کنسولگری ایران در حافظه تاریخ خواهد 
ماند.  رژیم صهیونیستی اشتباه استراتژیک و خطر 
فاحشی با حمله به سفارتخانه ایران مرتکب شد. در 
این اشتباه فاحش تمام قوانین بین المللی و حتی عرف بین الملل را زیر پا گذاشت و 
تجاوز مستقیمی به ایران کرد و در این خطای استراتژیک معتقد بود که ایران به صبر 
استراتژیک خود ادامه می دهد در حالی که ایران نشان داده است که در مقوله امنیت 
و سلامت کشور و مردم در هیچ رده ای هیچگاه کوتاهی نکرده و امنیت کشور در راس 
اولویت های نظام در طول دهه های گذشته مسامحه نکرده و امنیت کشور همواره 
در راس سیاست های نظام جمهوری اسلامی ایران بوده است.  لذا اکنون سیاست 
صبراستراتژیک به بازدارندگی استراتژیک تبدیل شده است و از این به بعد هرگونه 
تحرکی که رژیم صهیونیستی علیه منافع ملی و امنیت ملی کشور چه در سطح اماکن 
و چه در سطح شخصیت ها انجام دهد، جمهوری اسلامی ایران با قدرت و با اقتدار 
پاسخ خواهد دارد. این مورد نشان دهنده آن است که جمهوری اسلامی ایران در سطح 
منطقه ای توان بازدارندگی خود را بسیار قوی تر و بالاتر از حد تصور ناظران خارجی 
بالا برده و به رغم اینکه قدرت های بزرگ جهان از جمله آمریکا، فرانسه و انگلستان با 
سیستم های بازدارنده و ضد موشکی خود به مقابله با پهپادهای ایران پرداختند اما 
موشک های ایرانی با قدرت به مراکز از قبل تعیین شده برخورد کرد.  این موارد نشان 
می دهد که رژیم صهیونیستی کاملا آسیب پذیر است و دوم اینکه این رژیم به تنهایی 
نمی تواند از خود دفاع کند و سوم نشان داده شد که این رژیم قدرت بازدارندگی ندارد 
چرا که سه پایگاه اصلی و حساس هوایی، اطلاعاتی و جاسوسی این رژیم زده شد. 
پایگاه نواتیم از حساس ترین پایگاه های دنیاست و امن ترن پایگاه های دنیا مورد آسیب 
قرار گرفت. لذا جمهوری اسلامی ایران نشان داد که قدرت بازدارندگی بالایی دارد. در 
حالی که شاید ایران حداقلی از قدرت خود را به نمایش کشید.  لذا نگارنده معتقد است 
فصل جدیدی در وزن استراتژیک ایران در منطقه آغاز شده و باید این وزن درنظر گرفته 
شود. این قدرت ایران باعث خواهد شد که کشورهای منطقه اطمینان بیشتری به نقش 
ایران داشته باشند چرا که ایران قوی و مقتدر همیشه این سیگنال را ارسال کرده که با 
برادران و همسایگان منطقه ای خود می تواند بهترین روابط را داشته باشد و آغوش تهران 
برای بر قراری ثبات و امنیت بدون دخالت خارجی باز است. اکنون ایران در صحنه 
عمل قدرت این کار را دارد تا بتوان امنیت در منطقه را برقرار کند لذا باید در آینده شاهد 
تحرکات دیپلماتیک بیشتری در ارتباط با فصل جدید جایگاه منطقه ای و قدرت ایران 

باشیم و این مورد باعث خواهد شد قدرت های بزرگ با نگاه تازه تری به تهران بنگرند.
 کارشناس مسائل خاورمیانه

رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد:

اجرای طرح کنترل موتورسیکلت سواران متخلف 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم از اجرای طرح کنترل موتورسیکلت 

سواران متخلف خبر داد.
سرهنگ غلامرضا صدفی در گفتگویی اظهارداشت در راستای پیشگیری از حوادث 
ترافیکی و کنترل تخلفات ، طرح برخورد با موتورسیکلت سواران متخلف از روز سه شنبه 

چهارم اردیبهشت ماه درسطح شهر قم آغاز می گردد.
سرهنگ صدفی افزود : در این طرح به استناد ماده ۲۰ قانون رسیدگی به تخلفات 
رانندگی ، با تخلفات موتورسیکلت سواران از قبیل: حرکت در پیاده رو یا در جهت 
بار غیرمتعارف، حرکت  مخالف مسیر مجاز، ایجاد عمدی صدای ناهنجار ،حمل 
نمایشی مارپیچ تک چرخ، حمل یدک ، عدم استفاده از کلاه ایمنی و تردد در خطوط 
ویژه اتوبوسرانی برخورد و ضمن صدور قبض جریمه نسبت به توقیف موتورسیکلت 

حداکثر به مدت یک هفته و در صورت تکرار یک ماه اقدام می گردد.
وی به والدین توصیه نمود از در اختیار گذاشتن موتورسیکلت به فرزندان خود که فاقد 

گواهینامه رانندگی موتورسیکلت می باشند خودداری نمایند.

احمد دستمالچیان*

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم :

بیمارستان ها ملزم به 
دریافت پروانه ایمنی هستند

مدیرکل بنیاد مسکن استان قم خبرداد:
نوسازی۵۳ درصد از بافت 

فرسوده روستایی 

صفحه 8

صفحه 8

معاون محیط زیست و خدمات شهری 
پروانه  دریافت  لزوم  از  قم  شهرداری 
ایمنی توسط مراکز خدماتی و عمومی 
مهدی  داد.  خبر  بیمارستان ها  مانند 
اصفهانیان مقدم در گفت وگویی اظهار 
مدیریت  کل  اداره  محوریت  با  کرد: 
اساس  بر  و  قم  استانداری  بحران 
دستورالعمل هایی که تنظیم شده است، 
برخی از مراکز خدماتی-عمومی ملزم به 
ایمنی شدند که ازجمله  پروانه  دریافت 

اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
از  درصد   ۵۳ اینکه  بیان  با  قم  استان 
نوسازی  استان  روستایی  فرسوده  بافت 
واحد  ۲هزار  امسال  گفت:  شده است، 
که  می شود  نوسازی  روستایی  فرسوده 
تشکیل  پرونده  واحد   ۸۰۰ برای  تاکنون 
شده است.  محمد اطهری در گفت وگویی 
نوسازی واحدهای فرسوده  روند  با  افزود: 
روستایی پیش بینی می شود جشن نوسازی 
این واحدها قبل از زمان بندی ملی آن تا 
خاطرنشان  وی  گردد.  برپا   ۱۴۱۰ سال 

همزمان با روز جهانی بنا ها و محوطه های تاریخی صورت گرفت:

رونمایی از ثبت جهانی کاروانسرای دیر گچین
صفحه 8

رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان جعفرآباد خبرداد:

آغاز طرح بهسازی ابتدای 
بزرگراه قم- جعفرآباد

 رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان جعفرآباد با اشاره به آغاز 
بهسازی بخشی از بزرگراه قم به این شهرستان ، گفت: این طرح تا پایان اردیبهشت ماه 

جاری به اتمام می رسد.
بهسازی  درحال  قطعه  افزود:  و  اشاره  طرح  اجرایی  موقعیت  به  زوارزاده  مسعود 
درابتدای بزرگراه قم- جعفرآباد، روبروی بوستان نبوی ص) صدری سابق( واقع شده 

است.
زوارزاده اضافه کرد: بزرگراه قم- جعفرآباداز سویی یکی از محورهای مهم و کریدوری 
استان قم با استان مرکزی و از سویی دیگر راه دسترسی شهرستان جعفرآباد و توابع آن 

که ازقطبهای کشاورزی و دامداری استان است می باشد.
وی ترافیک ترکیبی این بزرگراه را از عوامل اصلی درتخریب و استهلاک آن دانست و 
تصریح کرد: تردد انواع ماشین آلات نیمه سنگین، سبک، ادوات کشاورزی و ... درطول 
این بزرگراه ضرورت ارتقا و بهسازی آن را دوچندان نموده و درهمین راستا شاهد اجرای 

طرحهای عمران جاده ای بزرگی درطول راههای این شهرستان بوده ایم.
درخصوص  جعفرآباد  شهرستان  ای  جاده  ونقل  حمل  و  راهداری  اداره  رئیس 
مشخصات جغرافیایی قطعه ورودی بزرگراه قم- جعفرآباد عنوان کرد: موقعیت مکانی 
این قطعه از بزرگراه موجب شده گاها درفصول بارشی سال شاهد آبگرفتگی آن ازسویی 
و تخریب سطوح آسفالتی آن به دلیل ترمزهای منقطع  خودروها) به دلیل ورود به حوزه 
شهری( از سویی دیگر باشیم. مسعود زوارزاده درادامه به ویژگی های فنی طرح بهسازی 
قطعه ورودی بزرگراه قم- جعفرآباد پرداخت و اظهارداشت: طول مسیر طرح 7۰۰ متر 

است که دردولاین رفت و برگشت) جمعا به عرض ۱۵ متر( به اجرا درآمده است.
وی افزود: اهم اقدامات درحال اجرا دراین طرح شامل: برداشت لایه های تخریب 

شده سطوح آسفالتی، زیرسازی، روکش آسفالت، خط کشی و ... می باشد.
زوارزاده دربخش دیگری از این خبر به بازه زمانی تکمیل پروژه اشاره و گفت: این 
طرح مهم عمران جاده ای از اول اردیبهشت ماه امسال آغاز شده و انشا ... تاپایان 

همین ماه به بهره برداری خواهد رسید.

باحضور معاون استانداری قم :

دستگاه اتوماسیون تعیین گروه بندی 
خون در قم بهره برداری شد

دستگاه اتوماسیون تعیین گروه بندی خون، روز دوشنبه با حضور حسن نادری معاون 
توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری قم در اداره کل انتقال خون این استان به 

بهره برداری رسید.
معاون منابع انسانی ضمن بازدید از وضعیت ذخیره و فرآیند اهدای خون، رشد اهدای 

خون در استان را حاصل عملکرد مطلوب کارکنان انتقال خون و مردم استان دانست.
حسن نادری اضافه کرد: فراهم بودن فناوری روز دنیا در انتقال خون استان باعث 
شده خون و فرآورده های خونی با سرعت و دقت بیشتری به دست بیماران نیازمند 
برسد. مدیرکل انتقال خون قم نیز در حاشیه این مراسم گفت: با استفاده از دستگاه 
اتوماسیون تعیین گروه بندی خون، جدا از گروه بندی اصلی خون، تمام گروه های 

فرعی خون را نیز به صورت هوشمند و تمام الکترونیک می توانیم تعیین کنیم.
مهدی پهلوانی افزود: از طریق این دستگاه می توان »فنوتیپ« یا اندازه گیری ده ها 
نوع گروه خونی فرعی که به طور عادی قابل اندازه گیری نیستند را به روش اتوماسیون 
سنجش و شناسایی کرد و سلامت خون فرآورده را که بدن گیرنده آن را پس نزند و بتواند 

اثر درمانی خود را ایفا کند، بررسی کرد.
وی اضافه کرد: برای تمام افرادی که در استان خون اهدا می کنند به تدریج با خرید 
کیت و لوازم مورد نیاز، گروه بندی فرعی خونشان تعیین خواهد شد. وی ادامه داد: با 
نصب این دستگاه، علاوه بر این که برای افراد اهداکننده می توانیم گروه بندی داشته 
باشیم، می توانیم خون کاملا تطبیق یافته برای افراد نیازمند ارسال نماییم. پهلوانی 
با اشاره به هزینه ۶۰ میلیارد ریالی خرید این دستگاه،  خاطرنشان کرد: »دستگاه 
اتوماسیون تعیین گروه خون اورتو ویژن« که یک دستگاه غربالگری آنتی بادی است و 
می تواند آنتی بادی خون افراد را طبق استانداردهای انتقال خون شناسایی کند؛ بدین 

ترتیب می توان آنتی بادی های ناخواسته را در خون های اهدایی شناسایی کرد.

رئیس ستاد آیین های فاطمی حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به تلاش شبانه روزی بیش 
از ۱۲ هزار خادم حرم مطهر بانوی کرامت در ماه مبارک رمضان به روزه داران ضیافت الهی، 
از تمام کسانی که در برپایی مراسمات آستان مقدس نقش آفرین بودند تشکر و از همیاری و 

همدلی تمام خادمان با یکدیگر تقدیر کرد. 
آیین شکرانه خدمت در ماه مبارک  حجت الاسلام والمسلمین سید احمد مشرف در 
رمضان در حرم مطهر ضمن ارائه گزارشی از عملکرد خادمان آستان در ماه مبارک رمضان، 
اظهار کرد: خدمات آستان در میزبانی از زائران را می توان در حوزه های انتظامات، پذیرایی، 

امنیتی و خدماتی و نیز حوزه رویدادهای فرهنگی بصرتی ترسیم کرد.
 وی با اشاره به عرصه های خدمت خادمان در بستر انتظامات و پذیرایی به خدمات رسانی 
توأم با تأمین فضای امن و آرام برای زائرین و مجاوران در طول ماه مبارک رمضان اشاره و اظهار 
کرد: خادمان حرم کریمه اهل بیت علیهم السلام در تمام روزهای ماه مبارک رمضان به ویژه 

لیالی قدر، میزبان زائران و مجاوران حرم مطهر بانوی کرامت بودند.
 مشرف گزارشی از موکب های پذیرایی از زائران در حرم مطهر و میزبانی مخلصانه خادمان 
ارائه و به اهمیت ایجاد فضای مطلوب و دلنشین با حضور زائران اشاره کرد و یادآور شد: 

ضیافت افطار ساده حرم مطهر همه روزه با بیش از ۱۳ هزار پرس غذا برگزار شد.
پخش ۳۹۰ هزار افطاری ساده در ایام ماه مبارک رمضان 

 وی با بیان این که بالغ بر ۳۹۰ هزار افطاری ساده در ایام ماه مبارک رمضان پخش شد، 
اظهار کرد: بالغ بر ۱7۰ هزار افطاری غذای گرم نیز در ماه مبارک رمضان تقدیم زائران و 

مجاوران حضرت معصومه سلام الله علیها شد.
 معاون فرهنگی حرم مطهر ضمن تشریح خدمات چایخانه حضرتی حرم مطهر بانوی 
کرامت، به موضوع اسکان زائران نوروزی در صحن ها و شبستان های حرم مطهر اشاره و 
اظهار کرد: ارائه خدمات شبانه روزی در حوزه بهداشت و درمان با مشارکت خادمان پرتلاش 
درمانگاه، بخش فوریت های پزشکی مجموعه هلال احمر از دیگر خدمات ارائه شده در این 

ایام بود.  وی گل آرایی ضریح و صحن ها و اهدای گل به زائران در ایام موالید را از دیگر اتفاقات 
زیبای ماه مبارک رمضان دانست و با بیان این که بیش از ۱۱ هزار شاخه گل تقدیم زائران 
حضرت شد، خاطرنشان کرد: روزانه قریب به ۱۶ هزار قرص نان نیز در نانوایی حرم مطهر 

پخت و تقدیم زائران کریمه اهل بیت علیهم السلام شد.
 مشرف در بخش دیگری از سخنان خود گزارشی از خدمات فرهنگی آستان در ماه مبارک 
رمضان ارائه و خاطرنشان کرد: فضاسازی حرم مطهر در مناسبت های مختلف و برپایی 
محافل بزرگ ترتیل خوانی قران کریم و مناجات خوانی از جمله برنامه های فرهنگی این ایام 

بود.
 وی به منویات رهبر معظم انقلاب در دیدار با اهالی قرآن و تقدیر ایشان از برنامه خوب 
محفل قرآنی حرم مطهر بانوی کرامت در قم و انعکاس ملی و بین المللی آن اشاره و اظهار 
کرد: خانواده ها با حضور در شبستان امام خمینی )ره( به صوت خانوادگی در کنار قرآن با 

حافظان قرآن کریم همراه و هم نوا شده، آیات الهی را زمزمه و تلاوت کردند.
اجرای بیش از ۱8 هزار دقیقه برنامه زنده تلویزیونی

 معاون فرهنگی حرم مطهر گزارشی از چهار محفل قرآنی در کنار چهار محفل مناجات 
برنامه های  کرد:  تصریح  و  ارائه  رمضان  مبارک  ماه  شب های  در  توسل  و  شبانه  خوانی 
مناجات خوانی تحت عناوینی چون؛ شب های بندگی، فیض سحر، محفل عرش و محفل 

دعاخوانی برگزار شد.
 اجرای بیش از ۱۸ هزار دقیقه برنامه زنده تلویزیونی در قالب ترتیل خوانی، مناجات و 
محفل ویژه برنامه هایی رمضانی با مشارکت شبکه های ملی و ماهواره ای و پخش و انعکاس 

آن در فضای مجازی از دیگر محورهای گزارش حجت الاسلام والمسلمین مشرف بود.
 وی پاسخگویی به شبهات و تصحیح قرائت نماز را از دیگر رویکردهای مستمر حرم مطهر 
در ماه مبارک رمضان دانست و یادآور شد: ویژه برنامه سحرگاهی دلبران همه روزه به صورت 
سحرگاهی با مشارکت شبکه قرآن برگزار شد؛ ویژه برنامه لحظه افطار نیز تحت عنوان بهارترین 
بهار نیز کاری مشترک بود که در شبکه قرآن پخش شد، این برنامه از پربیننده ترین برنامه های 
صداوسیما بود.  معاون فرهنگی حرم مطهر به برپایی محفل روزه اولی ها ویژه دختران و 
پسران نوجوان اشاره و اظهار کرد: برگزاری نمایشگاه بهارترین بهار و ویژه برنامه های بانوان در 

ماه مبارک رمضان از دیگر برنامه های رمضانی حرم مطهر بانوی کرامت بود.
 وی در پایان ضمن تقدیر از تلاش شبانه روزی بیش از ۱۲ هزار خادم حرم مطهر بانوی 
کرامت در ماه خدمت خالصانه به روزه داران ضیافت الهی، از تمام کسانی که در برپایی 
مراسمات آستان مقدس نقش آفرین بودند تشکر و از همیاری و همدلی تمام خادمان با 

یکدیگر تقدیر کرد.
 مشرف با تاکید بر اهمیت خدمت به خلق خدا در کلام اهل بیت علیهم السلام خاطرنشان 
کرد: خداوند متعال می فرمایند، اگر کسی حاجتی از حاجات مسلمانی را روا بدارد؛ خداوند 
او را به ثواب و پاداش خدمت شایسته به خدا نائل ساخته، ذات اقدس الهی جز بهشت بر 

او راضی نخواهد شد.

رئیس ستاد آیین های فاطمی حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد:

خدمت 12 هزار خادم در ماه مبارک رمضان به زائران و روزه داران 

مدیر حوزه های علمیه کشور تصریح کرد: حمایت از 
نهاد تعلیم و تربیت را به عنون یک تکلیف می دانم و در هر 
سفر استانی، نشست و جلسه ای، جایی که بحث آموزش 
و پرورش باشد، حمایت جدی خودم را از این نهاد مقدس 

دارم.
آیت الله علیرضا اعرافی، مدیر حوزه های علمیه در دیدار 
مدیرکل آموزش و پرورش و رئیس مجمع خیرین مدرسه 
ساز استان قم و رئیس سازمان نوسازی مدارس استان، در 
سخنانی اظهارکرد: در ابتدا جا دارد از جامعه بزرگ خیرین 
تشکر و قدردانی داشته باشم که پیرامون مسائل مربوط به 
آموزش و پرورش از بعد سخت افزاری همیشه در میدان 
هستند و این نهاد انقلابی و مهم نظام اسلامی را کمک 

می کنند.
مدیر حوزه های علمیه ادامه داد: همیشه و در عرصه 
های مختلف خطاب به دستگاهها و نهادهای متعدد بارها 
تأکید داشته ام که باید نسبت به نهاد تعلیم و تربیت یک 

نگاه ویژه و اولویت دار داشته باشند و آموزش و پرورش 
اولویت اولشان قرار گیرد.

آیت الله اعرافی تصریح کرد: در برنامه هفتم توسعه و 
مسائل مربوط به بودجه مدافع دائمی آموزش و پرورش 
بودم چرا که حمایت از این نهاد را برای خود تکلیف می 

دانم.
و  آموزش  کرد:  تأکید  رهبری  خبرگان  مجلس  عضو 
پرورش، حوزه و دانشگاه سه اصل سعادت جامعه اسلامی 
هستند و نقش آموزش و پرورش در این اصل بسیار پررنگ 
تر و مؤثر تر است، لذا هر چه برای این نهاد سرمایه گذاری 
کنیم، ضرر نکرده ایم و بلکه آینده ایران اسلامی را با تربیت 

جوانان مؤمن، متعهد و انقلابی تضمین کرده ایم.
مدیر حوزه های علمیه کشور در بخش دیگری از سخنان 
انقلاب  از  بعد  گفت:  خیرین،  جامعه  به  خطاب  خود 
مردمانی  مشارکت  شاهد  آن،  از  پیش  حتی  و  اسلامی 
خیرّ در عرصه های مختلف مدرسه سازی بوده ایم که 

این مهم بعد از استقرار حکومت اسلامی توسط حضرت 
امام خمینی)ره( رنگ و بوی جدّی تری به خود گرفت تا 
به امروز هر جا که کار را به مردم سپردیم و آنان مشارکت 

کردند، نتیجه اش مطلوب نظام اسلامی شد.
آیت الله اعرافی تصریح کرد: همانطور که رهبر معظم 
انقلاب اسلامی، شعار امسال را »جهش تولید با مشارکت 
مردم« نامیدند، مشارکت مردم یک راهبرد کلان و اساسی 
در عرصه های مختلف است و نقش سرچشمه ای دارد؛ 
اعتماد به مردم و واسپاری برخی امور به مردم همچون 
تواند  می  اقتصادی  مسائل  از  خیلی  و  خودرو  صنعت 

گرهگشا باشد.
مدیر حوزه های علمیه کشور بیان کرد: اصل مشارکت، 
اصلی راهبردی است و در امر آموزش و پرورش سرآمد این 
مشارکت حضور خیرین عزیز می باشد که امید است علاوه 
بر مشارکت سخت افزاری در عرصه های نرم افزاری ورود 

کنند و کمک رسان نهاد تعلیم و تربیت باشند.

آیت الله اعرافی دیدار مدیرکل آموزش و پرورش قم:

حمایت از نهاد تعلیم و تربیت تکلیف است

عکس / ایمان / عباس منجمی
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نایب رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قصد ساخت سلاح هسته ای 
و آزمایش آن را نداریم

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی در واکنش به اظهارات یک نماینده گفت: به 
عنوان عضو کمیسیون تخصصی عرض می  کنیم که ما هیچگونه سلاح هسته ای 
نه ساخته ایم و نه داریم؛ من تعجب می کنم از این نماینده که واقعا می خواهد کجا 

آزمایش کند؟ چون اطلاعات درستی ندارند حرف های غیردقیق مطرح می کنند.
شهریار حیدری درخصوص توییت یکی از نمایندگان که اشاره غیرمستقیمی به تولید 
و آزمایش سلاح هسته ای داشت، گفت: به عنوان کمیسیون تخصصی عرض می کنیم 
که ما هیچگونه سلاح هسته ای نه ساخته ایم و نه داریم؛ من تعجب می کنم از این 

نماینده که واقعا می خواهد کجا آزمایش کند، کجا هست؟ چه کسی دارد؟
وی ادامه داد: برابر فتوای شرعی مقام معظم رهبری ما نه سلاح هسته ای داریم و نه 
قصد استفاده از آن را داریم، بنابراین اساسا این موضوع منتفی است، دانش این کار را 

داریم اما نه دنبال ساخت و نه استفاده از سلاح هسته ای نیستیم.
نماینده مردم قصرشیرین اظهار داشت: ضرورت هم ندارد، در دنیای امروز که چندین 
طرف مجهز به سلاح هسته ای هستند، رژیم صهیونیستی خودش ده ها کلاهک 
هسته ای در اختیار دارد؛ در نتیجه تهدید کردن با سلاح هسته ای نه کار درستی است، 

نه معقولانه است و نه در ژئوپلیتیک امروز جواب می دهد.
وی افزود: حالا ممکن است ایشان منظورش چیز دیگری باشد و تعبیر درستی 
از صحبت ایشان نشده باشد اما اگر واقعا به این صراحت صحبت کردند من هم به 

صراحت عرض می کنم که نه دنبال ساخت و نه دنبال استفاده از این سلاح نیستیم.
نماینده مردم قصرشیرین تصریح کرد: البته کانون ناامنی در دنیا آمریکا و رژیم 
صهیونیستی است و این رژیم هربار در تنگنای سیاسی و امنیتی قرار می گیرد تهدید 
به استفاده از سلاح غیرمتعارف می کند؛ نفس این موضوع باعث می شود که چنین 
شائبه ای ایجاد شود و انتظارات و توقعاتی در میان ملت های مختلف برای دفاع از خود 
ایجاد کند. از آن جهت ممکن است سخنان نماینده تحت تاثیر انتظارات باشد؛ ولی در 

حقیقت ما نه سلاح هسته ای تولید کردیم، نه تولید می کنیم و نه استفاده می کنیم.
وی خاطرنشان کرد: بنابراین این موضوع از اساس تکذیب می شود چراکه فتوای 
مقام معظم رهبری وجود دارد و رعایت آن یک ضرورت است، از نظر عقلی و منطقی 
نیازی به استفاده از آن نداریم از نظر قدرت ژئوپلیتیک ایران در منطقه و استراتژی هم ما 

نیازی به تولید سلاح هسته ای نداریم.
 

حمیدرضا ترقی:

با هر کسی که از اجرای برنامه هفتم عدول 
کرد، برخورد قضایی شود

یک عضو حزب موتلفه گفت: برنامه هفتم خیلی خوب تدوین شده و محتوای خیلی 
خوبی دارد. مقام معظم رهبری تمام بندهای این برنامه را یک به یک مورد تأکید قرار 
دادند که باید اجرایی شود. اما اجرای آن نیازمند آن است که اگر کسی از برنامه عدول 
کرد توبیخ شده و برخورد قضایی با او شود. اگر در برنامه چنین برخوردی وجود ندارد، 

باید به آن اضافه شود.
حمیدرضا ترقی فعال سیاسی عضو حزب موتلفه اسلامی در پاسخ به این سوال 
که اجرای برنامه هفتم باید چه تفاوت هایی نسبت به برنامه های گذشته داشته باشد 
تا حداقل نسبت به برنامه های دیگر توسعه، درصد بیشتری از آن محقق شود، گفت: 
ما در گذشته تجربه ای را از مالزی به کشورمان منتقل کرده و مهاتیر محمد را دعوت 
کردیم که آنها یک برنامه ۲۵ ساله ای را توسط ۳۰۰ کارشناس بخش خصوصی برای 
دولت تهیه کرده بودند و ضمانت اجرایی برای آن گذاشته بودند که هرکس از این برنامه 
عدول کند، به صورت قضایی با او برخورد شود. این برنامه خیلی خوب تدوین شده و 
محتوای خیلی خوبی دارد. مقام معظم رهبری تمام بندهای این برنامه را یک به یک 
مورد تأکید قرار دادند که باید اجرایی شود. اما اجرای آن نیازمند آن است که اگر کسی 
از برنامه عدول کرد توبیخ شده و برخورد قضایی با او شود. اگر در برنامه چنین برخوردی 

وجود ندارد، باید به آن اضافه شود.
وی افزود: یعنی مجلس دوازدهم باید برای ضمانت اجرای این برنامه یکسری مواد را 
به آن اضافه کند و در آن مواد تأکید شود که اگر فردی، وزیری یا دستگاهی از اجرای 
برنامه عدول کرد چه برخوردی با او صورت بگیرد. اگر قاطعیت در اجرای برنامه توسط 
مجلس اعمال شود و دستگاه قضایی هم بر حسن اجرای این برنامه نظارت دقیق 
داشته باشد، قطعا این برنامه به نحو مطلوبی اجرا خواهد شد، وگرنه مانند باقی برنامه ها 
۳۰درصد برنامه اجرا خواهد شد و باقی مانده آن را هم دولت و مجریان نمی توانند اجرا 

کنند.
ترقی در پاسخ به این سوال که رهبری بر وحدت بین قوا، نیروها و احزاب سیاسی 
تاکید داشتند. بیان این موضوع حاوی چه نکاتی است، گفت: قطعا اگر این وحدت 
اجرا می شد وضعیت ما اینطور نبود. متأسفانه سخنان رهبری برای چند روز در فضای 
سیاسی جامعه مطرح است، بعضی  هم شعارش را می دهند، برخی هم آن را تبدیل به 
بنر و تابلو می کنند اما وقتی به حوزه عمل می رسد همه بعد از مدت کوتاهی آن نکات 
را فراموش می کنند. منافع شخصی، حزبی و گروهی بر سیاست هایی که رهبری آن را 
تعیین کرده ترجیح داده می شود. همانطور که رهبری گفتند، ما باید بدانیم اختلاف 
سلایق در جامعه یک چیز طبیعی است. تضارب افکار باید باعث رشد باشد نه آنکه 

مانع رشد شود.
 

محسن آرمین:

وتوی عضویت فلسطین در سازمان ملل 
توسط آمریکا شرم آور است

نایب رئیس جبهه اصلاحات ایران، اقدام آمریکا مبنی بر وتوی قطعنامه عضویت دائم 
فلسطین در سازمان ملل را شرم آور و نوعی چشم بستن به جنایات اسرائیل خواند.

محسن آرمین در مجمع عمومی جبهه اصلاحات در واکنش به اقدام دولت آمریکا 
مبنی بر وتوی قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل متحد در خصوص عضویت کامل 
و قطعی دولت فلسطین در این سازمان، اظهار کرد: آمریکا در حالی به این قطعنامه 
رأی منفی داد که از پانزده عضو شورای امنیت ۱۲ عضو رأی مثبت و دو عضو به آن رأی 
ممتنع داده بودند. به عبارت دیگر ترکیب آرا به روشنی حاکی از این واقعیت و حقیقت 
است که آمریکا به تنهایی در برابر اراده جهانی مبنی بر به رسمیت شناختن حق ملت 

بزرگ و تاریخی فلسطین در تعیین سرنوشت خود ایستاده است.
نایب رئیس جبهه اصلاحات ایران با اشاره به استدلال رابرت وود نماینده آمریکا در 
سازمان ملل در استفاده آمریکا از حق وتو و رد قطعنامه مذکور، افزود: سخن نماینده 
آمریکا در سازمان ملل بدان معناست که از نظر آمریکا هرگونه اقدامی برای راه حل دو 
کشوری باید به جلب رضایت رژیم اسرائیل و بدون کمترین فشاری بر این رژیم باشد. 
رژیمی که به تصریح مقاماتش اساساً فلسطینی را انسان نمی داند و فراتر از آن برای 
فلسطینی حق حیات قائل نیست و در حال حاضر به رغم موج محکومیت بین المللی 

همچنان مشغول کشتار و قصابی فلسطینیان و پاک سازی نژادی در غزه است.
 آرمین یادآور شد: بحران شش ماهه اخیر غزه به رغم تمامی تلخی و هولناکی خود 
جامعه جهانی را به این نتیجه قطعی رسانده است که دشواره فلسطین و منطقه 
خاورمیانه بدون تشکیل دولت مستقل فلسطینی قابل حل نیست و هرگونه راه حلی که 
رسماً و عملًا حق مسلم فلسطینیان در تعیین سرنوشت خویش را به رسمیت نشناسد، 

استعماری، ظالمانه و محکوم به شکست است. 
 

رئیس سازمان انرژی اتمی :

امنیت صددرصدی در مراکز هسته ای 
کشور برقرار است

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: با اقتداری که نیرو های مسلح دارند و حفاظت کامل 
از مراکز هسته ای، امنیت صد در صدی در مراکز هسته ای کشور برقرار است و هیچ 

نکته ای وجود ندارد.
محمد اسلامی پس از آغاز عملیات ساخت ۳ هزار و ۵۰۰ واحد مسکن کارکنان این 
سازمان در بوشهر در پاسخ به پرسش خبرنگار صداوسیما درباره امنیت مراکز هسته ای 
کشور پس از رخداد های چند روز گذشته، گفت: امنیت ما در مراکز هسته ای صددرصد 

برقرار است.
اسلامی افزود: الحمدلله کشور یک نظام امنیتی قدرتمند دارد و نظام دفاعی و 
امنیتی ما هر گونه تعرضی را در نطفه خفه می کند. معاون رئیس جمهور اضافه کرد: 
با این تسلطی که کشور دارد و اقتداری که نیرو های مسلح دارند، حفاظت و امنیت در 

مراکز هسته ای در کمال اقتدار و اعتبار برقرار است و هیچ نکته ای وجود ندارد.

چالش های محیط زیست و پسماند 
عنوان  به  آوریل،   ۲۲ با  مصادف  اردیبهشت  سوم 
از  که  است  شده  نامگذاری  زمین پاک  جهانی  روز 
مهم ترین رویدادهای زیست محیطی جهان به شمار 
می رود. مجمع عمومی سازمان ملل متحد از طریق 
بین المللی،  سازمان های  همه ی  از  نامگذاری،  این 
سازمان های  مدنی،  جامعه ی  ناحیه ای،  و  منطقه ای 
غیردولتی و همه ی ذی نفعان مرتبط دعوت می کند تا 
در صورت تمایل به افزایش سطح آگاهی های عمومی 

درباره ی روز جهانی زمین، اقدام کنند.
زمین و بوم سازگان های موجود در آن، خانه ی ماست. به منظور حفاظت از زمین 
از یک سو و تأمین نیازهای نسل امروز و فردا از دیگر سو، ناگزیر از هماهنگی انسان 
با طبیعت و زمین هستیم. روز جهانی زمین می خواهد به ما یادآوری کند که زمین و 
بوم سازگان های آن، حیات را برای بشر و سایر زیستمندان ممکن می سازد. نامگذاری 
این روز، فرصتی برای بالا بردن سطح آگاهی عمومی در سراسر جهان، نسبت به 
چالش هایی است که سیاره ی ما هم اکنون، برای تأمین رفاه و آسایش انسان ها با آن 
روبروست. ما روز زمین را جشن می گیریم تا یادمان نرود که زندگی و تغذیه ی ما، به این 
سیاره وابسته است. از بین بردن منابع طبیعی و تخریب سریع محیط زیست، نتیجه ی 
الگوهای نادرست مصرف و تولیدات ناپایدار است که منجر به پیامدهای نامطلوب 
برای زمین، سلامت و رفاه عمومی بشر شده است. شواهد علمی نشان داده است که 
شیوه ی زندگی فعلی ما )به ویژه الگوهای مصرف و تولید پسماند( به شدت بر تحمل 

تاب آوری زمین تأثیر گذاشته است.
از دست دادن تنوع زیستی، بیابان زایی، تغییرات آب و هوایی، گرمایش زمین و 
اختلال در برخی از دوره های طبیعی، از جمله هزینه های نادیده گرفتن فرصت تجدید 
حیات برای طبیعت و یکپارچگی بوم سازگان های آن است. تحقیقات علمی اخیر 
نشان می دهد که از زمان انقلاب صنعتی، طبیعت به عنوان یک کالا محسوب شده 
که فقط به نفع مردم و برای رفع نیازهای اساسی جمعیت رو به رشد عمل کرده است و 
مشکلات محیط زیستی بوجود آمده را تاکنون، با استفاده از تکنولوژی حل کرده است. 
اما باید به یک نکته مهم توجه کنیم و آن این است که منابع این سیاره محدود بوده 
و بهره برداری های گذشته از این منابع، دیگر امکان پذیر نیست. بنابراین نیازمند یک 

مدل پایدارتر برای تولید، مصرف و به طور کلی برای اقتصاد هستیم.
محیط زیست به صورت عام و پسماند به صورت خاص یکی از مهم ترین چالش های 
اندیشه عمل گرایانه  زیست ضرورت ظهور  فهم چالش محیط  است.  بشر  امروزی 
اثربخش است. فهم پدیده ها قطعاً مهم تر از حل آنهاست و اگر بدون فهمیدن بخواهیم 

مسائل را حل کنیم، بر دامنه مشکلات خواهیم افزود.
ایجاد یک دنیای جدید، نیاز به ایجاد یک رابطه ی جدید میان انسان و زمین دارد. 
منظومه ی شمسی به ما یادآوری می کند که همانطور که زمین در مرکز جهان قرار ندارد، 
ما انسان ها نیز مرکز زمین نیستیم. ما همراه با بقیه زیست مندان در سیاره ی زمین، در 

شبکه ی بزرگ تر مشترکی زندگی می کنیم.
از سال ۲۰۰۹، مجمع عمومی سازمان ملل با اتخاذ ۹ قطعنامه در مورد هماهنگی با 
طبیعت، تعریف این رابطه ی تازه را بر اساس یک رابطه ی غیر انسان محور با طبیعت، 
آغاز کرده است. این قطعنامه ها، حاوی دیدگاه های مختلف در مورد ساختن یک 
پارادایم جدید و غیر انسان محورانه است که در آن، اساس و پایه ی اقدامات درست یا 

غلط در مورد محیط زیست، تنها بر منافع انسان متکی نیست.
در میان انواع آلودگی ها، پلاستیک ها بیشترین آسیب را به کره زمین وارد می کنند. 
آلودگی های پلاستیکی و میکروپلاستیک ها از بزرگترین تهدیدهای زیست محیطی ما 

هستند که باعث صدمه به محیط زیست می شوند.
بیشترین حجم میکروپلاستیک ها ناشی از زباله های پلاستیکی مثل بطری و کیسه 
پلاستیکی در اقیانوس ها و منابع آبی هست که در معرض تابش آفتاب و انرژی آب به 

ذرات کوچک تر تجزیه شده و وارد آب های اقیانوس ها و منابع آبی می شوند.
زباله های پلاستیکی پراکنده در اقیانوس ها جان میلیون ها جاندار دریایی از جمله 
فک ها، نهنگ ها، دلفین ها، پرندگان دریایی، ماهی ها، خرچنگ ها، لاک پشت ها و 

بسیاری دیگر از حیوانات دریایی را تهدید می کنند.
کافی است به زیان های این کیسه ها برای سیاره ما و موجودات زنده آن، فکر کنید تا 
قانع شوید که استفاده از آنها باید با راهکارهای پایدارتری جایگزین شود. آمارها نشان 
می دهد که تا سال ۲۰۵۰ وزن پلاستیک های رها شده در اقیانوس ها از وزن ماهی ها 
بیشتر خواهد شد. با این حال افزایش آگاهی مردم درباره آلودگی های پلاستیکی 
کورسوی امیدی برای بهبود این شرایط است. در این راستا آئین نامه کاهش مصرف 
کیسه های پلاستیکی به عنوان گام اول و ابتدایی جهت کاهش آثار مخرب آنها تدوین و 
در هیئت دولت مصوب شد. اجرای صحیح و به هنگام مفاد این آئین نامه مطالبه عموم 

و سازمان حفاظت محیط زیست است.«
 معاون دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران:

دین و حجاب امروز آماج حمله 
دشمنان است

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: امروز دین و حجاب در 
موازات تهاجمات اندیشه ای و آماج حمله دشمنان است.

حجت الاسلام والمسلمین عبداله حاجی صادقی روز دوشنبه در آئین تکریم و معارفه 
رئیس پژوهشگاه علوم اسلامی امام صادق )ع( اظهار کرد: امت و امامت دو پیوند 
ناگسستنی با یکدیگر دارند و این دو عنصر به عنوان مکمل یکدیگر موجب موفقیت 
می شوند و انقلاب اسلامی نیز با این رویه به پیروزی رسید. نماینده ولی فقیه در سپاه 
پاسداران بیان کرد: دشمن از انقطاع امامت و امت عاجز است و آنان علاوه بر این دو رکن 
اندیشه ها را آماج قرار داده اند. نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران عنوان کرد: جهاد 
اقتصادی در بطن جهاد تبیین واقع شده است و این دو بر یکدیگر متأثر هستند. حجت 
الاسلام والمسلمین حاجی صادقی اذعان کرد: باید با دید کلان تری به ناهنجاری های 
جامعه بنگریم و دین نیز به عنوان هدف اصلی دشمن از اهمیت والایی برخوردار است.

 
آیت الله مکارم شیرازی:

حفظ جایگاه طلاب از وظایف دادگاه ویژه 
روحانیت است

مرجع تقلید شیعیان با تاکید بر آموزش طلاب گفت: دادگاه ویژه روحانیت افزون بر 
حفظ شخصیت اشخاص، باید شأن و جایگاه روحانیت را نیز مد نظر قرار دهد.

ناصر مکارم شیرازی در دیدار حجت الاسلام قاصدی رئیس دادگاه ویژه  آیت الله 
روحانیت قم، وجود این دادگاه را از برکات امام راحل دانست و اظهار کرد: دادگاه ویژه 

سبب می شود که روحانیت ملاحظه بیشتری داشته باشند.
وی تأکید کرد: دادگاه ویژه روحانیت افزون بر حفظ شخصیت اشخاص، باید شأن و 
جایگاه روحانیت را نیز مد نظر قرار دهد. مرجع تقلید شیعیان پیشگیری را مؤثرتر و کم 
هزینه تر از جبران جرایم دانست و افزود: باید با آموزش طلاب جوان، زمینه صیانت آنان 

در مواجهه با جرم و وقوع در دام مجرمان را فراهم کرد.

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم؛

قم جزو پنج استان محروم کشور از نظر 
فضای آموزشی است

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم گفت: آموزش و پرورش استان قم در 
کنار استان هایی همچون سیستان و بلوچستان از نظر فضای آموزشی جزء پنج استان 

محروم کشور است.
سیدناصر علایی، رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان قم در دیدار با مدیرحوزه 
های علمیه، خاطرنشان کرد: پس از انقلاب اسلامی در دهه ۶۰ و 7۰، آموزش و 
پرورش با یک چالش جدی که همان فضای آموزشی باشد مواجه شد، با راهنمایی های 
حضرات آیات فاضل لنکرانی، مشکینی، شرعی، دیباجی مجمع خیرین در قم شکل 
گرفت و در آن زمان در قم از 7 هزار کلاس فعال بیش از ۳۵۰۰ کلاس توسط خیرین 
مدرسه ساز ساخته و در اختیار آموزش و پرورش قرار گرفت. وی افزود: خیرین پس از 
انقلاب اسلامی تاکنون در ساخت بیش از ۳۰۰ پروژه شامل بیش از ۲۳ هزار کلاس 
درس با حدود ۵۰۰ مترمربع زیربنا حضور داشته اند و بیش ا ز ۱۰۰ قطعه زمین با ۳۲۰ 

هزار مترمربع نیز برای امر مقدس مدرسه سازی اهداء نموده اند.

رییس جمهور کشورمان گفت: سطح روابط تجاری و اقتصادی بین دو کشور، سطح 
قابل قبولی نیست اما تصمیم گرفتیم این سطح روابط تجاری را در گام اول به ۱۰ 

میلیارد دلار افزایش دهیم.
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور کشورمان امروز در نشست خبری با 
نخست وزیر پاکستان در اسلام آباد گفت: ابتدا باید از نخست وزیر و دولت پاکستان 
به خاطر میزبانی از هیأت جمهوری اسلامی ایران تشکر کنم؛ ما امروز در شهر زیبای 
اسلام آباد هستیم و از همین سخن گاه، به مردم بسیار خوب و دین مدار پاکستان 
عرض سلام و احترام دارم. وی افزود: به همه خانواده های پاکستانی در جای جای 
این کشور از طرف رهبری فرزانه انقلاب اسلامی و ملت بزرگ ایران، ابلاغ سلام دارم.

آیت الله رئیسی اضافه کرد: به مردم پاکستان که همواره از اسلام و ارزش های 
در  همواره  و  کرده اند  دفاع  عدالت  و  حق  و  غزه  و  فلسطینی  مظلومان  اسلامی، 
خیابان های شهرهای مختلف این کشور، آزادی قدس شریف را فریاد زده اند، افتخار 
می کنیم. وی در ادامه گفت: ممکن است برخی، همکاری های دو کشور ایران و 
پاکستان را نپسندند که اهمیتی ندارد زیرا مهم آن است که تداوم همکاری های میان 
دو کشور و دو دولت به نمایندگی از ملت های ایران و پاکستان، در جهت منافع دو کشور 

تعریف می شود و ما مصمم هستیم که روابط دو کشور در سطوح بالا را ارتقا ببخشیم.
آیت الله رئیسی با اشاره به سطح روابط تجاری ایران و پاکستان اظهار کرد: سطح 
روابط تجاری و اقتصادی بین دو کشور سطح قابل قبولی نیست اما تصمیم گرفتیم این 

سطح روابط تجاری را در گام اول به ۱۰ میلیارد دلار افزایش دهیم.

رئیس جمهور کشورمان با اشاره به مرز طولانی میان ایران و پاکستان اظهار کرد: ما 
مرز طولانی بین دو کشور را یک فرصت می دانیم و معتقدیم این مرز می تواند در جهت 
رفاه دو کشور به ویژه مرزبانان دو کشور به کار گرفته شود. آیت الله رئیسی تاکید کرد: 
در سفر کوتاهی که به همراه نخست وزیر پاکستان به منطقه مرزی داشتیم، مرز دو 
کشور جلوه ای از کار و تجارت در بازارچه های مرزی بود که حتماً می تواند گسترش 
پیدا کند زیرا این گام ها کافی نیستند و باید در جهت رفاه و امنیت دو ملت این قدم ها 
افزایش یابند. وی با اشاره به تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران تاکید کرد: ملت بزرگ 
ایران تحریم های ظالمانه را تبدیل به فرصت ها کرده است و از این فرصت ها در جهت 
پیشرفت کشور استفاده می کند.  آیت الله رییسی مواضع دو کشور در مبارزه با تروریسم 
را یکسان دانست و تصریح کرد: هر دو در مبارزه با ناامنی ها جرایم سازمان یافته مواد 
مخدر و انواع ناامنی ها مصمم هستیم و این نگاه مشترک هر دو کشور است در یک 
کلمه دفاع از حقوق بشر محور همکاری های دو کشور است چه همکاری های دو 

جانبه چه منطقه ای و چه بین المللی.
پاکستان به همکاری با ایران تا تشکیل کشور فلسطین ادامه می دهد

در این مراسم همچنین »شهباز شریف« نخست وزیر پاکستان در نشست خبری خود 
با رئیس جمهور کشورمان اظهار کرد: می خواهم از تشریف فرمایی برادر گرامی خود 
آقای رئیسی رئیس جمهور اسلامی ایران به پاکستان تشکر کنم زیرا چشم ما روشن 
شد. وی افزود: گفت وگوهای مفیدی میان ما و رئیس جمهوری ایران و هیأت همراه 
صورت گرفت؛ روابط ما 7۶ سال سابقه دارد و باید گفت که ایران، اولین کشوری بود 
که در سال ۱۹۴7 پاکستان ما را به رسمیت شناخت. نخست وزیر پاکستان ادامه داد: 
با ایران، در بخش اقتصاد و سرمایه گذاری دوجانبه و انرژی همکاری خواهیم داشت.

شریف در ادامه بیان کرد: هر دو کشور نگرانی خود را درباره کشتار مردم غزه اعلام و 
درباره آن گفت وگو کردیم و یک صدا رژیم صهیونیستی را محکوم کرده و از کشورهای 
جهان درخواست می کنیم که هر چه سریع تر این اقدام نظامی را به پایان برسانند؛ 
راه حل عادلانه، تفصیلی و دیرپا برای مساله فلسطین لازم است. پاکستان پشتیبانی 
از فلسطین را مشروط نمی کند و به همکاری با ایران تا تشکیل کشور فلسطین به 
پایتختی قدس ادامه می دهد. وی ادامه داد: از آیت الله خامنه ای رهبر معظم ایران که 

پشتیبان حق آزادی خواهی مردم کشمیر را در نظر داشتند، تشکر می کنم.
نخست وزیر پاکستان در این نشست خبری گفت: جناب آقای رئیس جمهور؛ شما 
در فقه و حقوق دانش دارید؛ ما در زمینه بهبود زندگی مردم کشورهای خود با داشتن 

اصول برای فروغ آنها همکاری خواهیم کرد.

رییسی در نشست خبری با نخست وزیر پاکستان:

مصمم به ارتقای روابط ایران و پاکستان هستیم

دستگاه ها  همه  اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  رئیس 
درموضوع عفاف و حجاب باید فعال شوند، گفت: علاوه 
بر وظایف ذاتی و قانونی فراجا در این زمینه، به موجب 
مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی، مأموریت هایی 

برعهده این نهاد گذاشته شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای روز دوشنبه 
)۳ اردیبهشت( طی سخنانی در نشست شورای عالی 
جوانب  و  ابعاد  تشریح  و  تبیین  ضمن  قضاییه،  قوه 
اجتماعی،  آسیب های  مهمِ  بسیار  مقوله ی  مختلف 
اظهار کرد: در مقوله ی عفاف و حجاب، قوانینِ مدوّن و 
مشخصی از جمله »قانون حمایت از آمران به معروف و 
ناهیان از منکر«، »قانون مجازات اسلامی«، »مصوبات 
شورای عالی انقلاب فرهنگی« و ... وجود دارد؛ در این 
قوانین برای هر سه قوه و دستگاه های مختلف، از جمله 
آموزش عالی،  آموزش وپرورش،  کشور،  وزارتخانه های 
ارشاد اسلامی و همچنین نهاد های تبلیغاتی و فرهنگی 
همچون سازمان تبلیغات و دفتر تبلیغات، مأموریت ها و 
وظایفی تعریف شده است؛ به تبع این امر، برای فراجا 
نیز در قوانین، وظایف و مسئولیت هایی در حوزه عفاف و 

حجاب مقرر شده است.
رئیس قوه قضاییه بیان داشت: قدر مسلم، چنانچه 
از  حوزه ای  هر  در  خود  قانونی  وظایف  به  دستگاهی 
جمله عفاف و حجاب، عمل نکرد و یا کم عمل کرد، 
و وظایف دستگاه های دیگر  رافعِ مسئولیت  امر،  این 
نیست؛ فی المثل، پلیس نمی تواند بگوید، چون سایر 
و  معیشتی  و  اقتصادی  امر  در  مسئول  دستگاه های 
فرهنگی به وظایف خود عمل نکرده اند، پس من هم در 

مقابله با جرمِ سرقت، به مسئولیت خود عمل نمی کنم!
در خصوص عفاف و حجاب؛ قانون و مصوبه داریم

رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: علاوه بر وظایف ذاتی 
و قانونی که فراجا در حوزه عفاف و حجاب، به موجب 
قوانین مختلف و مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی 
دارد، در ستاد عفاف و حجاب نیز مأموریت هایی برعهده 
این نهاد گذاشته شده است؛ علاوه بر آنها، به موجب 
عرصه های  در  که  آن  از  بعد  و   ۱۴۰۱ سال  اتفاقات 
اجتماعی و فرهنگی و حوزه عفاف و حجاب رخ داد و 
مشخص شد که برخی از این موارد، با پشتیبانی دشمن 
اسلامی،  ایران  عَفیف  و  غیور  و  متدیّن  مردم  است، 

ناراحت و مکدّر شدند؛ فلذا از فراجا خواسته شد که 
طبق وظایف ذاتی و قانونی خود، در این عرصه ورود 

داشته باشد.
همه ما باید به فراجا در کلیه مأموریت هایش کمک 

کنیم
کلیه  در  فراجا  به  باید  ما  همه  کرد:  تصریح  وی 
ورود  آن  به  که  طرحی  این  جمله  از  مأموریت هایش 
پیدا کرده، کمک کنیم؛ مسئولان قضایی ذیصلاح و 
دادستان های ما نیز طبق ضوابط و قانون در این عرصه 
عمل کنند؛ البته هر جا ایراد و اشکالی وجود داشت 
حتماً باید در جهت رفع آنها اقدامات مقتضی را ترتیب 
دهیم؛ فرماندهی انتظامی نیز در این راستا توصیه ها و 
دستورالعمل هایی برای نیرو های خود دارند و علاوه بر 
آن، حفاظت فراجا نیز پیگیری می کند و اگر خطایی رخ 
دهد، دنبال می کند و اولین بخشی که خطای رخ داده را 

دنبال می کند، خودِ مجموعه فراجا هستند.
تاکید  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
کرد: ما امروز همه نسبت به ناهنجاری های اجتماعی 
به وظایف خود  این عرصه  باید در  و  داریم  مسئولیت 
شورای عالی  دبیرخانه  علی الاصول  کنیم؛  عمل 
انقلاب فرهنگی که در راستای مقابله با ناهنجاری های 
که  کرده  بررسی  است،  داشته  مصوباتی  اجتماعی 
کدامیک از دستگاه ها در این حوزه به وظایف خود عمل 
کرده اند و کدامیک از دستگاه ها به وظایف شان عمل 
نکرده و یا کم عمل کرده اند؛ اگر تشخیص دادند که 
دستگاهی به وظایف خود در این عرصه عمل نکرده، آن 
را معرفی کنند و مشخص شود که چرا این امر رخ داده و 

اگر نیاز است قانون اصلاح شود.
توجه نکردن به مسائل معیشتی مردم روی 

مسائل مختلف تاثیر می گذارد
رئیس قوه قضاییه در ادامه نشست امروز، با اشاره به 
روز ملی کارآفرینی، اظهار داشت: در راستای تحقق 
شعار سال ناظر بر »جهش تولید با مشارکت مردمی« 
و  تولید  افزایش  بر  تا  دهیم  هم  دست  به  دست  باید 
سرمایه گذاری و تأمین امنیت سرمایه گذاری بیفزاییم؛ 
قطعاً افزایش قدرت اقتصادی و بهبود معیشت مردم 
سبب آرامش روان آنها نیز می شود و به تبع آن از میزان 
بسیاری از آسیب ها و تنش ها و جرائم اجتماعی کاسته 

دستگاه  شاید  سال،  شعار  تحقق  قضیه  در  می شود. 
ایفا کند، اما در حدی که  قضایی نتواند نقش اول را 
می توانیم باید نقش آفرین باشیم و به دولت کمک کنیم. 
دولت نیز در این عرصه باید خلاقیت و ابتکار به خرج 
دهد و از نیرو های متخصص و صاحبنظر بهره بگیرد 
و همپوشانی و همکاری بیشتر میان قوا وجود داشته 
باشد. قطعاً اگر دنیا بفهمد که ما همچون مبحث امنیت 
در قضیه اقتصاد نیز قوی هستیم، به نحو دیگری با ما 
تعامل می کند و اگر احساس کند در این زمینه لَنگ 
هستیم، جور دیگری برنامه ریزی می کند و حتی ممکن 

است در صدد ضربه به ما برآید.
عملیات های وعده صادق و طوفان الاقصی 

نگرش ها را تغییر دادند
رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنانش در 
نشست امروز با اشاره به عملیات وعده صادق در تنبیه 
رژیم جنایتکار و متجاوز صهیونیستی گفت: عملیات 
و  وحدت  افزایش  و  ملی  غرور  باعث  صادق«  »وعده 
عملیات  این  از  سلایق  همه  و  شد  داخلی  انسجام 
حمایت کردند؛ به طور کلی عملیات های وعده صادق و 
طوفان الاقصی به مبداء تاریخی تبدیل شدند و نگرش ها 
و راهبرد ها و سیاست ها را در سطح منطقه و جهان تغییر 

دادند.
سپاه پاسداران در دفع شر داعش و 
تروریست های دیگر پیشگام بوده است

با گرامیداشت سالروز  رئیس قوه قضاییه همچنین 
امروز  انقلاب اسلامی گفت:  پاسداران  تأسیس سپاه 
سپاه پاسداران در عرصه های مختلف خدمات زیادی را 
به اسلام و نظام و کشور کرده است؛ در دفاع از انسانیت 
و دفع شر داعش و تروریست های دیگر، سپاه پیشگام 
و  اسلامی  نهضت های  از  توانسته  سپاه  است.  بوده 
مظلومین و مستضعفین جهان دفاع نماید و در تحقق 

اهداف عالی نظام، نقش سپاه برجسته است.
رئیس عدلیه تصریح کرد: امام راحل فرمودند که اگر 
سپاه نبود، کشور نبود؛ این کلام بزرگی است که از زبان 
شخصیتی همچون امام )ره( مطرح شد. امنیتی که 
امروز به آن اذعان داریم و به آن افتخار می کنیم در نتیجه 
مجاهدت های سپاه و سایر نیروهای مسلح است که 

برای کشور تولید قدرت می کنند.

رئیس قوه قضاییه :

همه دستگاه ها در موضوع عفاف و حجاب باید فعال شوند

کارآفرینی  رویداد  در  رییس جمهور  اول  معاون 
دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( 
گفت: نیروهای نخبه، خلاق و کارآفرین سرمایه های اصلی 

کشور هستند.
کارآفرینی  رویداد  نخستین  در  مخبر«  »محمد 
دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( با 
تاکید بر اینکه نیروهای نخبه، خلاق و کارآفرین سرمایه های 
اصلی کشور هستند اظهار کرد: نقطه تحول اقتصادی 
کشور و تحقق شعار سال با تکیه بر کارآفرینان و نسل جوان 

کشور محقق می شود.
امداد  کمیته  تلاش های  و  اقدامات  از  قدردانی  با  وی 
حمایت  و  توانمندسازی  راستای  در  )ره(  خمینی  امام 
بر دانش آموزان و نسل  با تمرکز  به ویژه  از مددجویان و 

از  ما  کشور  گفت:  سازمان،  این  پوشش  تحت  جوان 
ظرفیت های خدادادی و منابع طبیعی بسیاری برخوردار 
است اما مزیت بزرگ تر و ارزشمندتر حضور همین نیروی 
جوان و تحصیل کرده است که به عنوان یک قوه پیشران 

ظرفیت های کشور را شکوفا می سازد.
معاون اول رئیس جمهور گفت: با توجه به تغییر رویکرد 
امروزه شاهد  اقتصاد دیجیتال  به سمت  اقتصاد جهان 
هستیم برخی از کارآفرینان و سرمایه داران بزرگ جهان از 
نسل نوجوان هستند و مقتضیات اقتصاد دیجیتال چنان 
است که سن و تحصیلات نمی شناسد و با بهره گیری از 

خلاقیت فردی می توان به نتایج بزرگ دست یافت.
وی با تاکید بر اهمیت تربیت نیروی کارآفرین، مستعد و 
خلاق در کشور، افزود: در جلسه ای با اتاق بازرگانی بر این 

مهم تاکید شد که باید هنرستان ها در کنار کارخانه های 
بزرگ کشور تأسیس شوند تا دانش آموزان ضمن تحصیل، 
در  را  لازم  آموزش های  هم  عملی  و  واقعی  محیط  در 

کارخانه ها و صنایع فراگیرند.
مخبر خطاب به دانش آموزان هنرستانی و کارآفرینان 
جوان، تاکید کرد: شما می توانید نقطه تحول کشور باشید 
و قطعاً جهش تولید با فعالیت بخش خصوصی و نخبگان 

محقق می شود.
معاون اول رئیس جمهور افزود: تلاش ها و حرکت چند 
سال گذشته کمیته امداد با توجه به منویات مقام معظم 
رهبری، تمرکز بر توانمند سازی مددجویان بوده است و در 
این مسیر تبدیل مددگیرنده به مددکننده الگویی است که 

باید در سرتاسر کشور دنبال شود.

معاون اول رییس جمهور:

نخبگان سرمایه های اصلی کشور هستند

رئیس مجلس گفت: تخصیص های بودجه سال جاری که تاکنون اعلام شده به صورت 
علی الحساب است و پس از تصویب جداول مربوطه در صحن مجلس، مبنای قانون، این 

جداول مصوب خواهد بود.
علی بابایی کارنامی در جلسه علنی روزدوشنبه مجلس شورای اسلامی در تذکری با 
بیان اینکه هنوز بودجه ۱۴۰۳ ابلاغ نشده، جداول تخصیص آن اعلام شده است، گفت: 
تخصیص های اعلام شده برای سال آینده در حالی صورت گرفته که جداول بر اساس 
ماده ۱۵۲ قانون بودجه هنوز تصویب نشده است. در این بین سازمان برنامه و بودجه تا 
یک ردیف قید می گذارد، اما قانون را اجرا نمی کند. در چنین شرایطی چگونه می توان 

توقع داشت شاهد توسعه متوازن در مجموعه های مختلف کشور باشیم.
نماینده مردم ساری و میاندرود در مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه باید 
به دولت و سازمان برنامه تذکر داد که قانون را تغییر دهد نه اینکه احساسی عمل کند و 
قید بگذارد و هر کس می خواهد تحت عنوان مصوبه سفر و یا هر بحث دیگری در کشور 
بخواهد آن را اداره کند، گفت: دولت به کار بنیادی مجلس شورای اسلامی خدشه وارد 
می کند از این رو رئیس مجلس باید به سازمان برنامه و بودجه تذکر دهد که در غیر این 

صورت حقوق شهرستان های محروم تضییع می شود.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در پایان ضمن درخواست ورود 
مسئولان به موضوع تنش آبی در مازندران که وضعیت این استان را بحرانی کرده است، 
خاطرنشان ساخت: تورم و گرانی نهاده های کشاورزی در سال زراعی جدید بسیار نگران 
کننده است. آیا با این سازوکار می خواهید از کشاورز حمایت کنید؟ نهاده ها گران شده 

اند و یا حتی وجود ندارند از این رو وزیر جهاد کشاورزی باید موضوع را مدیریت کند.
محمدباقر قالیباف در پاسخ به این تذکر با بیان اینکه قطعا این موضوع با سازمان برنامه 
و بودجه مطرح خواهد شد، گفت: طبیعتا برای سال ۱۴۰۳، جداولی مبنا خواهد بود 
که طبق بند ب ماده ۱۸۲ در مرحله دوم در جلسه هفته آینده صحن مجلس تصویب 
خواهد. رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه اگر هم تا کنون تخصیصی 
داده شده علی الحساب بوده و وقتی جداول به تصویب برسد حتماً بر اساس آن تنظیم 
می شود، عنوان کرد: طبیعتاً هم نباید در جداول تخصیص ها، قید گذاشته شود که 
اعتباری برای این ردیف یا آن ردیف است و دوستان در سازمان برنامه باید این موضوع 

را رعایت کنند.

رئیس مجلس :

تخصیصات فعلی اعتبارات به صورت علی الحساب است

پیام جوهرچی*
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محققان پی بردند؛

جفت در بروز دیابت بارداری نقش دارد

یک مطالعه جدید نشان می دهد جفت می تواند یکی از دلایلی باشد که برخی از 
زنان در دوران بارداری به دیابت بارداری مبتلا می شوند.

محققان گزارش دادند که نقص در نحوه بیان ژن هورمونی موسوم به فاکتور رشد 
شبه انسولین IGF( ۱-۱( در نحوه بیان جفت با مقاومت به انسولین در دوران 

بارداری مرتبط است.
»ماری فرانس هیورت«، محقق ارشد و استادیار پزشکی جمعیت در دانشگاه 
هاروارد، گفت: »جفت به عنوان محرک اصلی تغییرات در فیزیولوژی انسولین در 
بارداری، احتمالًا منبع اصلی هورمون های دخیل در ایجاد دیابت بارداری است.«
دیابت بارداری از هر هفت بارداری یک مورد را تحت تأثیر قرار می دهد و می تواند 

منجر به عوارض متعدد در دوران بارداری و زایمان شود.
تحقیقات قبلی نشان داده است که مقاومت بیش از حد به انسولین منجر به 

دیابت بارداری می شود، اما دلایل دقیق این مقاومت نامشخص است.
برای این مطالعه، محققان تجزیه و تحلیل ژنتیکی را بر روی نمونه های بافت 

جفت انجام دادند و ۱۴ ژن مرتبط با مقاومت به انسولین را شناسایی کردند.
نتایج نشان می دهد که قوی ترین ارتباط مربوط به ژن IGF-۱ است که اثرات 
 ۱-IGF هورمون رشد را در بدن مدیریت می کند. هورمون تولید شده توسط ژن
مربوط به هورمون انسولین است و بر نحوه پردازش قند خون توسط سلول ها تأثیر 
می گذارد. محققان خاطرنشان کردند که سطح هورمون IGF-۱ در طول بارداری 
افزایش می یابد و در افراد باردار پنج برابر بیشتر است. به گفته محققان، علاوه بر 
این، سطوح پایین هورمون IGF-۱ در اوایل بارداری می تواند نشان دهنده این 
باشد که یک زن در معرض خطر ابتلاء به دیابت بارداری است، با توجه به اینکه 
سطوح بالاتر با مقاومت کمتر به انسولین مرتبط است. نتایج نشان می دهد که 
سطوح پایین هورمون IGF-۱ در خون در سه ماهه اول، مستقل از سایر عوامل 

خطر مانند وزن اضافی، تشخیص بعدی دیابت بارداری را پیش بینی می کند.
هیورت در بیانیه خبری هاروارد گفت: »این امکان وجود دارد که اندازه گیری 
هورمون IGF-۱ در سه ماهه اول به شناسایی افراد در معرض خطر ابتلاء به دیابت 
بارداری در اوایل بارداری کمک کند، و به طور بالقوه پنجره ای برای پیشگیری 
ارائه دهد. ما امیدواریم که تحقیقات بعدی را برای بررسی اینکه آیا این پروتئین در 

تنظیم قند خون بارداری نقش دارد یا خیر انجام دهیم.«

دستور جمع آوری یک مکمل
 تقویتی رشد مو از سطح بازار

روابط عمومی سازمان غذا و دارو در اطلاعیه ای از دستور جمع آوری فراورده 
مکمل تقویتی رشد موی PHYTO خبر داد.

سازمان غذا و دارو طی اطلاعیه ای از مردم خواست درصورت مشاهده این 
فرآورده فاقد مجوز در سطح عرضه از مصرف و خرید آن خودداری و در صورت 
مشاهده فرآورده، موضوع را با معاونت های غذا و دارو مطرح کنند تا نسبت به 
جمع آوری آن ها اقدام لازم مقتضی به عمل آمده و نتایج به این اداره کل منعکس 

شود.

۸ نکته برای ورزش کردن در زمانی که حوصله آن را ندارید

 نکاتی که خوب است در مورد کلسترول بدانید

خیلی خسته اید، هوای بیرون خیلی سرد یا گرم است، باشگاه دور است، 
خوابتان می آید و...، همه اینها بهانه هایی برای ورزش نکردن هستند در زمانی 

که حال وحوصله ندارید...
ورزش

بی انگیزه بودن برای ورزش کردن یا صرفاً حوصله ورزش کردن را نداشتن، 
طبیعی و شایع است. حتی یک ورزشکار حرفه ای هم شاید به ندرت پیش بیاید 

برای ورزش و تمرین کاملًا باحوصله و پُر از انرژی باشد.
متکی بودن به انگیزه برای هر گونه تغییری در رفتار می تواند گول زننده باشد. 
افرادی که عملکردهای قوی دارند منتظر نمی مانند تا انگیزه ای قوی آنها را از 
جا بلند کند. بلکه رفتارهایی را که هم راستا با ارزش هایشان هستند تشخیص 
می دهند و با خود عهد می بندند تا با روتین هایی درست خود را تشویق به 

انجامشان کنند.
البته انگیزه مهم است و شما باید در دورنما، هدفی برای کاری که انجام 
می دهید داشته باشید، اما انجام یک کار به خاطر خود آن کار، بهتر از هر 

چیزی جواب می دهد.
یا  ندارید  دوست  می کنید  احساس  که  بود  خواهند  روزهایی  به هرحال 
حوصله ندارید تمریناتتان را انجام دهید؛ بنابراین توصیه هایی کارشناسانه 

برایتان داریم تا بتوانید بر این حس خود غلبه کرده و تحرک داشته باشید.
دلیل ورزش کردنتان را پیدا کنید؛ خصوصاً یک دلیل زودبازده

طبیعی است: اگر فقط به این دلیل ورزش می کنید که فکر می کنید باید این 
کار را بکنید، به ندرت حوصله ورزش کردن پیدا خواهید کرد. اما توجه کردن به 
دستاوردهای ملموس تر و فوری تر )مثل حس خوب ناشی از موفقیت در انجام 
کار یا احساس انرژی( در مقایسه با دستاوردهای بلندمدت تر )حتی نتایجی 
بسیار ارزشمند مثل طول عمر، پیشگیری از بیماری و کنترل وزن( می توانند 
به این معنی باشند که اغلب انگیزه خوبی برای ورزش خواهید داشت؛ زیرا این 

فواید را طی خود ورزش و تمرین می بینید و به دست می آورید.
پس هدف خود را از یک دستاورد به هدفی تجربی تغییر دهید، تا ورزش کردن 
چیزی به نظرتان برسد که قرار است بدن و روزتان را پُر از انرژی کند، نه اینکه به 

نظرتان یک مسئولیت و تکلیف برسد.
اگر اغلب برای شرکت منظم در کلاس ورزش با خود درگیرید، پس به احتمال 
زیاد به این دلیل است که ورزشی که انتخاب کرده اید لذتی برایتان ندارد. 
چیزی را انتخاب کنید که دوست دارید و برایتان مفرح است، مثلًا کلاس شنا 

به جای تمرینات قدرتی
از خودتان بپرسید چرا که نه؟

اینکه به خودتان بگویید حال وحوصله ورزش کردن را ندارید، اغلب بهانه ای 
برای پشت گوش انداختن است؛ بنابراین از خودتان بپرسید: سعی دارم از چه 
چیزی فرار کنم؟ تمرین و عرق ریختن؟ قضاوت دیگران در باشگاه؟ اینکه 

مجبورم بعد از ورزش دوش بگیرم؟
وقتی بتوانید دلیل واقعی بی حوصلگی تان را پیدا کنید، می توانید در جهت 
رفع آن برآیید. شاید به خودتان یادآوری کنید که پیشرفت فقط از تمرین 
سخت و عرق ریختن و درد کشیدن به دست می آید، چیزی بپوشید که به 
برای خود  را  یا شرایط دوش گرفتن  بیشتری می دهد  اعتمادبه نفس  شما 
ساده تر کنید. اگر دلیلتان اساسی تر است، مثلًا دیشب خوب نخوابیده اید و 
خسته اید، خوب غذا نخورده اید یا بدنتان دهیدراته است، این نیازها را برطرف 
کنید و ببینید چه حسی دارید. اگر احساس کم انرژی بودن می کنید سعی 
کنید یک اسنک کربوهیدراتی سالم بخورید تا گلوکز خونتان بالا بیاید و انرژی 

ورزش کردن را پیدا کنید.
ورزشی را انتخاب کنید که از آن لذت می برید

اگر اغلب برای شرکت منظم در کلاس ورزش با خود درگیرید، پس به احتمال 
زیاد به این دلیل است که ورزشی که انتخاب کرده اید لذتی برایتان ندارد. 

چیزی را انتخاب کنید که دوست دارید و برایتان مفرح است، مثلًا کلاس شنا 
به جای تمرینات قدرتی یا ورزشی ذهن محور مثل یوگا به جای تمرینات تناوبی 

پرشدت.
به این فکر کنید که فقط شروعش کنید

اولین قدم برای شروع کردن را بردارید و به بقیه اش فکر نکنید. شاید عمل 
ساده ای مثل بستن بند کفش های ورزشی تان یا چند پرش همان چیزی باشد 

که برای شروع نیاز دارید.
آهنگ موردعلاقه تان را پخش کنید یا قبل از ورزش خوراکی را بخورید که 
دوست دارید. برای خود عادتی خلق کنید که به بدنتان سیگنال حرکت کردن 

بدهد.
وقتی شروع کردید، به احتمال زیاد دوست دارید ادامه بدهید. واقعیت این 

است که انگیزه اغلب بعد از شروع چیزی می آید، نه پیش از آن!
اما خودتان را اذیت نکنید

یک اما وجود دارد؛ ایجاد انگیزه با قدم های کوچک متفاوت است با مجبور 
کردن و اذیت کردن خودتان برای تمرین و ورزش. مقاومت کردن با حسی که 
دارید باعث می شود نسبت به ورزش و تمرین احساس منفی تری پیدا کنید. 

این اتفاق اصلًا خوب نیست و در بلندمدت به ضررتان خواهد بود.
اگر خود ورزش را دوست نداشته باشید، فکرکردن به اینکه بعد از ورزش 
حالتان بهتر خواهد شد، انگیزه ای به شما نمی دهد. به اجبار ورزش کردن در 

واقع راهی است به سمت یک مانع بزرگ تر.
پس اگر ورزشی را شروع کرده اید و همچنان انگیزه ای برای ادامه ندارید، 
سعی کنید فعالیت دیگری را انتخاب کنید یا کلًا آن روز بی خیال ورزش کردن 
شوید. به خودتان احترام بگذارید و نسبت به این واقعیت آگاه باشید که 
انتخابی آگاهانه انجام می دهید؛ زیرا نسبت به احساس خود در این روز 

آگاهید.
تمرین خود را عوض کنید

دو برنامه تمرینی متفاوت و اساسی داشته باشید: یکی برای بالاتنه و یکی 
برای پایین تنه. سپس برای هر تمرین، چهار مدل مشخص کنید: تمرینات 
طولانی و کوتاهی که می توانید در باشگاه انجام بدهید و تمرینات طولانی و 

کوتاهی که می توانید در خانه انجام بدهید.
به جای اینکه خودتان را وادار کنید فقط به یک شیوه و مدل ورزش کنید، 
خیلی بهتر است که شیوه ای را انتخاب کنید که در آن روز احساس بهتری به 

آن دارید و با موقعیت شما جورتر است.
همچنین می توانید فعالیت های متنوعی را در نظر داشته باشید، مثلًا یک 
روز دوست داشته باشید به جای کلاس فیتنس به پیاده روی بروید. وقتی 
این است که:  می گویید: »حوصله ندارم!«، چیزی که در واقع می گویید 
»حوصله کاری را که طبق برنامه باید انجام بدهم ندارم!«. خلاق باشید و به 

این فکر کنید که چه گزینه های دیگری دارید.
اگر حوصله تمرین ندارید در عوض جور دیگری تحرک داشته باشید

اگر احساس می کنید دوست ندارید تمریناتی را طبق برنامه انجام دهید 
که لازم است لباس عوض کنید و ساک ببندید و به باشگاه بروید، بسیار خب 
می توانید جور دیگری فعالیت کنید. مثلًا به نظافت و جمع وجور کردن خانه 
بپردازید یا دوچرخه سواری کنید. تحقیقات نشان می دهد حتی دو دقیقه 
فعالیت شدید بدنی در روز می تواند ریسک سرطان، بیماری قلبی و مرگ 
زودهنگام را کاهش دهد. تحرک بیشتر مساوی فواید بیشتر است؛ اما نکته 

اصلی این است که حتی کمی تحرک بهتر از بی تحرکی است!
یک روز یا یک هفته استراحت کنید

گاهی حوصله ورزش کردن نداشتن به این معنی است که نیاز به استراحت 
دارید. گاهی بی انگیزه بودن و انرژی نداشتن می تواند علامت تمرین بیش از 
حد باشد که موقعیتی خطرناک است. اگر عمیقاً احساس خستگی می کنید 
و این چیزی است که انگیزه را از شما گرفته، پس بهتر است ورزش نکنید و 
فعالیت دیگری انجام دهید، مثلًا پیاده روی یا چند کشش ساده. استراحت، 

مؤلفهٔ مهمی در یک روتین فیتنس است.

دلیل علمی  به  تکه ای شکلات  روزانه  برای مصرف  ما  از  بسیاری 
نیاز نداریم و به دلایل مختلف عاشق شکلات هستیم از جمله اینکه 

آرامش بخش است، طعم خوشمزه و انواع مختلفی دارد.
در  اضافی  قند  و  بالا  شده  اشباع  چربی  مورد  در  کارشناسان  اما 
شکلات هشدار داده اند چون می تواند به عنوان عامل تهدیدکننده 
سلامتی از مشکلات قلبی گرفته تا افزایش وزن، نگرانی های زیادی 
ایجاد کند، با این حال، شکلات تلخ، کم و بیش همیشه گزینه ای برتر 
و حتی سالم تر بوده است و به نظر می رسد که حتی می تواند برای 

سلامت روده نیز مفید باشد.
اگر می خواهید در مورد سلامت روده و چگونگی تاثیر آن بر سلامت 
کلی جسمی و روانی خود بدانید، دانش زیادی در این مورد وجود دارد. 
در واقع، برخی ممکن است حتی آن را بخشی رو به رشد از تحقیقات 
متمرکز بر درک چگونگی تاثیر باکتری های روده بر بیماری های مزمن، 

خواب، سیستم ایمنی بدن و موارد دیگر در نظر بگیرند.
دکتر کاران راجان، جراح عمومی سرویس بهداشت ملی ایالات متحده 
اظهار کرد: شکلات، دانه های تخمیر شده از کاکائو، فیبر پری بیوتیک 
است، نوعی فیبر که میکروب های روده شما دوست دارند آن هضم 

کنند و به مولکول های مفید برای روده شما تبدیل شوند.
شکلات تلخ ترکیبات مفیدی برای روده فراهم می کند

ماریا مور، یکی از محققان دانشگاه ایالتی لوئیزیانا ایالات متحده، 
درباره نتایج گزارش منتشرشده سال ۲۰۱۴ در جلسه انجمن شیمی 
آمریکا، توضیح داد که باکتری های خوب موجود در روده شما، یعنی 
بیفیدوباکتریوم و باکتری های اسید لاکتیک، از شکلات تلخ استفاده 
و آن را رشد داده و تخمیر می کنند، در نتیجه ترکیبات ضد التهابی در 

سیستم بدن شما آزاد می شود.
قلب شما  بر  تلخ  غیرمنتظره شکلات  تاثیر  ترکیبات مسئول  این 
هستند. جان فینلی، محقق ارشد این تحقیق اظهار کرد: زمانی که این 

ترکیبات توسط بدن جذب می شوند، التهاب بافت قلبی عروقی و خطر 
طولانی مدت سکته را کاهش می دهند. نتایج تحقیق منتشر شده در 
سال ۲۰۱۳ که در نشریه Frontiers in Pharmacology منتشر شد، 
نتایج مشابهی ارائه کرد. غلظت فیبر پری بیوتیک در شکلات تلخ نیز 
ارتباط غیرمنتظره ای با افسردگی دارد و می تواند وضعیت سلامت روان 

را بهبود بخشد.
علاوه بر این، شکلات تلخ حاوی غلظت بالایی از پلی فنول هاست. 
مانند  آنتی اکسیدان هایی  »پلی فنول ها،  افزود:  راجان  کاران  دکتر 
فلاونول ها هستند که مواد لازم برای میکروب های روده شما را فراهم 
می کنند«. اگر به دنبال ماده ای سالم هستید که به رشد سویه های 
مفید روده کمک کند و همزمان انواع عوامل بیماری زا را کاهش دهد، 
به گفته این متخصص، پلی فنول ها این کار را برای شما انجام می دهند. 
همچنین برخی نتایج نشان دادند که مصرف شکلات تلخ با تحریک 
علائم سیری در مغز شما مرتبط هستند و این امر به ویژه زمانی که سعی 
می کنید از پرخوری برای کاهش وزن خودداری کنید، می تواند مفید 
باشد. اما آیا این نتایج بیان می کنند که می توان شکلات تلخ را هر روز 

بدون نگرانی مصرف کرد؟
جنبه تاریک مصرف شکلات تلخ بر سلامت روده

تیره  جنبه  روده،  سلامت  برای  فراوان  فواید  علیرغم  تلخ  شکلات 
باورند که فرآیند  این  بر  از کارشناسان  برای شروع، برخی  نیز دارد. 
تولید و افزودنی هایی مانند شکر و غیره می توانند تقریبا به طور کامل 
پلی فنول های مفیدشکلات را حذف کنند و نتایج تحقیق سال ۲۰۲۲ 
این   Current Research in Food Science نشریه در  منتشر شده 

عارضه جانبی ناگوار را تایید کرد.
به علاوه، شکلات تلخ فاقد چربی اشباع شده نیست و مصرف بیش 
از حد این چربی ناسالم می تواند سطح کلسترول بد سیستم بدن شما را 
افزایش دهد و در معرض خطر بیماری قلبی و سکته قرار گیرید. برخی 

از محصولات شکلات تلخ نیز می توانند حاوی مقدار زیادی قند باشند.
یکی از نگرانی های اخیر، داده های منتشرشده مربوط به سطوح 
فلزات سنگین کادمیوم و سرب در برندهای معروف شکلات تلخ است. 
به گفته دانا الیس هانس، متخصص تغذیه بالینی در مرکز پزشکی 
دانشگاه کالیفرنیا، کادمیم بیش از حد می تواند به کبد و کلیه ها آسیب 
برساند. بنابراین، هر کاری که می توانید انجام دهید تا از مصرف این 

مواد اجتناب یا آن را به بهترین شکل ممکن محدود کنید.
به جرات می توان گفت، سوالی بسیار مهم در کانون توجه شما قرار 
گرفته است؛ آیا شکلات تلخ واقعا به همان اندازه که فکر می کنیم، سالم 
است؟ نکته کلیدی این است که برندهایی را انتخاب کنید که حاوی 
بیش از 7۰ درصد کاکائو و قند بسیار کمی هستند، همچنین آنها را در 

حد اعتدال مصرف کنید.
در حالی که برخی از متخصصان سلامت فکر می کنند، غلظت فلزات 
سنگین در شکلات تلخ بر اساس شیوه های پرورش کاکائو می تواند 
متفاوت باشد، آنان توصیه می کنند که اعتدال را  رعایت کنید. اگر به 
دنبال شکلات تلخ باکیفیتی هستید که از برندهایی تهیه شده باشد که 

به شیوه های پایدار و ایمن اعتقاد دارند، خیلی بهتر است.
چه نوع شکلاتی انتخاب کنیم؟

مهم است، به خاطر داشته باشید که همه شکلات ها یکسان تولید 
نمی شوند. کاکائو در شکل طبیعی خود مملو از آنتی اکسیدان ها و 
مواد مغذی سالم است و به همین دلیل، شکلات تلخ اغلب سالم تر از 
سایر انواعی است که حاوی قند افزوده هستند. شکلات تلخ به دلیل 
آنتی اکسیدان های قوی به نام فلاونوئیدها احتمالا به بهبود سلامت 
قلب شما کمک می کند و برخی نتایج تحقیقات مشخص کردند که 

حتی این مورد ممکن است خلق و خوی شما را بهبود بخشد.
شکلات شیری

در حالی که شکلات تلخ حاوی بسیاری از مواد مغذی مفید است، 
شکلات های فرآوری شده تر مانند شکلات شیری یا شکلات سفید 
می توانند سرشار از قند باشند. شکلات حاوی منیزیم است که فواید 
زیادی برای سلامتی دارد. منیزیم، نوعی ماده معدنی است و به طور 
طبیعی در زمین و بدن انسان یافت می شود. همچنین بسیاری از 
عملکردهای بدن با این ماده معدنی انجام می شود حتی برای سلامت 

مغز نیز مهم است.
شکلات و کاهش وزن

مصرف روزانه شکلات احتمالا آخرین روش برای کاهش وزن به نظر 
می رسد، اما نتایج تحقیقات نشان می دهد که شکلات تلخ ممکن است 
در کنترل اشتها نقش داشته باشد که به نوبه خود می تواند به کاهش 
وزن کمک کند. نتایج تحقیق دیگری نشان داد که حتی شکلات 
شیری می تواند با افزایش متابولیسم و کاهش اشتها در کاهش وزن 
کمک کننده باشد. با این حال، گروه شرکت کننده این تحقیق، اندک 
بودند )فقط ۱۹ زن(، به این معنی که تحقیقات بیشتری برای تایید این 

ادعاها مورد نیاز است.
نتیجه

شکلات  به خصوص  شکلات،  باشید،  داشته  توجه  که  است  مهم 
شیری، کالری بالایی دارد، بنابراین باید انواع شکلات در حد اعتدال 
مصرف شود و بدانید که مصرف بیشتر برای شما سود بیشتری به 

همراه نخواهد داشت.

مصرف روزانه شکلات چه تاثیری بر روده دارد؟
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معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خبردادک

خدمت پزشکان قمی، به بیش از
 ۵ هزار نفر در اندیکا

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اردوی جهادی پزشکی، دندانپزشکی و 
فرهنگی از ۲۱ تا ۲۶ فروردین در شهرستان اندیکا و روستا های تابعه برگزار شد.

دکتر محبی با اشاره به برگزاری اردوی جهادی در اندیکای خوزستان گفت: قرارگاه 
جهادی شهدای اندیکا با حمایت و پشتیبانی سپاه امام علی بن ابی طالب )علیه السلام(، 
دانشگاه علوم پزشکی قم، بسیج جامعه پزشکی قم، بسیج سازندگی و بسیج دانشجویی 
قم، متشکل از گروه های جهادی شهید شیخ شعاعی، سفیران سلامت، شهید لطفی 
نیاسر و شهید دیالمه در مدت شش روز در شهرستان اندیکا و روستا های اطراف فعالیت 

کرد.
وی افزود: در بخش پزشکی ۵۰ نفر از پزشکان فوق تخصص و متخصص با تخصص های 
اطفال،  زایمان، متخصص  و  زنان  بینی، متخصص  و  ریه، غدد، چشم، گوش، حلق 
متخصص قلب، و ... به حدود ۳ هزار ۴۵۰ نفر از مردم شریف منطقه خدمت ارائه کردند و 

حدود ۲۲۰ قلم دارو به ارزش ۴۵۰ میلیون تومان توزیع شد.
در بخش  گفت:  پزشکی،  دندان  در بخش  گسترده  خدمات  انجام  به  اشاره  با  وی 
دندانپزشکی نیز با حضور متخصصان و دندان پزشکان در بخش های تصویر برداری، 

جراحی، عصب کشی و ترمیم بیش از ۱۶۰۰ خدمت ارائه شد.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم به حضور گروه پزشکی در روستا های اطراف 
و چادر های عشایر اشاره کرد و گفت: تیم پزشکی با حضور در روستا ها و چادر عشایر به 

ویزیت آنها و ارایه دارو پرداخت.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم تاکید کرد:

اهتمام همه دستگاههای مرتبط به کنترل 
و ساماندهی اتباع

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به ویژگی های منحصر به فرد استان قم به 
عنوان ام القرای جهان اسلام تاکید کرد: تمامی دستگاه های امنیتی و متولی در حوزه 
اتباع باید نسبت به کنترل و ساماندهی حضور مهاجرین در استان اهتمام ویژه داشته 

باشند. 
نشست مدیران استانداری قم و فرماندهی انتظامی استان پیرامون ساماندهی اتباع و 

مهاجران خارجی مقیم قم برگزار شد. 
 به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استاندار قم ، در این نشست که با 
حضور حاجی زاده معاون سیاسی امنیتی استاندار ، زارعی مدیرکل امور اتباع و مهاجرین 
خارجی ،  امیری مدیرکل امور امنیتی استانداری و سردار میرحیدری فرماندهی انتظامی 
و جمعی از فرماندهان انتظامی ترتیب یافت، بر هماهنگی و تعامل سازنده نهادهای متولی 

بر ساماندهی اتباع مجاز و طرد اتباع غیر مجاز دراین استان تاکید شد.  
 معاون سیاسی امنیتی استاندار قم در این نشست با اشاره به ویژگی های منحصر به 
فرد استان قم به عنوان ام القرای جهان اسلام تاکید کرد: تمامی دستگاه های امنیتی و 
متولی در حوزه اتباع باید نسبت به کنترل و ساماندهی حضور مهاجرین در استان اهتمام 
ویژه داشته باشند.   فرماندهی انتظامی استان قم  نیز دراین نشست با اشاره به آمادگی 
و تلاش های انتظامی در مسیر کنترل اتباع و مهاجرین خارجی گفت: به حول و قوه 
الهی در سال جدید شاهد ارتقا شاخص های امنیت و سلامت اجتماعی اتباع و مهاجرین 

خارجی خواهیم بود.
 

رئیس جدید دانشگاه شهید محلاتی سپاه 
معرفی شد

حجت الاسلام و المسلمین سیدحسین هاشمی به عنوان رئیس جدید دانشگاه شهید 
محلاتی سپاه معرفی شد.

سپاه  محلاتی  شهید  دانشگاه  رئیس  معارفه  و  تودیع  ،مراسم  گزارش  این  براساس 
والمسلمین عبدالله حاجی صادقی  با حضور حجت الاسلام  امروز  انقلاب  پاسداران 
نماینده ولی فقیه در سپاه برگزار شد.در این مراسم حجت الاسلام و المسلمین سیدحسین 
هاشمی به عنوان رئیس جدید دانشگاه شهید محلاتی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

معرفی شد.
حاجی صادقی در این مراسم طی سخنانی اظهار کرد: دنیا برای خدمتگذاران و افرادی 
که نیت خدمت و خدمت رسانی به اسلام و قرآن را داشته باشند بهترین زمینه و بستر 
است و این افراد باید فرصت ها را مغتنم بشمارند.وی همراهی علم و ایمان را معجزه آفرین 
دانست و افزود: دانشجویان و فراگیران باید خود را به این دو مؤلفه مجهز کنند، البته 
آموزش های تخصصی نیز باید مورد توجه باشد و این مجموعه باید با بروزرسانی محتوا، 
متن علوم و روش ها به سمت تربیت و مخاطب عام خود که عموم بسیجیان و آحاد افراد 
جامعه هستند حرکت کند. نماینده ولی فقیه در سپاه، در این مراسم با تقدیر و تشکر از 
از زحمات هفت ساله حجت الاسلام والمسلمین زین العابدین نجفی در مسند ریاست 
دانشگاه شهید محلاتی)ره( برای حجت الاسلام والمسلمین سید حسین هاشمی رئیس 

جدید دانشگاه آرزوی موفقیت کرد.
 

رئیس جدید پژوهشگاه علوم اسلامی 
امام صادق)ع( معرفی شد

آئین تکریم و معارفه رئیس پژوهشگاه علوم اسلامی امام صادق)ع( برگزار شد.
امام  اسلامی  علوم  پژوهشگاه  رئیس  معارفه  و  تکریم  ،آئین  گزارش  این  براساس 
شد.حجت  برگزار  پژوهشگاه  این  همایش های  سالن  در  روزدوشنبه  ظهر  صادق)ع( 
الاسلام والمسلمین عبدالله حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران در این 
مراسم با اشاره به اینکه پژوهشگاه باید از نظر علمی و روشی رشد داشته باشد، مطرح 
کرد: پژوهشکده امروز به پژوهشگاه تبدیل شده است و این موضوع باید در محتواها نیز 
محقق شود.یادآور می شود، در این مراسم ضمن تقدیر و تشکر از زحمات حجت الاسلام 
والمسلمین حمید نگارش، حجت الاسلام والمسلمین مهدی عزیزان به عنوان رئیس 

پژوهشگاه علوم اسلامی امام صادق)ع( منصوب شد.
همچنین در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین حمید نگارش به سمت مشاور 
نمایندگی ولی فقیه در امور علمی و پژوهشی انتخاب شد.مسئله محوری و کیفیت 
محوری دو رویکرد پژوهشگاه امام صادق)ع( خواهد بودحجت الاسلام المسلمین مهدی 
عزیزان نیز در این آئین طی سخنانی اظهار کرد: امانت امروز حاصل تلاش و زحمات 

حدود ۴۰ ساله گذشته است.
وی با اشاره به اینکه امیدواریم گام هایی بر گام های گذشته افزوده شود، مطرح کرد: 
برنامه هایی برای آینده پژوهشگاه در نظر داریم که به طور خلاصه می توان گفت که این 
برنامه ها در دو حوزه مسئله محوری و کیفیت محوری هستند.رئیس پژوهشگاه علوم 
اسلامی امام صادق)ع( با بیان اینکه تلاش داریم تولید آثار کیفی با تمرکز بیش تری انجام 
شود، عنوان کرد: این آثار ملاک ارزشیابی و ارتقای سطح علمی پژوهشگران خواهد بود. 
وی با اشاره به اینکه پژوهشگاه از ظرفیت بسیار خوبی برخوردار است، خاطرنشان کرد: 

این ظرفیت بشارت آینده روشنی را برای ما می دهد.
 

در نشست نمایندگان و مدیران دستگاه های اجرایی بررسیشد؛

آخرین وضعیت پیشرفت مصوبات
 سفر رئیس جمهور به قم

در نشست نمایندگان و مدیران دستگاه های اجرایی با سرپرست معاونت هماهنگی امور 
عمرانی استاندار میزان پیشرفت طرح های دور اول سفر ریاست جمهوری به قم بررسی  

شد.
 سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم در حاشیه این جلسه با بیان 
اینکه بمنظور بررسی میزان پیشرفت طرح ها و تصمیم گیری برای سفر دوم ریاست 
جمهوری و هیئت دولت به قم این جلسات برگزار می شود گفت: میزان پیشرفت پروژه 
ها بر اساس میزان تخصیص اعتبار و مشکلات اجرایی پیش روی طرح ها در این نشست 

ها بررسی می شود.
مهدی متقیان افزود: بررسی ها نشان می دهد طرح های دور نخست سفر ریاست 

جمهوری با توجه به میزان تخصیص اعتبار پیشرفت مناسبی دارند.
وی گفت: با حضور مدیران دستگاه ها برای دور بعدی سفر، تخصیص اعتبار طرح های 

دور نخست و سایر طرح های زیر ساختی، عمرانی و انرژی در دستور کار قرار دارد.
در دور نخست سفر دولت سیزدهم به قم ۱۴۸ پروژه و مصوبه با اعتباری بالغ بر ۴ هزار 

۲۵۰ میلیارد تومان به تصویب رسید .   

مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد

افزایش ۵0درصدی استفاده از پهپاد
برای سمپاشی 

مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: استفاده از پهپاد برای 
سمپاشی مزارع غلات طی سال جاری در این استان نسبت به سال گذشته ۵۰ درصد 

افزایش پیدا کرد.
رضا لطیفی زاده  در گفت وگویی اظهارداشت: به منظور اجرای عملیات مبارزه با عوامل 
خسارت زای مزارع غلات و کلزا تعداد ۱۵ فروند پهپاد سمپاش در کنار سایر سمپاش ها 

)توربولاینر و پشت تراکتوری( در استان به کارگرفته شد.
وی گفت: نکته مهم اینکه در سال گذشته فقط چهار فروند پهپاد بومی در استان وجود 
داشت، اما با توجه به مزایای پهپادهای سمپاش و بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته با 
هدف ایجاد اشتغال و تجهیز کشاورزان به ادوات جدید تعداد پهپادهای بومی به ۱۰ فروند 

افزایش یافته است.
مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی قم توضیح داد: هر ساله با آغاز کشت 
محصولات پاییزه، فعالیت شبکه های مراقبت و پیش آگاهی در مزارع غلات و کلزا شروع 
می شود و کارشناسان ما با بازدید مستمر از مزارع بر وضعیت عوامل خسارت زا شامل 

علف های هرز، آفات و بیماری ها نظارت می کنند.
وی افزود: در سال زراعی جاری نیز تعداد ۱۶ شبکه مراقبت و پیش آگاهی وظیفه 

نظارت و مراقبت از مزارع را به عهده دارند و 
توصیه های فنی لازم را به منظور مبارزه به موقع و اصولی با عوامل خسارتزا به کشاورزان 

ارائه می نمایند که این روند تا پایان برداشت محصول ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: در سال جاری نیز به دلیل شرایط خاص اقلیمی همچون عدم بارش 
نزولات جوی و گرمی هوا در زمستان، کار مبارزه با آفت شته و سایر عوامل خسارتزا زودتر از 

هر سال و از نیمه دوم بهمن ماه آغاز گردید.
لطیفی گفت: در آخرین روزهای سال ۱۴۰۲ ریزش آفت سن مضر غلات از اماکن 
زمستان گذران به مزارع غلات شروع و با توجه به آماربرداری های صورت گرفته توسط 
شبکه های مراقبت مطابق دستورالعمل های فنی سازمان حفظ نباتات کشور، عملیات 
مبارزه با این آفت مهم و کلیدی از تاریخ پنجم فروردین ماه سال جاری آغاز گردیده و تا پایان 

برداشت محصول ادامه خواهد داشت.
وی افزود: در نیمه اول فرودین به دلیل مهیا شدن شرایط اقلیمی )دما و رطوبت( برای 
ظهور بیماری های غلات نظیر زنگ زرد، سفیدک و سایر لکه برگی ها، شبکه مراقبت ضمن 
بازدید مرتب و روزانه از مزارع، کانون های اولیه بیماری را شناسایی و عملیات مبارزه به 

منظور جلوگیری از گسترش بیماری ها به خصوص زنگ زرد صورت گرفت.
وی ادامه داد: با تلاش های عوامل اجرایی و کارشناسان شبکه های مراقبت تاکنون 

عملیات مبارزه با عوامل خسارتزای مزارع غلات و کلزا با موفقیت اجرا شده است.
مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی قم همچنین گفت: به منظور تغذیه گیاهی 
و جبران خسارت سرما به مزارع غلات و کلزا و با هدف افزایش عملکرد در واحد سطح، 
نیز  محلول پاشی مزارع توسط کودهای ریز مغذی، NPK، سولوپتاس و سایر موارد 

همزمان با عملیات سمپاشی در مزارع قم صورت گرفته است.
 

معاون امور صنایع و معادن سازمان صمت استان قم خبرداد :

صدور ۵ پروانه بهره برداری معدنی 
درسال گذشته

معاون امور صنایع و معادن سازمان صمت استان قم بیان کرد: در سال گذشته، پنج 
پروانه معدنی با ظرفیت ایجاد اشتغال برای ۲۶ نفر و سرمایه گذاری ۵۰۰ میلیارد ریال در 

حوزه معادن استان صادر شد. 
مجتبی سرلک در گفت وگویی عنوان کرد: همچنین ۴۵ پروانه اکتشاف و پنج عدد 

گواهی کشف در حوزه معادن استان صادر شد،
وی افزود: در سال گذشته حقوق دولتی وصول شده معادن استان قم به ۵۰۰ میلیارد 

ریال رسید.
سرلک با تاکید بر رصد مستمر وضعیت صادرات استان تصریح کرد: در سال ۱۴۰۲ بالغ 
بر ۲۳۳ میلیون دلار صادرات انواع محصولات بوده است؛ همچنین در سال گذشته ۱۶ 

نمایشگاه در راستای معرفی کالاهای صادراتی قم در این استان برگزار شد.
معاون امور صنایع و معادن سازمان صمت استان قم بیان کرد: از تعداد ۴7 هزار و 
۱۳۰ بازرسی در سال ۱۴۰۲، بالغ بر ۶۹۵۹ پرونده به ارزش ۲۰ میلیارد ریال تشکیل 
شده است؛ همچنین تعداد پرونده های متشکله در حوزه قاچاق ۱۹۸ مورد به ارزش ۱۹ 

میلیارد ریال بوده است.
تحقق ۱۰۳ درصدی تعهد اشتغال در صمت قم

وی با اشاره به تحقق ۱۰۳ درصدی ایجاد اشتغال بخش صنعت، معدن و تجارت استان 
قم در سال گذشته، اظهار کرد: میزان تعهد ایجاد اشتغال در بخش صنعت، معدن و 
تجارت استان قم در سال ۱۴۰۲، ۵۰۰۰ نفر بوده که بر اساس آمار سامانه رصد در سال 

گذشته اشتغالزایی برای ۵۱7۱ نفر یعنی بیش از تعهدات محقق شده است.
معاون امور صنایع و معادن سازمان صمت استان قم در پایان بیان کرد: در سال ۱۴۰۲ 
در مجموع تعداد ۳۰۹ پرونده در بخش صنعت قم به منظور دریافت تسهیلات به مبلغ ۲7 
هزار و ۹۱ میلیارد ریال به بانک های عامل استان معرفی شده  که ۱۳۸ مورد آن به مبلغ ۱۲ 

هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال پرداخت شده است.

 معاون دادستان قم مطرح کرد:

اهتمام جدی برای اشتغال زایی 
معتادان بهبودیافته

اعتیاد درحال  ترک  مراکز  نفر در  معتاد  اینکه ۱7۱  به  اشاره  با  قم  معاون دادستان 
حرفه آموزی هستند، گفت: کارگاه های آموزش خیاطی، مرغداری، آشپزی، نانوایی، 
گلخانه داری، قالیبافی، باغبانی، جوشکاری، سنگ کاری، بلوک زنی، فنرزنی و نصب 

سقف کاذب در مراکز ترک اعتیاد قم فعال است.
سید محمد ملیحی در گفت وگویی خبری با بیان اینکه نظارت بر جمع آوری معتادین 
و متجاهرین در سطح شهر معرفی به مراکز ترک اعتیاد و پیگیری درمان، کاهش آسیب 
و بازتوانی آنان از اقدامات مستمر دادسرای انقلاب استان است گفت: هم اکنون ۱7۱ 
نفر از افراد تحت درمان در مراکز ترک اعتیاد ماده ۱۶ قانون مبارزه با مواد مخدر در حال 

حرفه آموزی اشتغال و کسب درآمد هستند.
وی کارگاه خیاطی، مرغداری، آموزش آشپزی، آموزش نانوایی، گلخانه، قالیبافی، 
باغبانی، جوشکاری، سنگ کاری، بلوک زنی، فنرزنی و لنت اتومبیل و سقف کاذب را از 
کارگاه های فعال در مراکز ترک اعتیاد قم عنوان و بیان کرد: حرفه آموزی، فعالیت و کسب 
درآمد معتادان در حال بهبود می تواند به آنها کمک کند تا پس از خروج از کمپ با استفاده 

از مهارتی که آموخته اند، وارد بازار کار شوند و مجدد گرفتار دام اعتیاد نشوند.
معاون دادستان قم با تقدیر از مبلغان دینی و مشاوران تخصصی مذهبی که در مراکز 
درمانی مشغول به کار هستند گفت: برقراری ارتباط موثر با بیماران کمپ، خانواده 
درمانی، ارائه مشاوره های تخصصی به فرد بیمار و خانواده او، مهارت افزایی، یادگیری 
و حرفه آموزی بیمار و خانواده اش، رشد و تقویت تربیت دینی آنها، آگاهی بخشی و ارائه 
مشاوره به خانواده ها در مساجد، محله ها و بوستان ها از اقدامات این مبلغان برای کاهش 

و پیشگیری از آسیب های اجتماعی است.
 

معاون اجتماعی، فرهنگی و زیارت استانداری قم:

معلمان نظام فکری شهید مطهری را 
سرلوحه خود قرار دهند

معاون اجتماعی، فرهنگی و زیارت استانداری قم گفت: نظام فکری و اندیشه شهید 
مطهری می بایست سرلوحه معلمان باشد.

حجت الاسلام والمسلمین سیداسماعیل حسینی مقدم ظهر دوشنبه در نخستین 
جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم اظهار کرد: آئین تجلیل از مقام معلم می بایست 
به پاس قدردانی از زحمات و نقش آفرینی آنان در کسب افتخارات به صورت ویژه دنبال 

شود.
معاون اجتماعی، فرهنگی و زیارت استانداری قم افزود: دستگاه های اجرایی استان 

برنامه های تجلیل از مقام معلم را به جد مورد پیگیری قرار دهند.
وی بیان کرد: نظام فکری و اندیشه شهید مطهری می بایست سرلوحه معلمان باشد.

حجت الاسلام حسینی مقدم عنوان کرد: تعامل دستگاه ها با آموزش و پرورش در 
افزایش فعالیت های ورزشی بسیار حائز اهمیت است.معاون اجتماعی، فرهنگی و زیارت 
استانداری قم با اشاره به طرح مهارت آموزی خاطرنشان کرد: تأمین مربیان توانمند این 

طرح می بایست در دستور کار قرار گیرد تا بازدهی بیشتری داشته باشد.

از دغدغه های  به عنوان یکی  شهرداری قم در راستای دفن اصولی پسماند 
جدی مدیریت شهری عملکرد موفقی را به نسبت دیگر شهرها داشته و نخستین 
کلان شهر کشور است که میزان دفن مستقیم زباله و پسماند شهری را به صفر 

رسانده است.
براساس این گزارش ، یکی از پروژه های تعریف شده، استحصال سوخت از 
زباله های دورریز پلیمری در خط پردازش است؛ همچنین برای سیستم هایی 
همچون هاضم زباله جلساتی با سرمایه گذاران برقرار و تفاهم نامه هایی تدوین شده 

است. 
به گزارش شهرنیوز، زمین، سرمایه آیندگان در دستان ما است و حراست از آن 
نیازمند توجه و همراهی مردم و مسئولان در عرصه های مختلف زیست شهری 
است. آیندگان در مورد نسل ما بسیار سخن خواهند گفت و قضاوت خواهند کرد. 
قضاوت می کنند که چگونه ذره ذره اقدامات ما بند بند زندگیشان را تحت تأثیر قرار 
داده است. می گویند اگر چنین یا چنان می شد لحظه های حال آن ها مسیرش به 
کدام سمت می رفت. می گویند کدام تصمیم امروز ما در کجای زندگی آن ها خود 

را نشان می دهد.
شاید ضروری است تا روزی چندین و چندبار با خودمان این جمله را مرور کنیم 
که »سرمایه های امروز امانت آیندگان نزد ما است«. آب، خاک، منابع طبیعی، 
فضاهای سبز همه و همه سرمایه هایی است که امروز باید توسط مردم و مسئولان 
حفظ شود. امری که چند سالی است در قم به یکی از دغدغه ها تبدیل و اقداماتی 

در راستای آن انجام شده است که می توان آن ها را گام های مثبتی دانست.
شهر قم در حالی به پیشواز دوم اردیبهشت مصادف با روز جهانی زمین پاک 
می رود که آمار دفن مستقیم زباله در این شهر به صفر رسیده است؛ خبری خوب 
برای مردم و محیط زیست. یکی از دغدغه های همیشگی در این شهر میزان دفن 
مستقیم پسماند در زمین ها و سایت های دفن زباله بود، از این جهت چندسالی 
است که موضوع تفکیک زباله از مبدا و فرهنگ سازی پیرامون این مسئله میان 

مسئولان و شهروندان مورد توجه قرار گرفته است.
اجرای طرح جامع مدیریت پسماند قم

ایجاد مراکز متعدد تحویل بازیافت، وجود پیک های جمع آوری پسماند خشک 
در مناطق هشت گانه، طرح های تشویقی و استفاده از هدیه های نقدی و غیرنقدی 
برای ترغیب شهروندان به تفکیک پسماند، آموزش دانش آموزان، اصناف و بسیاری 
از شهروندان در زمینه تفکیک از مبدا و همکاری و مشارکت بیش از ۱۶۰۰ پاکبان 
و پیک بهداشت برای جمع آوری و انتقال روزانه 7۰۰ تن پسماند به سایت های 

پردازش از اقدامات انجام شده در این شهر است.
در کنار آن اقدامات خوبی که برای تصفیه و مدیریت فاضلاب در شهر قم و آبیاری 
کمربندی سبز انجام شده است را می توان مسیری سبز برای حراست از زمین پاک 
در شهر قم دانست، اما شاه بیت همه اقدامات برای حفظ زمین و خاک قم، تدوین 
طرح جامع مدیریت پسماند شهر و به صفر رساندن دفن مستقیم زباله و پسماند 

شهری با مکانیزه کردن و توسعه دادن سایت های پسماند در این کلان شهر است.
به گفته عبدالله میرابراهیمی، مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
همه زباله ها و پسماندهای تولیدی در خطوط پردازش تفکیک می شود و با اقدامات 

انجام شده دفن مستقیم زباله در قم به صفر رسیده است.
می گوید: از ۱۰۰ درصد پسماندهای دریافتی ۶۵ درصد از پسماندها بازیافت 
شده است و به مواد جایگزین تبدیل می شود. ۳۵ درصد نیز مواد سلولزی است 
که باید دفن شود. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خاطرنشان 
می کند: در نتیجه این اقدامات در خطوط پردازش سایت پسماند شهری، زباله ها 
به منبعی برای کسب درآمد برای شهر تبدیل شده است و سالانه می توان ۴۰ 
میلیارد تومان درآمد از ریجِکت پسماندهای آلی از کود در سایت البرز به دست آورد.
شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون  اصفهانیان مقدم،  مهدی  که  آنطور 
شهرداری قم عنوان می کند: قم نخستین کلان شهر کشور است که در حوزه 
مدیریت پسماند، میزان دفن مستقیم زباله و پسماند شهری را به صفر رسانده است.
وی با اشاره به اینکه روزانه حدود 7۰۰ تن پسماند شهری در سطح شهر قم 
جمع آوری به سایت البرز منتقل و در دو خط پردازش می شود، تصریح می کند: در 
کنار جمع آوری و انتقال پسماند شهری، روزانه ۲۹ میلیون مترمربع از سطح شبکه 
معابر شهری، با به کارگیری و فعالیت شبانه روزی ۱۶۰۰ پاکبان و پیک بهداشت و به 

انضمام ۹۰ دستگاه ماشین آلات مکانیزه خدمات شهری، مدیریت می شود.
افزایش مشارکت مردم در تفکیک پسماند

تقویت  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون 
زیرساخت های مشارکت مردم در تفکیک پسماند، تاکید می کند: در این زمینه و با 
کمک دو نرم افزاری کاربردی، اقدام به جمع آوری پسماند خشک از منازل کرده ایم 

و تلاش داریم تا مشوق های بیشتری را به این امر اختصاص دهیم.
اصفهانیان مقدم اضافه می کند: با این اقدامات در سال ۱۴۰۱ میزان تفکیک از 
مبدا از شش درصد به ۹ درصد رسید و در سال ۱۴۰۲ به ۱۲ درصد افزایش پیدا 
کرد، در خصوص امحای پسماندهای پزشکی نیز قم تنها کلان شهری است که به 
صورت مکانیزه این کار را انجام می دهد. وی تاکید می کند: در خصوص مسائلی 
همچون تکمیل چرخه مدیریت پسماند در حوزه پسماند عمرانی، مباحث تفکیک 
پسماند از مبدا و جذب مشارکت مردم، برنامه های زیادی تدوین شده است تا بتوان 

از نظر کمی و کیفی اقدامات مناسبی را انجام داد.
تکمیل چرخه های مدیریت پسماند 

به گفته معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم یکی از پروژه های 

تعریف شده، استحصال سوخت از زباله های دورریز پلیمری در خط پردازش است؛ 
همچنین برای سیستم هایی همچون هاضم زباله جلساتی با سرمایه گذاران برقرار و 

تفاهم نامه هایی تدوین شده است.
از اقدامات شهرداری قم در مسیر رسیدن به زمین پاک، احداث  یکی دیگر 
شهرک بازیافت به مساحت ۴۴ هکتار برای تکمیل صنایع مرتبط با بازیافت و کاهش 
آلاینده ها از سطح شهر است. با وجود این شهرک دیگر نباید شاهد فعالیت بیش 
از ۳۰۰ مرکز غیرمجاز جمع آوری پسماند خشک باشیم که به صورت غیراصولی، 

فرایندهای مدیریت پسماند را دچار اختلال می کنند.
بر این اساس و طی سال گذشته، استقرار صنایع تکمیلی در سایت البرز مورد 
توجه بوده است. با توجه به سیاست های کنونی استقرار این صنایع و در راستای 
هدف تولید گرانول از خطوط پردازش، دو سوله پیش بینی شده که فاز نخست با 
هدف اجرای یکی از سوله ها برای فرایندهای تکمیلی و تبدیلی با اعتبار ۱۵ میلیارد 

تومان، انجام شده است.
به گفته اصفهانیان مقدم در سال گذشته خطوط انتقال پساب فاضلاب های 
تصفیه شده از تصفیه خانه جامع واقع در محدوده منطقه یک به سایت البرز به 
بهره برداری رسید. در این خصوص و با توجه به الزامات زیست محیطی باید حداقل 
دو درصد از سطح سایت البرز به فضای سبز تبدیل می شد و لازم بود به منظور 
آبیاری فضای سبز فاضلاب تصفیه شده تصفیه خانه جامع به این سایت انتقال 

پیدا کند.
وی تاکید می کند: خرید بعضی ماشین آلات فنی و عمرانی مورد نیاز سایت البرز 
سال گذشته انجام شد که از جمله آن خرید دستگاه لودر و دستگاه آسیاب بود 
که در مجموع با اعتبار ۱۱ میلیارد تومان انجام شد. پنج میلیارد برای لودر و ۶۰۰ 
میلیون تومان برای آسیاب با هدف تبدیل کود ۰۵ و ۰۲ و ۰۳ مورد استفاده در 

سایت البرز، اختصاص یافت.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان می کند: در 
مباحث مربوط به آموزش و فرهنگ سازی شهروندان در سال ۱۴۰۲، اقدامات 
خوبی انجام و تلاش شد تا با امضای تفاهم نامه ای با آموزش و پرورش و سایر 

دستگاه ها، مشارکت حداکثری صورت گیرد.
چالش پسماند عمرانی در قم

و  پسماند عمرانی  زیاد  اخیر، حجم  نقد طی سال های  مورد  از مسائل  یکی 
مشکلات مربوط به مدیریت این نوع از پسماند است. آنطور که آمارها می گوید 
از حدود دو دهه گذشته تا به اکنون، بیش از ۲۰ میلیون تن پسماند عمرانی در 
چهار سایت دفن پسماند تجمیع شده در حالی که حجم زیادی از این پسماند در 
مکان های غیرمجاز دپو شده است و آسیب های زیادی برای محیط زیست به همراه 

دارد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم در خصوص انتقال سایت 
دفن نخاله های ساختمانی و عمرانی پردیسان به منطقه جمکران، اذعان می کند: 
با توجه به اجرای طرح نهضت ملی مسکن در پردیسان و وجود سایت خاک و نخاله 
بالای دست این منطقه، لازم بود که این مجموعه به یک نقطه جدید انتقال پیدا کند 

و دفن این نخاله ها در بالادست پردیسان انجام نشود.
اصفهانیان مقدم اظهار می کند: پس از مطالعات میدانی و بازدیدها، تصمیم بر آن 
شد تا با توجه به اینکه طی سال های گذشته گودال های بسیار عمیقی در بالادست 
جمکران بدون نظارت دستگاه های ذی ربط ایجاد و رها شده بود، کارگروه مدیریت 
پسماند ورود کند. وی تصریح می کند: در این راستا بازدیدی با حضور دستگاه های 
مختلف همچون استانداری، منابع طبیعی، شهرداری، جهاد کشاورزی، سایر 
راستای  در  تا  شد  آن  بر  تصمیم  و  داده  ترتیب  کوره پزان  اتحادیه  و  دستگاه ها 
احیای زمین ها و گودال های عمیق، سطحی از این چاله ها و گودال ها توسط 
خاک و نخاله های عمرانی پُر شود و از آن ارتفاع به بعد، مباحث زیست محیطی با 

خاک هایی که مناسب توسعه ای و کشاورزی است، انجام شود.
اینها تنها گوشه ای کوچک از اقداماتی است که در راستای حفظ منابع آبی 
و خاکی در شهر قم انجام شده است تا امروز به گفته سیدمرتضی سقائیان نژاد 

شهردار قم، این کلان شهر یکی از پاکیزه ترین شهرهای کشور باشد.
به طور قطع این امر بدون برنامه ریزی و وحدت مسئولان شهری و استفاده از 
مشارکت مردمی محقق نمی شد؛ زمین پاک با چنین همدلی و همراهی می تواند 

برای نسل های آینده پاک بماند و برای آیندگان سرچشمه برکت و زندگی باشد.

منتخب مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه حفاظت از محیط زیست به تنهایی امکان پذیر 
و مشارکت  این مسیر همکاری  در  باید  و همه  نیست 
حوزه  در  ویژه  به  اقدامی  هیچ  گفت:  باشند،  داشته 
صنعت بدون پیوست زیست محیطی معنا نداشته و در 

آینده موجب بروز مشکلات بسیاری خواهد شد. 
حجت الاسلام و المسلمین قاسم روانبخش در دیدار 
با کارکنان اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم به 
مناسبت »هفته زمین پاک«، در سخنانی اظهار داشت: 
محیط زیست دارای جایگاه بسیار متعالی و ارزشمند در 
فرهنگ ایرانی و اسلامی است، اما آنگونه که باید و شاید 

مورد توجه قرار نگرفته است. 
و  امنیت  زیست،  محیط  تخریب  اینکه  بیان  با  وی 
سلامت مردم را به مخاطره انداخته و مرگ و میر و بیماری 
های صعب العلاج به دنبال داشته است، گفت: امروز 
از محیط  از هر زمان دیگری، فرهنگ حفاظت  بیش 
زیست باید در جامعه ترویج شود و مردم نسبت به این 

مسأله آگاهی داشته باشند. 
منتخب مجلس شورای اسلامی با اشاره به احادیث و 
روایاتی در حوزه محیط زیست، ایجاد آلودگی و از بین 
بردن طبیعت و محیط زیست را از منکرات قطعی و بسیار 
مذموم دانست و گفت: باید نگاه به سازمان محیط زیست 
در میان برخی از مردم و مسؤولان تغییر یافته و نسبت به 

قوانین و ضوابط آن متعهد باشند. 
وی با بیان اینکه حفاظت از محیط زیست به تنهایی 
امکان پذیر نیست و همه باید در این مسیر همکاری و 
مشارکت داشته باشند، گفت: هیچ اقدامی به ویژه در 
حوزه صنعت بدون پیوست زیست محیطی معنا نداشته 

و در آینده موجب بروز مشکلات بسیاری خواهد شد. 
در  ورز  اندیشه  هیأت  تشکیل  ضرورت  بر  روانبخش 
و  علمی  صاحبنظران  حضور  با  زیست  محیط  حوزه 
اجرایی تأکید کرد و گفت: امیدواریم با رایزنی با دولت و 

دیگر نمایندگان مجلس، بتوانیم در جهت رفع مشکلات 
زیست محیطی در حوزه تقنین اقدامات خوبی صورت 

بپذیرد.
سازمان محیط زیست باید قاطعانه و با اقتدار 

مدافع حقوق مردم باشد 
محمد منان رئیسی دیگر منتخب مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی  نیز در دیدار با کارکنان اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان قم به مناسبت »هفته زمین پاک«، 
مظلوم  از  سازمان،  این  داشت:  اظهار  سخنانی  در 
ترین دستگاههای اجرایی در کشور است، زیرا برخی 
از مسؤولان نسبت به اثرات مخرب و عمیق معضلات 
زیست محیطی که به تدریج نمایان می شوند، توجه و 

آگاهی ندارند. 
به غفلت های گذشته در حوزه محیط  با اشاره  وی 

زیست، مرگ و میر ناشی از آلودگی هوا به ویژه در شهر 
تهران را مورد توجه قرار داد و گفت: برخی سیاست های 
به مسائل  توجه  بدون  در عرصه های مختلف  اشتباه 
زیست محیطی، بروز این وضعیت را در پی داشته است. 
نوع  از  انتقاد  با  اسلامی  شورای  مجلس  منتخب 
شهرسازی در کلانشهرها، خاطرنشان کرد: این شیوه 
شهرسازی و فروش تراکم بی ضابطه، با سبک زندگی 
و فرهنگ ایرانی و اسلامی مردم در تضاد بوده و آسیب 
های غیرقابل جبرانی برای محیط زیست به همراه دارد. 

وی در پایان بر ضرورت توجه و اهتمام مردم و مسؤولان 
نسبت به مسأله محیط زیست تأکید کرد و گفت: سازمان 
حفاظت محیط زیست باید قاطعانه و با اقتدار مدافع 
حقوق مردم باشد و در برابر هرگونه اقدامی که طبیعت و 
محیط زیست را به مخاطره می اندازد، ایستادگی نماید.

روانبخش منتخب مردم قم در مجلس: 

هیچ اقدامی بدون پیوست زیست محیطی معنا ندارد 

حراست از زمین پاک دغدغه  جدی مدیریت شهری؛

 موفقیت ها و چالش های مدیریت پسماند
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یک  کارشناس اقتصادی: طبقه متوسط در حال از بین رفتن است

یک پیش بینی تکان دهنده
 از وضعیت تورم در ایران 

یک کارشناس ارشد اقتصاد معتقد است سیگنالی که نشان دهد تورم در ایران 
رو به کاهش است ملاحظه نمی شود و امسال و سال آینده نیز اقتصاد ایران باید 

تورم بالا را تجربه کند.
احمد حاتمی یزد، کارشناس اقتصادی با تاکید بر این نکته که اقتصاد ایران 
درگیر بحران جدی ریزش ارزش پول ملی است، گفت: متاسفانه در چهار دهه 
اخیر ارزش پول ملی در ایران ۱۰ هزار برابر کاهش یافته است. معنای این اتفاق در 

حقیقت ریزش قدرت خرید مردم است.
وی گفت: اتفاقاتی زنجیروار زمینه را برای بروز این بحران مهیا کرده است. عامل 
مهم این اتفاق یعنی ریزش ارزش پول ملی، افزایش شدید نرخ تورم است و رشد 
تورم نیز ریشه در افزایش نقدینگی دارد. به عبارت دیگر دولت ها در ایران سیاست 
پرداخت درستی ندارند و با پیش بینی هزینه های غیرضروری در بودجه، موجب 
بروز ناترازی و ایجاد کسری در بودجه می شوند. این اتفاقات نیز دست به دست 

هم می دهد و چنین شرایط نامساعدی را ایجاد می کند.
بانک مرکزی باید مستقل باشد

حاتمی یزد تاکید کرد: وقتی درآمد و هزینه تطابقی با هم ندارند، دولت بانک 
مرکزی را مجبور به چاپ پول می کند و در نتیجه پول بدون پشتوانه را راهی اقتصاد 
می کند. اگر کالاها و خدمات همپای تورم در اقتصاد رشد می کرد چنین بحرانی 
به وقوع نمی پیوست اما متاسفانه شرایط تولید در بخش کالا و خدمات در ایران 
شرایط بسیار ناگواری است. او تورم را گرفتن مالیات از فقرا و دادن پول و امکان به 
ثروتمندان دانست و گفت: در این فضا طبقه متوسط در حال از بین رفتن است. 
متاسفانه شکاف طبقاتی در حال عمیق شدن است. افراد به صرف نداشتن خانه، 

هر روز بیشتر از روز گذشته در فشار و تنگنا قرار می گیرند.
ام الفساد اقتصاد چیست؟

حاتمی یزد با تاکید بر اینکه تورم بی هیچ اغراقی ام الفساد جامعه است، گفت: 
بالا رفتن تورم و کاهش قدرت خرید افراد را ناگزیر به داشتن شغل دوم و سوم 
می کند در نتیجه کارها درست پیش نمی رود و بحران پدیدار می شود. حتی من 
معتقدم پایین بودن بهره وری و فساد اداری و قاچاق و .. تا حدی به معضل تورم در 
کشور مرتبط است. در شرایط فعلی همه چیز در خدمت طبقه بسیار ثروتمندی 
است که جمعیت اندکی دارند اما از همه ی مواهب برخوردارند. واقعا شرایط 
امروز ایران مصداق ضرب المثل قدیمی شده که از نخورده می گیرند و به خورده 

می دهند چون همان طور که گفتم تورم مالیاتی است که به فقرا فشار می آورد .
او مسئولیت اصلی بانک مرکزی را پیشگیری از تورم دانست و گفت: وقتی بانک 
مرکزی مستقل نیست، وضعیتی مثل وضعیت ایران پدیدار می شود چرا که دولت 
بانک مرکزی را مجبور با چاپ پول می کند و در نهایت تورم به مردم تحمیل می شود 
. آن وقتی ما می شنویم که رییس کل بانک مرکزی نسبت به تضعیف حکمرانی 

ریال در اقتصاد اعتراض دارند.
او در جواب این پرسش که نرخ تورم در سال جاری به نظر شما به هدف دولت 
یعنی بازگشت به کانال بیست تا سی درصد نزدیک خواهد شد یا خیر؟ گفت: نه 
تنها امسال بلکه در سال آینده نیز به نظر من نرخ تورم بالاتر از چهل درصد باقی 

خواهد ماند.
این مدیر اسبق بانکی گفت: جامعه در حال تغییر وضعیت است. طبقه متوسط 
تحت تاثیر سیاست های اشتباه اقتصادی در حال از بین رفتن است و در نتیجه 
این اتفاق جامعه به دو طبقه فقیر و بسیار ثروتمند تقسیم می شود. در این جامعه 
طبیعتا توسعه ای رخ نمی دهد و فشار موجود بر بخش مولد نیز موید همین 

مدعاست.

وزیر صمت: 

شورای رقابت مسوول قیمت
 پژو پارس است

وزیر صمت با بیان اینکه سیاست شخصی من این است که مشتریان مستقیم با 
خودروساز در ارتباط باشند، گفت: در مورد قیمت پژو پارس شورای رقابت مسؤول 

است و قانونا ما سیاست گذار نیستیم بلکه مجری هستیم.
 عباس علی آبادی وزیر صمت روزگذشته در حاشیه جلسه با کمیسیون اصل نود 
مجلس در جمع خبرنگاران در مورد حواشی پژو پارس و وضعیت سامانه یکپارچه 
اظهار کرد: سیاست شخصی من این است که ما در وزارت صمت سیاست گذار 
هستیم ما مجری نیستیم. مسؤولین وقت با راه اندازی سامانه یکپارچه قصد 
داشتند کمترین تخلف را در فروش خودرو داشته باشیم و حداکثر نظارت اعمال 

شود.
وی افزود: در حال حاضر به سمتی می رویم که اساساً دغدغه خودرو را از دوش 

مردم برداریم و مردم مستقیم با خودروساز در ارتباط باشند.
علی آبادی ادامه داد: در مورد قیمت پژو پارس هم شورای رقابت مسؤول است 

و قانونا ما سیاست گذار نیستیم و ما فقط مجری سیاست های ابلاغی هستیم.
وی همچنین در مورد گارانتی خودرو اظهار کرد: در بحث ایمنی خودروها 
شرایطی برای خودروسازان تعیین کردیم که مهم ترین آن ها، افزایش مدت گارانتی 
و انجام تست های مربوطه است که مقرر شده بخش خصوصی در زیرساخت های 
این تست ها سرمایه گذاری کند و همچنین نظارت در این حوزه باید دائمی باشد.

وزیرص مت با بیان اینکه آئین نامه واردات خودروهای دست دوم تصویب شده 
و این موضوع در لایحه بودجه هم دیده شده است، تصریح کرد: این موضوع باید 
پیگیری شود تا دولت آن را ابلاغ کند. وی افزود: در حال حاضر واردات خودروهای 
جانبازان، برای جانبازان بالای 7۰ درصد در حال انجام است. احتمالًا امسال بعد 
از اتمام نیاز جانبازان بالای 7۰ درصد، واردات برای جانبازان ۵۰ تا 7۰ درصد انجام 

می شود.
علی آبادی در ادامه تصریح کرد: آمادگی داریم نیاز بازار در حوزه حمل و نقل 
تولید ۲۰۰۰  برای  تأمین کنیم. در حال حاضر  را مطابق سفارش ها  عمومی 
اتوبوس دیزلی و ۲۰۰ اتوبوس برقی ظرفیت ایجاد شده، اما اگر بیشتر هم سفارش 
داده شود، آمادگی تولید داریم. وی با اشاره به اینکه امسال در ازای هر خودروی 
وارداتی، چهار خودروی فرسوده اسقاط خواهد شد، گفت: سال گذشته بیش 
از یک میلیون و ۳۰۰ هزار خودرو تولید شد و امسال برنامه وزارتخانه تولید بیش 
از یک میلیون 7۰۰ هزار خودرو است. وزیر صمت با بیان اینکه کمیسیون اصل 
نود به این وزارتخانه تکلیف کرد افرادی که خودرو اسقاط می کنند بتوانند از انواع 
خودروهایی که می توانیم عرضه کنیم، استفاده کنند، تاکید کرد: خودروهای 

برقی در اولویت ارائه به متقاضیان تاکسی های فرسوده است.

سازمان هواپیمایی:

خرید و فروش هواپیماهای غیرنظامی 
قانونی است

سازمان هواپیمایی کشوری درباره خرید و فروش جت شخصی اعلام کرد: 
طبق قانون هر شخص حقیقی یا حقوقی دارای تابعیت جمهوری اسلامی ایران ، 
مجاز است با رعایت قوانین و مقررات  مربوط ، اقدام به خرید و مالکیت هواپیمای 

شخصی غیرنظامی کند.
روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری در پاسخ به انتشار خبری مبنی بر 
"خرید جت های خصوصی برای عموم آزاد است/ استفاده مردم از بیزنس جت ها 
در ایران" اطلاعیه ای صادر کرد.  در این اطلاعیه آمده است به پیشنهاد وزارت راه 
و ترابری و به استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی جمهوری اسلامی 
به  بهره برداری  هواپیمای شخصی  و  مالکیت  آیین نامه  در سال ۱۳۸۲  ایران ، 
تصویب رسید. براساس این آیین نامه هر شخص حقیقی یا حقوقی دارای تابعیت 
جمهوری اسلامی ایران ، مجاز است با رعایت قوانین و مقررات  مربوط ، اقدام به 
خرید و مالکیت هواپیمای شخصی غیرنظامی کند. همچنین بهره برداری از 
هواپیمای شخصی منوط به اخذ مجوز صلاحیت پرواز هواپیما و بهره بردار، مطابق  

استانداردهای پرواز و قوانین و مقررات سازمان هواپیمایی کشوری است.

کارشناس اقتصادی :

راهبرد ارزی  بانک مرکزی اشتباه است

یک استاد دانشگاه مسیر طی شده توسط بانک مرکزی را نادرست دانست و گفت: 
با توجه به موفق نبودن تجربیات گذشته در قیمت گذاری دستوری، در نهایت نظام 

سه نرخی ارز به نفع بازار آزاد می شکند.
وحید شقاقی شهری در گفت وگویی درباره تکرار خطای بازگرداندن ارز ترجیحی 
به اقتصاد ایران علیرغم اجرای پرهزینه جراحی اقتصادی دولت سیزدهم، اظهار 
داشت: معتقدم در حال حاضر سه دسته اقتصاددان وجود دارد، دسته اول معتقدند 
بازار آزادی برای ارز وجود ندارد و بازار آزاد فعلی مصنوعی و غیر واقعی است و با 
ادبیاتی مثل بازار تلگرامی از بازار آزاد ارز یاد می کنند. رئیس کل بانک مرکزی هم جزو 
این دسته از اقتصاددان ها قرار می گیرد و طبق اظهاراتش می بینیم که به هیچ وجه 

حاضر نیست که بازار آزاد را به رسمیت بشناسد.
وی ادامه داد: رییس کل بانک مرکزی در مصاحبه اخیر هم حتی بحث افزایش 
قیمت بازار آزاد را موکول به گزارشگر صدا و سیما می کند و می گوید باید به مردم 
آگاهی بدهید و اطلاع رسانی کنید که قیمت های بازار اینهایی نیستند که مردم با آن 

قیمت خرید و فروش می کنند.  
این کارشناس اقتصادی افزود: در دسته اول، برخی اقتصاددانان به دلیل شرایط 
تحریمی تشکیل بازار آزاد ارز را غیر ممکن می دانند. حتی در درون دولت هم اکنون 
برخی اشخاص هستند که در گذشته نظر می دادند و مدام تاکید می کردند که با 
ارز پاشی به میزان اندک، می توانیم  قیمت دلار را بسیار پایین آورده و تعیین کنیم. 
حتی در بین اقتصاددانان نهادگرا همچنان می گویند تعیین نرخ دلار در اختیار بانک 

مرکزی است و خود بانک مرکزی گران فروشی می کند.
شقاقی شهری با اشاره به گروه دوم و سوم از اقتصاددان ها گفت: دسته دوم، 
اقتصاددان هایی هستند که بازار آزاد را قبول دارند اما سهم بازار آزاد را در ایران، بسیار 
اندک می دانند و دسته سوم هم اقتصاددان هایی هستند که بازار آزاد ارز را در اقتصاد 

ایران قبول دارند.
وی با بیان اینکه فارغ از صحت و سقم نظریات دیگران، به بازار آزاد ارز اعتقاد دارم، 
اظهار داشت:  معتقدم یکی ازوظایف مهم دولت ها این است که شرایط بازار را فراهم 
کنند و تا حد امکان تلاش کنند شرایط بازار برای همه کالاها فراهم شود. در ذهنیتم 
چند اصل موضوع در اقتصاد وجود دارد؛ مبتنی بر شرایط اقتصاد ایران هم بازار 
آزاد ارز را می پذیرم و هم سهم این بازار را اندک نمی دانم. حداقل بیش از ۳۰ درصد 

مبادلات تجاری و بحث حفظ قدرت خرید مردم به بازار آزاد وابسته است. ارز حاصل 
برای مبادلات تجاری به ویژه در واردات غیر رسمی از این بازار تامین می شود و حفظ 

قدرت خرید با این بازار مرتبط است.
این کارشناس اقتصادی گفت: از آنجایی که اتفاقا بازار آزاد سهم بزرگی در اقتصاد 
دارد، علامت هم صادر می کند. برای مثال روزانه ممکن است در تهران و سطح کشور 
طبق گزارش مرکز لرزه نگاری تعداد زیادی زلزله نیم تا یک و نیم ریشتری رخ دهد 
که احساس نمی شوند، اما معمولا زلزله های بالای چهار تا پنج ریشتر شوک برانگیز، 

نگران کننده و علامت دهنده است.
اندک می دانند،  را  آزاد  بازار  که سهم  اقتصاددانان  دوم  گروه  به  داد:  ادامه  وی 
می گویم که اگر این سهم اندک بود، طبیعتا بازار مانند زلزله های کم ریشتر باید هیچ 
علامتی از آن نمی گرفت اما از آنجایی که کالاها و خدمات مختلف از بازار آزاد ارز 

علامت می گیرند، نمی توان اثر بازار آزاد را نادیده بگیریم.
زایش چهار درصد تورم با ۱۰ درصد افزایش قیمت دلار بازار آزاد

این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه بر اساس مطالعاتم در ۱۲ سال گذشته، هر 
۱۰ درصد افزایش پایدار سه ماهه در قیمت دلار بازار آزاد، منجر به چهار درصد تورم 
شده است، تاکید کزد: اگر افزایش نرخ بازار آزاد سه ماه ماندگاری داشته باشد، با 
فرض ثابت بودن سایر عوامل چهار درصد به تورم نقطه به نقطه اضافه می کند. در 
یک تا دو ماه اخیر، حدود بیش از ۲۰ درصد ارزش پول ملی کاهش یافته و قیمت دلار 
بالا رفته است. نرخ بازار آزاد از حدود ۵۰ هزار تومان، اکنون به بیش از ۶۲ تا ۶۳ هزار 
تومان رسیده  یعنی عملا بیش از ۲۰ درصد کاهش ارزش پول ملی داشتیم و هشت 

درصد به تورم نقطه به نقطه اسفند ماه اضافه خواهد کرد.
شقاقی شهری گفت: بنابراین، همان طور که گفته شد، درطول ۱۲ سال گذشته 
قیمت کالا و خدمات کاملا از بازار آزاد ارز تاثیر پذیرفته اند و ما نمی توانیم این واقعیت 
را کتمان کنیم. وی با اشاره به تجربه های شکست خورده قیمت گذاری دستوری 
این  و ما  بود  از رانت  این تصمیمات سرشار  بیان کرد:  ارز ترجیحی  و تخصیص 
تجربه های منفی را هم داریم و همین اخیرا چای دبش یک تجربه علنی است که 

درباره اختلاف قیمت دلار مرکز مبادله و بازار آزاد چای رخ داد.
شقاقی شهری گفت: هم اکنون در حوزه واردات فساد بزرگی در حال رخ دادن 
است. اکنون قیمت دلار در مرکز مبادله حدود ۴۱ هزار تومان است، در بازار آزاد بالای 

۶۰ هزار تومان است. این دو نرخ بیش از ۵۰ درصد اختلاف دارند و فاصله آنها با ارز 
۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی خیلیزیاد است.

وی توضیح داد: وقتی کالاهایی که ارز ترجیحی گرفته اند را نگاه می کنیم، انگار 
که اصلا ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت نکرده اند واگر از مرکز مبادله یا بازار آزاد 
ارز می گرفتند، عملا نرخ یکسانی برای این کالاها تعیین می شد. انگار نه انگار که ارز 

ارزان برای برخی کالاها داده شده است.
رانت بزرگ واردکنندگان با افزایش شکاف قیمتی

این کارشناس اقتصادی با اشاره به وجود نظام سه نرخی برای ارزگفت: اختلاف 
برای  درکشور  بزرگ  رانت  یک  و  است  افزایش  حال  در  نرخ  سه  این  در  قیمت ها 
واردکننده در حال شکل گرفتن است، به این ترتیب عطش واردات رو به افزایش 

است.
وی افزود: هر کس برای واردات ارز دریافت کند، رانت بزرگی نصیبش خواهد شد. 
برای هر دلار حداقل ۲۰ هزار تومان رانت نصیب واردکننده می شود. پیش بینی ها 
نشان دهنده روند افزاینده این رانت است. واردکننده می تواند کالا وارد کند و چند ما 

آن را نگه دارد و رانت بیشتری نصیبش شود.
شقاقی شهری با بیان اینکه با ارز ترجیحی، رانت بزرگی نصیب واردکننده می شود، 
اظهار داشت: این تجربه را درباره  ارز ۴۲۰۰ دولت گذشته داشتیم اما اصرار به تکرار 
این موضوع داریم. اخیرا برای ارز مسافرتی دیدیم که چه فاجعه ای رخ داد. مردم به 
سفر خارجی هجوم بردند و دلیلش این بود که با این ارز ارزان حداقل بخش عمده ای 

از هزینه سفرشان رایگان حساب می شد.
وی افزود:  به همین دلیل امسال یکی از سال هایی بود که بسیاری از مردم تلاش 
کردند که به کشورهای همسایه بروند و یک خروج شدید ارز رخ داد. همچنین خود 
بانک مرکزی وقتی حراج سکه را برگزار کرد، با قیمت های بسیار بالا این کالار را 

ارزشگذاری می کرد.
این کارشناس اقتصادی ادامه داد: مجموعه مسایل تشریخ شده نشان می دهد 
که نظام سه نرخی ارز پایدار نمی ماند و به نفع بازار آزادشکسته خواهد شد. اصرار 
بیش از حد بانک مرکزی، جز اتلاف منابع، رانت و انحراف منابع، چیزی عاید کشور 

نخواهد کرد.
وی یادآور شد: ما این تجربه را بارها و بارها شاهد بودیم. بانک مرکزی باید تلاش 
کند که در محدوده و کرانه بازار آزاد مداخله کند. مانند همان اتفاقی که آقای همتی 
رییس کل قبلی بانک مرکزی همین کار را انجام داد. او هم اوایل مقاومت می کرد اما 
با مشورت اقتصاددان ها دریافت که تجربه اندوخت که در کرانه بالا و پایین بازار آزاد 

مداخله کند.
شقاقی شهری بیان کرد: آقای همتی در یک شرایط بسیار سخت کشور یعنی در 
دوران ریاست جمهوری ترامپ، نفت زیر ۳۵ دلار و کرونا توانست یک آرامش نسبی 
به بازار ارز دهد. با وجود اینکه نرخ ارز روند صعودی خود را طی می کرد اما با تلاطم 

اندک و شیب ملایم این مسیر طی و فضای رانت و انحراف منابع کم شد.
وی با بیان اینکه بانک مرکزی با مسیری که طی می کند تبعات بسیار سنگین تری 
بر اقتصاد ایران وارد می شود، تاکید کرد: ما کارشناس های اقتصادی مدام هشدار 
می دهیم و گوشزد می کنیم که راهبرد بانک مرکزی اشتباه است. قرار بود مرکز مبادله 
بتواند با آزادی عمل قیمت گذاری را انجام دهد، اما اکنون می بینیم که عملا این 
اتفاق نمی افتد و این موضوع روشن است. واردات غیر رسمی زیادی داریم، خروج 
سرمایه بالایی داریم. بخشی از مردم دلار را به عنوان یک ابزار حفظ قدرت خرید 
می دانند، این سه عامل موجب شده است که همچنان تقاضای ارز در بازار آزاد بیشتر 

باشد و تمام رخدادهای بین المللی و داخلی اتفاقا روی بازار آزاد اثرگذار هستند.
وی یادآور شد: دوستانی که فکر می کنند این بازار تلگرامی است، پاسخ دهند که 
چرا از خرداد تا بهمن سال گذشته این بازار هیچ گونه افزایشی نداشت و حدود همان 

۵۰ هزار تومان در نوسان بود.
برخی  می دهد  نشان  پرسش  این  پاسخ  کرد:   تاکید  اقتصادی  کارشناس  این 
استدلال ها درست نیست و ما همچنان به دلیل عدم فهم درست در اقتصاد ایران و 
تجربیات کشور، مسیر اشتباهی را طی می کنیم که تبعاتش مدام خود را به اشکال 
و انحای مختلف نشان می دهد و اتلاف منابع سنگینی در کشور در کنار رانت های 

بزرگی به اقتصاد ایران تحمیل خواهد کرد.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
پرونده کلاسه  به  رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰۵77مربوط   -۱
رفیعی  زهرا  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۰۳7مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  سیدرضا  فرزند  علویجه 
۱۰۴/۴۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۳7 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۱۶۶۴ مورخ ۱۳۹۵/۰۲/۰7 

دفترخانه ۵۵ قم )م الف ۱7۰۱۲۴۱( 
پرونده کلاسه  به  رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰۰۲۵مربوط   -۲
رضوانی  ناصر  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۵۲۹مربوط 
بفروئی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۸/۶۵ 
مترمربع پلاک شماره 7۳۰۸/۱ و  باقیمانده 7۳۰۹ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۹۰7۵۰ مورخ 

۱۳7۴/۰۶/۱۸ دفترخانه ۲۰ قم )م الف ۱7۰۱۲۴۴(
پرونده کلاسه  به  رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰۵۲۸مربوط   -۳

۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۲۸مربوط به تقاضای آقای اکرم ضعیف العین 
فرزند تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۱/۴۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۴7۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین بیگدلی احدی از ورثه 
مهدی بیگدلی اظهارنامه شماره ۹۴۰7 مورخ ۱۳۱۹/۰7/۰۴ ثبت قم  )م 

الف ۱7۰۱۲۴۴(
پرونده کلاسه  به  رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹7۵۲مربوط   -۴
زارع  منصوره  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۲7مربوط 
جامخانه فرزند گلبرار در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۵/۶۵ 
مترمربع پلاک شماره ۵۵۹۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید محمود بها الدینی مقدم 
احدی از وراث مرحوم حاجیه خانم خوش لهجه سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۸7 صفحه ۱۶۰ و به موجب حصر وراثت شماره ۱۱7۶ 

مورخ ۱۳7۵/۱۲/۱۶ دادگستری قم )م الف ۱7۰۱۲۴۴(
پرونده کلاسه  به  رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۱۱۹مربوط   -۵
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۲7مربوط به تقاضای آقای سیدرضا علوی 
راد فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۴ مترمربع 

پلاک شماره ۱۱۴۵۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل بهشتی منفرد سند 
رسمی شماره ۳۸۰۲۱ مورخ ۱۳۵7/۰۴/۱۵ دفترخانه ۱۸ قم )م الف 

)۱7۰۱۲۴۴
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
به عدم  توجه  با  مالکیت رسمی صادر گردد  انقضاء موعد مقرر سند  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱4۰۳/۰2/۰4
نوبت دوم: ۱4۰۳/۰2/۱۹
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح ذیل تأیید نموده اند:
پرونده کلاسه  به  مربوط  ۱-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۰۸ 
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۰۸ مربوط به تقاضای آقای محمدزمان زندنا 
فرزند قنبرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
از ۱۸۹۸/۱۰  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع  مساحت ۶۱/۴۰  به  شده 
اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 
سند قطعی شماره ۱۳۲۲۸۵ مورخ ۱۳۸۸/۱۲/۲۶ دفترخانه ۱۲ قم)م 

الف۱7۰۱۲۴۱ (
۲- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۱۵ مربوط به پرونده کلاسه 

۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۴۴ مربوط به تقاضای آقای موسی فتاحی 
فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹7/۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۱۵ مکرر اصلی واقع 
درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از ورثه حسن 

تدین زاده )م الف۱7۰۱۲۴۴(
۳- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳7۱۲ مربوط به پرونده کلاسه 
جواد  محمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۲۰
بابازادگان فرزند کرمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵7 
اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از 

کرمعلی بابازادگان صفحه ۵۹۵ دفتر ۱۳۱ )م الف۱7۰۱۲۴۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 

به عدم  توجه  با  مالکیت رسمی صادر گردد  انقضاء موعد مقرر سند  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱4۰۳/۰2/۰4
نوبت دوم: ۱4۰۳/۰2/۱۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

طبق اعلام مرکز آمار، در فروردین امسال شاخص قیمت مصرف 
کننده خانوارهای کشور به عدد ۲۳۶.۳ رسیده است که نسبت 
به ماه قبل، ۲.۶ درصد افزایش، نسبت به ماه مشابه سال قبل، 
۳۰.۹ درصد افزایش و در ۱۲ ماهه منتهی به ماه جاری نسبت به 

دوره مشابه سال قبل، ۳۸.۸ درصد افزایش داشته است.
 منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت 
نسبت به ماه مشابه سال قبل است. در فروردین ماه ۱۴۰۳، تورم 
نقطه به نقطه خانوارهای کشور، ۳۰.۹ درصد بوده است؛ یعنی 

خانوارهای کشور به طور میانگین، ۳۰.۹ درصد بیشتر از فروردین 
ماه ۱۴۰۲ برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« 
هزینه کرده اند. تورم نقطه به نقطه فروردین ماه ۱۴۰۳، در مقایسه 

با ماه قبل، ۱.۴ واحد درصد کاهش داشته است.
تورم ماهانه خانوارهای کشور

قیمت،  شاخص  عدد  تغییر  درصد  ماهانه،  تورم  از  منظور 
نسبت به ماه قبل می باشد. در فروردین ماه ۱۴۰۳، تورم ماهانه 
خانوارهای کشور برابر ۲.۶ درصد بوده است. تورم ماهانه برای 

گروه های عمده خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات، ۲.۹ درصد 
و برای گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی و خدمات«، ۲.۵ درصد 

بوده است.
نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص 
قیمت در یک سال منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشابه 
قبل از آن است. در فروردین ماه ۱۴۰۳، نرخ تورم سالانه برای 
خانوارهای کشور به ۳۸.۸ درصد رسیده که نسبت به همین 

اطلاع در ماه قبل، ۱.۹ واحد درصد کاهش یافته است.
درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای کشور

نرخ تورم سالانه کشور در فروردین ماه ۱۴۰۳، برابر ۳۸.۸ درصد 
است که دامنه تغییرات آن برای دهک های مختلف هزینه ای از 
۳۴.7 درصد برای دهک اول، تا ۴۰.۱ درصد برای دهک دهم 
است. بر این اساس، فاصله تورمی دهک ها در این ماه به ۵.۴ 
واحد درصد رسید که نسبت به ماه قبل )۵.۴ واحد درصد( بدون 

تغییر بوده است.

طبق اعلام مرکز آمار:

تورم فروردین ماه اعلام شد
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قرقیزستان حریف ایران در یک چهارم؛

ادامه قدرت نمایی شاگردان شمسایی  

تیم ملی فوتسال با پیروزی برابر کویت در آخرین دیدار مرحله گروهی جام 
ملت های آسیا، به عنوان تیم نخست راهی مرحله یک چهارم نهایی شد تا در این 

مرحله حریف قرقیزستان شود.
براساس این گزارش، تیم  ملی فوتسال کشورمان در سومین و آخرین دیدار در 
مرحله گروهی جام ملت ها آسیا از ساعت ۱7:۳۰ دقیقه روز دوشنبه به مصاف 

کویت رفت و به برتری چهار بر صفر رسید.
ایران و کویت که در گروه D قرار گرفته اند، در حالی برابر هم به میدان رفتند که 
تیم کشورمان با توجه به کسب دو برد برابر افغانستان و بحرین، صعودش را به 
مرحله بعد قطعی کرده بود و برای صعود به عنوان تیم نخست تنها به یک امتیاز 
احتیاج داشت. کویت هم با توجه به تساوی برابر افغانستان و پیروزی برابر بحرین، 

برای صعود به عنوان تیم دوم تلاش می کرد.
همان طور که پیش بینی می شد تیم کشورمان برابر کویتی ها کار سختی پیش رو 
نداشت و با وجود مقاومت اولیه بازیکنان این تیم، در دقیقه ۸ علی اکرمی قفل 
دروازه کویت را باز کرد تا تیم کشورمان یک بر صفر پیش باشد. در ادامه سالار آقاپور 
در دقیقه ۱7، سعید احمد عباسی در دقایق ۲۰ و ۳۳، سه گل دیگر را برای ایران 

مقابل کویت به ثمر رساندند.
در نهایت تیم ملی فوتسال کشورمان توانست با نتیجه ۴ بر صفر، کویت را 
شکست دهد و با کسب سومین برد متوالی به عنوان تیم اول گروه D، راهی 
مرحله یک چهارم نهایی شود. تیم کشورمان در مرحله یک چهارم، روز چهارشنبه ۵ 

اردیبهشت با تیم قرقیزستان بازی خواهد کرد.
در دیگر دیدار این گروه افغانستان هم توانست با نتیجه ۳ بر ۲ بحرین را شکست 
دهد و با ۴ امتیاز و تفاضل گل بهتر نسبت به کویت در رده دوم قرار بگیرد و راهی 

مرحله یک چهارم شود.

منصور رشیدی:

 استقلال در بازی با شمس آذر
 نصف جان مان کرد

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: استقلال در ۱۰ دقیقه پایانی بازی با شمس 
آذر قزوین نصف جان مان کرد.

منصور رشیدی  درباره شرایط تیم فوتبال استقلال اظهار داشت: استقلال در 
۱۰ دقیقه پایانی بازی با شمس آذر ما را نصف جان کرد. کاری ندارم که بدنسازی 
تیم چطور پیش رفته است، ولی نباید یک تیم در ۱۰ دقیقه پایانی به راحتی به 
استقلال فشار بیاورد. استقلال صدرنشین لیگ است و نباید اینطور بازی کند. 
مشکل یا از بدنسازی است یا به لحاظ روحی و روانی نتوانسته بودند تا آخر تمرکز 
داشته باشند. استقلال یکی دو بازی در خط دفاعی خوب کار می کند، ولی به 
یکباره می بینیم در چنین بازی ناهماهنگی بیشتر نشان داده می شود. البته 

مصدومیت و محرومیت ها بی تأثیر نیست.
وی در ادامه افزود: استقلال در دقایق پایانی در لاک دفاعی فرو رفت. جواد 
نکونام هم تعویض های بدی انجام داد. از دقیقه 7۰ مشخص بود که بلانکو و 
مهرداد محمدی خسته هستند. ابوالفضل جلالی و صالح حردانی نیز همین 
شرایط را داشتند و باید زودتر تعویض می شدند. این سلیقه مربی بود که چطور 

تعویض کند، چیزی که اما ما می دیدیم باید زودتر تعویض می شدند.
رشیدی در مورد بازی بعدی استقلال که با تراکتور در تبریز خواهد بود، خاطر 
نشان کرد: همه بازی ها سخت است و نمی توان گفت این هفته استقلال کار 
سختی دارد. تیم ها در نیم فصل دوم شناخت کاملی از هم دارند و می دانند از 
بازی چه می خواهند. تیمی که برای قهرمانی می جنگد باید دنبال پیروزی باشد. 
سرمربی استقلال باید به لحاظ روحی و روانی روی بازیکنان کار و آنها را آماده 

پیروزی کند.

در ۶۰ کیلوگرم؛

 برنز جام شاهد بر سینه فرنگی کار 
جوان قمی

فرنگی کار قمی موفق شد در رقابت های بین المللی کشتی فرنگی جام شاهد 
به مدال برنز دست یابد.

به گزارش ایمان ، با پایان رقابت ۵ کشتی گیر قم در مسابقات بین المللی کشتی 
فرنگی جوانان جام شاهد به میزبانی مریوان، »محمدجواد ابوطالبی« در ۶۰ 
کیلوگرم تنها مدال آور قم بود که پس از محمد عشیری و کامران عبدولی، به همراه 

ابوالفضل دادمرز رتبه سوم مشترک و نشان برنز را کسب کرد.
شد،  نهم  کیلوگرم   77 در  رسولی  ابوالفضل  قم  نماینده های  دیگر  بین  از 
امیرحسین نعمت زاده در ۸۲ در جایگاه پنجم ایستاد و سایر نفرات قمی این 

رقابت ها عنوانی را کسب نکردند.

تاریخ سازی بزرگ در ژیمناستیک ایران؛ 

الفتی سهمیه المپیک گرفت
مهدی الفتی ملی پوش ژیمناستیک ایران سهمیه حضور در المپیک ۲۰۲۴ را 

کسب کرد و اتفاقی تاریخی را در ورزش ایران رقم زد.
الفتی ملی پوش  طبق اعلام سایت فدراسیون جهانی ژیمناستیک، مهدی 
ژیمناستیک ایران توانست با قرار گرفتن در رده دوم رنکینگ مسابقات کسب 
سهمیه، به المپیک پاریس راه پیدا کند، این اتفاق برای اولین بار در ژیمناستیک 
ایران رخ می دهد. الفتی با کسب ۶۲ امتیاز موفق شد حضور در المپیک پاریس 

را برای خود قطعی کند.

رشته های  از  یکی  فوتسال  ورزشی  ؛رشته  جهانگیریان  محمد   / یادداشت 
پرطرفدار در استان قم و شاید بتوان گفت پرطرفدارترین ورزش در بین قمی هاست 
که هم چنان تیم داری آن در سطح اول فوتسال کشور به روال دقیقه نودی خود 

ادامه می دهد.
قم که به گفته خیلی از اهالی فوتسال کشور، قطب این رشته ورزشی به شمار 
می رود طی سه دهه گذشته حضور مستمر و قدرتمند در سطح یک فوتسال کشور 

داشته است، گرچه باوجود بازیکنان مستعد فراوان این استآن هم چنان به عنوان 
قهرمانی در فوتسال کشور دست نیافته است.

قم یک تیم در لیگ برتر فوتسال کشور دارد اما شاید بتوان گفت به اندازه ۲ تیم 
کامل دیگر بازیکنان ارزشمندی از قم داریم که در تیم های استان های دیگر توپ 
به فال نیک  بتوان  را  پروری  و استعداد  از قم  بازیکن  این صدور  می زنند گرچه 
گرفت اما در حقیقت فوتسال قم طی سال های اخیر نخبگان خود را در تیم های 

استان های دیگر دیده است که آن هم به دلیل تمول مالی بهتر آن تیم ها است.
آنچه اکنون ما را پای به این یادداشت می کشاند تعلل ها و بی تفاوتی های نسبت به 
تعیین تکلیف نماینده قم در لیگ برتر فوتسال و تعیین اسپانسر است، موضوعی که 
سال های متمادی است گریبانگیر فوتسال قم شده و هواداران پرتعداد فوتسال در 

این استان را به نوعی تا هفته های نزدیک به لیگ برتر دق می دهد.
در سال ۱۴۰۱ ، هلدینگ آناصنعت به قدرت پای به میدان تیم داری در لیگ برتر 
فوتسال کرد و شرایط در سال اول تیم داری این تیم خوب بود اما در دومین فصل که 
اخیراً به پایان رسید، زمزمه های جدایی این هلدینگ از فوتسال قم به گوش رسید 
تا این که چندی پیش مدیر باشگاه در نامه ای خطاب به مدیرکل ورزش و جوانان 
استان قم کناره گیری رسمی از لیگ برتر فوتسال را اعلام کرد. این اتفاق در حالی 
رخ داد که هنوز مطالبات بازیکنان و کادر فنی تیم آناصنعت پرداخت نشده و این 

پرداخت منوط به فروش امتیاز باشگاه اعلام شده است.
مدیران باشگاه آناصنعت اخیراً در نامه دوم خود به ابراهیم سانی خانی مدیرکل 
ورزش و جوانان استان قم به نوعی اتمامِ حجت داده اند که اگر تکلیف واگذاری امتیاز 
نماینده قم در لیگ برتر فوتسال کشور مشخص نشود، این امتیاز را به استانی دیگر 

خواهند فروخت و این یعنی رخ دادن فاجعه در فوتسال قم.
فرصت ها هم چنان در حالی سوختن هستند و طی روزهای گذشته سرمربی و 
تنی چند از بازیکنان ارزشمند فصل گذشته آنا صنعت رهسپار تیم های دیگر کشور 
شدند و دیگر نامی از علیرضا وفایی، امیر حمزه صدیق زاده، مسعود عباسی و فردین 

معصومی در فوتسال قم نخواهیم شنید.
اخیراً جلسه ای دراین ارتباط با حضور استاندار قم و مدیرکل ورزش و جوانان 
استان در استانداری برگزار شد که به نظر می رسد نتیجه و خروجی آن چیزی جز 
صحبت های شعاری برای خبرهای زیبا نیست و باید در عمل دید آنچه در این جلسه 
اتفاق می افتد چه خروجی خواهد داشت. این در حالی است که ثانیه های معکوس 
کرنومتر آغاز لیگ برتر فوتسال به صفر نزدیک می شود و بازهم گویا هواداران فوتسال 

استان قم باید دق کنند!
صنعت قم کم از صنایع بزرگ ندارد و تنها در صنعت تولید موتورسیکلت کشور 
شاهد حضور چندین شرکت تولیدی در جغرافیای استان قم هستیم و مشخص 
نیست مدیران سیاسی و ورزشی قم چطور نمی توانند اعتماد آن ها برای حمایت از 
ورزش قم را جلب کنند و همین شرکت های تبلیغات چند ده میلیاردی به رسانه ها 
می دهند که شاید اگر کمتر از ۱۰ میلیارد تومان آن را برای فوتسال قم هزینه کنند 

می توانیم حتی داعیه دار عنوان قهرمانی باشیم.

چرا باید هرسال هواداران فوتسال  درقم را دق داد؛

 فوتسال قم از روال دقیقه نودی خود جا نمی ماند!

رئیس هیات تکواندو استان قم گفت: یکی از بانوان فعال 
این استان در رشته پاراتکواندو به مسابقات قهرمانی آسیا 

اعزام خواهد شد.
علی آهنی اظهار کرد: »مرضیه نصراللهی« هم اکنون در 
اردوی تیم ملی به منظور اعزام به مسابقات قهرمانی قاره  

آسیا حضور دارد.
وی بیان کرد: تیم ملی پاراتکواندو زنان ایران خود را برای 
حضور در مسابقات قهرمانی آسیا در کشور ویتنام شهر 

»دانانگ« آماده می کند.
نصراللهی  کرد:  بیان  قم  استان  تکواندو  هیات  رئیس 
در مسابقات آسیایی ثبت  نام شده است و در صورت قرار 
گرفتن در کلاس بندی مورد نظر تیم ملی، طی روزهای 
۲۹ اردیبهشت ماه تا دوم خردادماه به این رقابت ها اعزام 

خواهد شد.
وی یادآور شد: این ورزشکار اوایل اسفند ماه سال گذشته موفق شد عنوان قهرمانی مسابقات جام ریاست فدراسیون جهانی 

تکواندو را که در تهران برگزار شد کسب کند.

هادی قره باغی تیرانداز مستعد و خوش آتیه قمی با کسب 
از کسب سهمیه  برزیل،  نتایج ضعیف در مسابقات جهانی 

المپیک ۲۰۲۴ پاریس بازماند.
براساس این گزارش ، هادی غرباقی که یکی از شانس های 
کسب سهمیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس بود در مسابقات قهرمانی 
فدراسیون جهانی تیراندازی و گزینشی المپیک در ریودوژانیرو 
برزیل ناکام ماند و از کسب سهمیه جا ماند.غرباقی یکی از 
های  بازی  سهمیه  کسب  برای  قم  ورزش  امیدهای  آخرین 

المپیک ۲۰۲۴ پاریس بود.
این رقابت ها که از ۲۳ فروردین ۱۴۰۲ تا اول اردیبهشت 
۱۴۰۳ در ریودوژانیرو برزیل باحضور ۴۶۶ ورزشکار از 7۶ کشور 
جهان برگزار شد، که تیم اعزامی کشورمان با ۱۵ ورزشکار در دو 

بخش تفنگ و تپانچه حضور داشتند که هیچکدام از نمایندگان کشورمان نتوانستند سهمیه المپیک پاریس را کسب کنند و دست 
خالی به به ایران بازگشتند.

به هرحال پرونده تیراندازی ایران با همان ۴ سهمیه هانیه رستمان، شرمینه چهل  امیرانی، فاطمه امینی و محمد بیرانوند )اهداف 
پروازی( بسته و باید دید این ۴ نماینده کشورمان در پاریس چه خواهند کرد.

رئیس هیات تکواندو استان قم :

بانوی پاراتکواندوکار قمی به مسابقات آسیایی اعزام می شود
با کسب نتایج ضعیف در مسابقات جهانی برزیل ؛

تیرانداز قمی از کسب سهمیه المپیک بازماند

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
را  قانون مذکور  پرونده تشکیلی طبق  مالکانه مفروزی متقاضیان  تصرفات 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸7۲۵مربوط  شماره  رای   -۱
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۲۵مربوط به تقاضای آقای علی ضیغمی فرزند 
عبدالمحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۴/۱۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰7۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی صبوری رونوشت از سند رسمی شماره 

۶۶۳۵۳ مورخ ۱۳۴۸/۱۱/۲۰ دفترخانه ۸ قم )م الف ۱۶۸۴7۶۶( 
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۰۸مربوط  شماره  رای   -۲
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۹مربوط به تقاضای خانم زهرا شکری فرزند علی 
جعفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۶/۹۲ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۳۰۳/7 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند رسمی شماره ۳۰۸۶۵ مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۵ دفترخانه 77 قم )م الف 

)۱۶۸۴7۶۸
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۴۰7مربوط  شماره  رای   -۳
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۴۲مربوط به تقاضای خانم ستاره جمالی کلکو 
فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۵/۳۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۲۹۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسین راعی پیکانی سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر ۲۵۱ صفحه ۴۱۰ )م الف ۱۶۸۴77۲(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۱۸۰مربوط  شماره  رای   -۴
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۸۹مربوط به تقاضای آقای جلال غلمانی فرزند 
غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۸۸ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند رسمی شماره ۱۳۰۹۱7 مورخ ۱۳۹۸/۰۱/۱۶ دفترخانه ۵ قم )م الف 

)۱۶۸۴777
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۲۴مربوط  شماره  رای   -۵
آقای مهدی بدری فرزند  به تقاضای  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۵۹مربوط 
عبدالله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۴/۰۸ مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده 7۶۱۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد بیک محمدی کلهر به موجب 

اظهارنامه ۱۲۴۹۱ مورخ ۱۳۴۱/۰۲/۰۵ ثبت قم )م الف ۱۶۸۴777(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۱۰مربوط  شماره  رای   -۶
مصطفی  سید  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۳۱مربوط 
فاطمی مجد فرزند سید مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۵۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰/ ۱۰۹۹۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۴۰۹۵۰ )م الف ۱۶۸۴777(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۶۶۶مربوط  شماره  رای   -7
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۲۶مربوط به تقاضای خانم اشرف مینائی زنگی 

فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳7/۸۰ مترمربع 
پلاک شماره ۹ / ۱۰۵۳۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۰۳ صفحه ۲۵۰ خریداری به 
موجب سند رسمی شماره ۶۱7۹۱ مورخ ۱۳۶۳/۱۱/۱۵ دفترخانه ۳ قم )م 

الف ۱۶۸۴777(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱7۵7۸مربوط  شماره  رای   -۸
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۶مربوط به تقاضای خانم زهرا محمدی فرزند 
عباس درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۸/۲۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۲7۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
۱- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رسول عمو رضائی سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۸۸۹ صفحه ۶۳ و ۲- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی 
جعفر بابائی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۰۴ صفحه ۴۲۱ )م الف 

)۱۶۸۴7۸۰
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۰۵مربوط  شماره  رای   -۹
جوادیان  حمید  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۸۱مربوط 
فرزند احمد درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸۰/۹۰ مترمربع 
اداره  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره ۱۰7۹۴ اصلی 
دفترخانه   ۱۴۰۰/۰۴/۲۹ مورخ   ۲۳۴۵۴ شماره  رسمی  ۱-سند  قم  یک 
۸۶ قم ۲-سهم الارث از مرحوم احمد جوادیان سند رسمی شماره ۶۳۴۴۱ 
شماره  وراثت  حصر  موجب  به  و  قم  یک  دفترخانه   ۱۳7۹/۱۲/۲7 مورخ 
۹۹۰۹۹7۲۵۲۳۲۰۲۱۱۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۹/۲۰ شعبه ۳۲ حقوقی شورای 

حل اختلاف قم)م الف ۱۶۸۴7۸۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۳۳۴مربوط  شماره  رای   -۱۰
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۱مربوط به تقاضای آقای اکبر طالبی رحمت 
آبادی فرزند عباس درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۲۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱/۵۴۰ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسینعلی اسماعیلی سند مالکیت مشاعی 
به موجب سند رسمی شماره  دفتر ۳۱ صفحه ۱۱۸  خریداری  در  صادره 

۱۲۰۵۶۱ مورخ ۱۳۹۰/۱۰/۰۲ دفترخانه ۱۹ قم )م الف ۱۶۸۴7۸۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۳7۰مربوط  شماره  رای   -۱۱
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۲مربوط به تقاضای آقای محمدرضا جعفری 
نیا فرزند یعقوب درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۳/۵۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۳۰۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۲۱ صفحات ۳۳۱ و ۳۳۴ و ۳۴۰ و ۳۴۳ 
خریداری خریداری به موجب سند رسمی شماره ۵7۳۲ مورخ ۱۳۹۱/۰۲/۰۲ 

دفترخانه ۸۹ قم )م الف ۱۶۸۴7۸۲(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۸۰مربوط  شماره  رای   -۱۲
یارمحمدی  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱7۳۶مربوط 
فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۳ / ۹۴۴۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اعظم نیکو عقیده سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 7۹ صفحه ۴۶۶  به موجب سند رسمی شماره ۵۱77 مورخ 

۱۳۸۶/۰۹/۰۴ دفترخانه ۴۰ قم )م الف ۱۶۸۴7۸۲(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۱مربوط  شماره  رای   -۱۳
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰7مربوط به تقاضای آقای رضا رئیس باباخانی 
فرزند حسین علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۶/۰۵ 
مترمربع پلاک شماره ۵۸۶۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم ۱-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از شکراله رئیس باباخانی سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۲۳ صفحه ۳۱  و ۲- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
لعیا الماسی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۳ صفحه ۳۴ خریداری 
به موجب سند رسمی شماره ۱۳۵۹۲ مورخ ۱۳۵۲/۱۰/۰۵ دفترخانه ۹ قم 
۳-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عذری علی حیدری سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر ۲۳ صفحه ۳7  )م الف ۱۶۸۴7۸۲(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۳۵مربوط به پرونده کلاسه 
رئیس  مریم  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۹مربوط 
به مساحت  باب ساختمان  فرزند حسینعلی درششدانگ یک  باباخانی 
۱۱۳/۳7 مترمربع پلاک شماره ۵۸۶۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از شکراله رئیس 
باباخانی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۳ صفحه ۳۱  و ۲- مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از لعیا الماسی سند مالکیت مشاعی صادره در 
دفتر ۲۳ صفحه ۳۴ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۳۵۹۲ مورخ 
۱۳۵۲/۱۰/۰۵ دفترخانه ۹ قم ۳-مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عذری 
علی حیدری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۳ صفحه ۳7  )م الف 

)۱۶۸۴7۸۲
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۲۳مربوط  شماره  رای   -۱۵
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۳۵7مربوط به تقاضای آقای موسی حیدری سنجر 
فرزند غلام در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۸ مترمربع پلاک 
شماره ۸ / ۱۱۳۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۳۵۸۳ 
 ۱۳۹۹/۰۵/۰۹ مورخ   ۱۲۱۰۰7 شماره  رسمی  سند  موجب  به  خریداری 

دفترخانه ۶ قم )م الف ۱۶۸۲۰۸۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: ۱4۰۳/۰۱/۱۹
نوبت دوم: ۱4۰۳/۰2/۰4
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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جابجایی »حلقه اول« یاران رئیسی از پُستی به پُست دیگر ؛

اصلاح کابینه شاید وقتی دیگر!

حلقه یاران رئیسی با کمترین تغییر همراه بوده است و با اینکه درخواست ها 
برای اصلاح کابینه روز به روز بیشتر می شود اما رئیس دولت سیزدهم اصرار بر 

جابجایی مدیرانش دارد نه برکناری و جایگزینی آنها با افراد کارآمدتر.
 دو سال و اندی از تشکیل کابینه ابراهیم رئیسی می گذرد، کابینه ای که تا به 
امروز تغییر و تحولات زیادی را به خود دیده است، اندک افرادی به طور کامل 
از کابینه خارج شده اند و اکثریت آنها فقط صندلی هایشان تغییر کرده اما در 

حلقه یاران رئیسی باقی مانده اند.
برخی دولتمردان چون حجت الله عبدالملکی، حمید سجادی و یوسف 
نوری که زیر فشار برای برکناری یا استیضاح بودند، زودتر پیشدستی کرده 
و از ادامه حضور در دولت سیزدهم استعفا دادند اما این نقطه خروج شان 
از کابینه ابراهیم رئیسی نبود و بعد از مدتی با عنوانی جدید به کابینه رجعت 
کرده اند تا حلقه مدیران دولت سیزدهم با کمترین تغییر ماندگار باشند. برخی 
دیگر اما تا این لحظه از دولت کنار گذاشته شده و مناسباتی با دولت سیزدهم 

ندارند.
فاطمی امین مشاور شد؛ عبدالملکی دبیر شورای عالی مناطق آزاد!

روز گذشته خبرگزاری اصولگرای تسنیم اعلام کرد که یوسف نوری، وزیر 
نوری که سوابقی چون  مازندران شد.  استانداری  پرورش  و  آموزش  سابق 
ریاست سازمان آموزش و پرورش استان ایلام، مدیرکل برنامه و بودجه وزارت 
آموزش وپرورش و معاون اجرائی معاون توسعه مدیریت دانشگاه علوم پزشکی 
در کارنامه خود دارد، در فروردین ماه ۱۴۰۲، پس از جنجال ها بر سر حواشی 
عدم پرداخت حقوق فرهنگیان در اسفندماه ۱۴۰۱ و عدم اجرای قانون رتبه 
بندی معلمان از سمت خود استعفا کرد. هر چند که برخی رسانه ها از عزل او 
خبر می دادند و استعفا را پوششی برای تلطیف کردن تغییرات دولت عنوان 

کردند.
سید محمود حسینی پور نیز که استاندار مازندران بود و سابقه ریاست هیئت 
تخلفات اداری دیوان محاسبات کشور را در کارنامه خود دارد، روز گذشته به 
سمت ریاست دبیرخانه ستاد هماهنگی مبارزه به مفاسد اقتصادی منصوب 

شد و جای خود را به یوسف نوری داد.
پیشتر نیز چنین جابجایی ها در دولت را شاهد بوده ایم، چه آنکه حجت 
عبدالملکی نیز که سکان وزارت راه را با رأی نمایندگان به دست گرفته بود 
بعد از چندماه زیر تیغ مجلسی ها رفت و پیش از آنکه از سوی مجلسی ها 
استیضاح شود یا رئیسی مجبور به عزل او شود، متن استعفایش را در توئیتر 
علنی کرد. عبدالملکی اما از جمله افراد محبوب همان حلقه اول نزدیک به 
رئیسی است که خروج کامل از دولت نکرد و اینبار در قالب دبیر شورایعالی 

مناطق آزاد بر صندلی سعید محمد تکیه زد.
یا در نمونه ای دیگر سیدرضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
از چهره های اقتصادی کابینه ابراهیم رئیسی است که دورانی پرحاشیه در 
این وزارتخانه داشت. او دو بار توسط نمایندگان مجلس استیضاح شد؛ اگر 
چه فاطمی امین اولین بار توانست رأی موافق نمایندگان را بدست بیاورد و 
از استیضاح بگریزد، اما پس از افشای واگذاری خودروهای شاسی بلند به 
اعتماد  نتوانست رأی  بار  برای دومین  واردات خودرو،  و مسئله  نمایندگان 
نمایندگان را به دست آورده و استیضاح شد. نکته جالب، این است که ۱۰ 
مشاور  سمت  به  را  او  رئیسی  ابراهیم  فاطمی امین،  استیضاح  از  پس  روز 

رئیس جمهور در نظارت بر روند اجرای طرح های تولیدی منصوب کرد.
سعید محمد کاملا از دولت منفک شد 

در این میان، برخی دیگر از چهره هایی هم بودند که پس از آنکه مُهر برکناری 
بر پرونده شان زده شد، راهشان از دولت ابراهیم رئیسی جدا شده و دیگر 
همکاری با رئیس دولت سیزدهم نداشتند. مهر ماه ۱۴۰۱، سعید محمد، 
دبیر شورای عالی مناطق آزاد از سمت خود برکنار شد. سعید محمد که یکی 
از گزینه های پیشنهادی ابراهیم رئیسی برای سکانداری وزارت راه بود، فقط 
یک سال توانست با دولت سیزدهم همکاری کند و اکنون به یکی از منتقدان 

دولت تبدیل گشته است.
مسعود میرکاظمی، رئیس سازمان برنامه و بودجه و سید جواد ساداتی نژاد، 
وزیر جهاد کشاورزی از دیگر چهره هایی بودند که با به صورت ناگهانی با حکم 
ابراهیم رئیسی تغییر کردند. هر چند که علت تغییر میرکاظمی بیماری وی 
اعلام شد اما برخی از گمانه زنی های فعالان سیاسی و اقتصادی حاکی از 

خبرهای دیگری بود. 
چنانچه، رضا غلامی یکی از چهره های اقتصادی فعال در فضای مجازی 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »پس از آن  که رئیس جمهور محترم، حذف 
ارز ۴۲۰۰ را از علل افزایش شدید تورم در سال ۱۴۰۱ اعلام کردند، آقایان 
ساداتی نژاد و میرکاظمی برکنار شدند.« این تحلیل از آن جهت قابل تامل بود 

که میرکاظمی جزو مهم ترین مدافعان حذف ارز ۴۲۰۰ بود.
افزایش  و  دامی  نهادهای  پرونده  افشای  اما  ساداتی نژاد  برکناری  علت 
از جمله  نیز  قیمت های کالاهای اساسی عنوان کردند.فساد چای دبش 

حواشی پرماجرای دوران وزارت او بود.
حال فارغ از علت برکناری میرکاظمی و ساداتی نژاد به نظر می رسد دولت 
ابراهیم رئیسی خواهان حفظ حلقه اصلی دولت بوده و علی رعم تغییراتی که 
ایجاد کرده است، افراد صرفا در پست های درون کابینه جابه جا شده و تغییری 

در حلقه های اولیه نزدیک به رئیسی رخ نخواهد کرد.

 سخنگوی وزارت امور خارجه:

 رژیم صهیونیستی تهدیدی برای تمام منطقه است
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت : رژیم صهیونیستی مایل است با دامن زدن به 
فضای ناامنی میان کشورهای اسلامی و منطقه برای خود فضایی جهت تنفس و ادامه 
حیات ایجاد کند. رژیم صهیونیستی تهدیدی برای تمام منطقه است. ما موضوعات 
اختلافی خود را با کشورهای اسلامی و منطقه در چارچوب روابط دو جانبه حل و 

فصل می کنیم.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه صبح روز )دوشنبه( در نشست خبری 
هفتگی خود با خبرنگاران در خصوص هماهنگی دیپلماسی و میدان در عملیات 
وعده صادق، اظهارداشت: متعاقب اقدام جنایتکارانه رژیم صهیونیستی علیه مقر 
دیپلماتیک جمهوری اسلامی ایران در دمشق که طبیعتا رخدادی غیرقانونی، نقض 
فاحش مقرارت بین المللی، کنوانسیون های وین و البته نقض تمامیت ارضی یک 

کشور عضو سازمان ملل بود، مورد محکومیت ایران قرار گرفت.
وی گفت: ابران در حوزه دیپلماتیک و در قالب دو و چندجانبه مورد پیگیری قرار داد 
و دستگاه دیپلماسی به صورت حرفه ای پیگیری های لازم را انجام داد و اینکه کمتر 
از ۲۴ ساعت این موضوع در شورای امنیت سازمان ملل به بحث گذاشته شد نتیجه 
اقدامات دیپلماتیک ایران بود. ایران نیز نشان داد که به سازوکارهای بین المللی احترام 
می گذارد اما به رغم اقدامات حرفه ای ایران، آمریکا، انگلیس و فرانسه با مداخله در 
وظیفه قانونی شورای امنیت مانع تصویب قطعنامه در محکومیت رژیم صهیونیستی 

شدند و این حداقل اقدام شورای امنیت می توانست باشد.
هماهنگی  دیپلماسی و نیروهای مسلح نتیجه درخشانی برای ایران داشت

کنعانی افزود: ایران مصمم بود نقض فاحش کنوانسیون های وین را تبیین کند و 
دستگاه دیپلماسی در دیپلماسی فشرده و سنگین در تماس های متعدد و دو سفر 
وزیر امور خارجه و البته مکاتبات صورت گرفته با مجامع بین المللی و اقدامات زیادی 
که از سوی سفارتخانه های ایران صورت گرفته، نشان از تلاش دستگاه دیپلماسی 

برای تبیین اقدام ناقض قوانین بین المللی رژیم صهیونسیتی دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: هماهنگی میان دستگاه دیپلماسی و ستاد 
کل نیروهای مسلح نتیجه بسیار درخشانی را برای دولت ایران در سطح جهانی به ثبت 
رساند. ایران به عنوان عضوی پایبند به منشور ملل اثبات کرد که می خواهد متجاوز 
به تمامیت ارضی خود را در سازوکارهای بین المللی تنبیه کند اما متاسفانه با دخالت 

آمریکا و چند کشور دیگر شورای امنیت از انجام وظیفه خود بازماند.
وی گفت: در نهایت جمهوری اسلامی ایران در اقدامی مشروع و قانونی، دو مقر 

نظامی رژیم صهیونیستی را هدف قرار داد تا متجاوز مورد تنبیه قرار گیرد.
کنعانی بیان کرد: عامل بی ثباتی در منطقه وجود رژیم صهیونیستی و جنایات 
ضدبشری این رژیم است. حمایت از مساله فلسطین یک وظیفه حقوقی برای همه 

دولت ها و کشورها است.
پاداش آمریکا به رژیم جنایت کار اسرائیل

سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: دولت آمریکا از ابتدای بحران جاری در 
غزه بخشی از این بحران بوده و هست و اگر حمایت های نامحدود آمریکا نبود اساسا 
رژیم صهیونسیتی امکان حمله علیه مردم فلسطین را حتی برای یک روز هم نداشت. 
کمک های مالی هنگفت آمریکا به رژیم صهیونیستی چیزی جز پاداش به این رژیم 
جنایتکار نیست. وی افزود: آیا ملت آمریکا می پذیرد که دولت آمریکا اعتبار خود را 
اینگونه به رژیم بازنده و جنایتکار صهیونیستی گره بزند؟ اما اتفاقی که اخیرا رخداد 
ارزش چندانی نداشت و حتی رژیم صهیونسیتی هم بر روی آن کار تبلیغاتی انجام 
نداد چرا که ارزش این را نداشت. ریزپرنده هایی بودند که در صدد عملیات ایذایی 
برآمدند که مورد هدف سامانه دفاعی ایران قرار گرفت و دشمن نتوانست از این اقدام 

منفعتی کسب کند.
اتفاق اصفهان »ارزش نظامی« نداشت

کنعانی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران اثبات کرده که در تأمین امنیت ملی 
ملاحظه هیچ طرفی را نخواهد کرد و ایران در راستای تداوم اقدامات خود، کماکان در 

قالب قوانین و مقررات بین المللی از امنیت ملی دفاع خواهد کرد.
وی با اشاره به خرابکاری نافرجام در اصفهان هم گفت: جهات ذی ربط درباره این 
موضوع پاسخ داده اند؛ اتفاق رخ داده ایذایی بوده و ارزش نظامی هم نداشت. رژیم 

صهیونیستی مسؤولیت این اتفاق را برعهده نگرفته است. این عملیات ایذایی هیچ 
خسارتی نداشته است.

سرکنسولگری ایران در پاریس به فعالیت خود ادامه می دهد
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: اخیرا اقدام فردی در ورود به بخش کنسولی 
ایران در پاریس را داشتیم که آن فرد اقدامی نگران کننده انجام داد که گویا این فرد 
دچار اختلالات روانی بوده و لوازم همراه وی نیز لوازم انفجاری نبوده و با مداخله خود 

اعضای سفارت و همکاران ما در کنسولگری ایران، این فرد محل را ترک کرد.
وی گفت: انتظار این بود که نهاد قضایی فرانسوی باتوجه به سابقه ای که این فرد 
داشته نسبت به ایجاد فضای امن به منظور انجام وظایف دیپلماتیک کنسولگری ایران 
انجام دهد. بلافاصله پس از این حادثه نیز کنسولگری ایران در پاریس به فعالیت خود 

ادامه داده است.
هدف گذاری ایران و پاکستان برای مناسبات تجاری ۱۰ میلیارد دلاری

کنعانی ادامه داد: سفر بسیار مهمی را آقای رئیس جمهور به پاکستان و در ادامه 
به سریلانکا آغاز کردند که در چارچوب دعوتی رسمی انجام شده از سوی روسای 
جمهوری دو کشور بوده است و البته در راستای فعالیت های ایران در چهارچوب 
سیاست همسایگی و گسترش مناسبات و همکارهای با کشورهای دوست و همسو 
در سطح منطقه ای به حساب می آید. سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: هر دو 
کشور جایگاه بالایی در سیاست خارجی ایران دارند، پاکستان از کشورهای مهم و 
اثرگذار در همسایگی ایران است که اشتراکات تاریخی، دینی، مذهبی و فرهنگی با 
ایران دارد و انتظار این است که روابط اقتصادی دو طرف همپای روابط سیاسی توسعه 
پیدا کند. علاوه بر تعمیق پیوندهای سیاسی میان دو طرف امیدواریم تحرکی جدی 
در حوزه تجاری از جمله در زمینه های انرژی، نفت و گاز، حمل و نقل و گسترش 
بازارهای مرزی دو کشور صورت گیرد. وی ادامه داد: باتوجه به اهمیت توسعه تجاری 
برای دولت سیزدهم هدفگذاری ارتقای مناسبات تجاری میان ایران و پاکستان به 

سقف ۱۰ میلیارد دلار یکی از اولویت هایی است که محل توجه دو کشور است.
کنعانی بیان کرد: اولویت دیگر تحکیم و تقویت امنیت مرزهای دو کشور است که 

مورد توجه دو طرف در تبادل نظرات خواهد بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: سفر به سریلانکا هم مهم است و آقای 
رئیس جمهور به دعوت رسمی همتای سریلانکایی خود عازم این کشور خواهد شد. 
روند همکاری های سیاسی میان دو طرف وجود دارد. همچنین زمینه همکاری های 
تجاری خوبی میان دو طرف وجود دارد. علاوه بر افتتاح پروژه انتقال آب که توسط 
نیروهای فنی مهندسی ایران انجام شده مذاکرات هیات های عالی رتبه دو کشور را 

خواهیم داشت. در هر دو سفر اسناد و توافقاتی آماده امضا شده است.
ارتباط مستمر با سفیر سوئیس برای تبادل پیام با آمریکا

وی گفت: مهمترین کانال دیپلماتیک کشور سوئیس به عنوان حافظ منافع بود. 
آمریکا از طرق دیگر هم پیام هایی را ارسال کرد که از همان کانال ها پاسخ داده شد.

کنعانی تصریح کرد: مقامات ذی ربط احضار سفیر سوئیس به سپاه را تکذیب 
کردند. سوئیس مهمترین کانال تبادل پیام دیپلماتیک بوده است. ارتباط مستمری 
بین دستگاه دیپلماسی با سفیر سوئیس در تهران برای تبادل پیام های به آمریکا وجود 
داشته است. دولت آمریکا در دو سه هفته اخیر با توجه به پیچیدگی تحولات و عزم 
ایران برای پاسخ قطعی، پیام های متعددی را در کانال های دیپلماتیک ارسال کرده و 

پاسخ لازم داده شده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: اردن به عنوان یکی از کشورهای اسلامی 
و عربی مهم در مجاورت سرزمین های اشغالی و کرانه باختری است که در مساله 
فلسطین مقش داشته و البته مواضع مشترکی که با ایران در خصوص ضرورت توقف 
حملات نظامی رژیم صهیونیستی دارد. ازابتدای بحران با اردن گفت وگوهای خوبی 
را در قالب تلفنی و دیدارهای حضوری در حاشیه نشست های ژنو و نیویورک داشتیم.
کنعانی بیان داشت: سازمان همکاری اسلامی و دیگر کشورهای اسلامی وظیفه 
دارند برای توقف جنگ غزه از همه امکانات خود استفاده کنند و اگر چنین می کردند 
با کشورهای  رایزنی  ما  برای  نبود.  تداوم جنگ  به  اساسا رژیم صهیونسیتی قادر 

اسلامی در جهت تنبیه متجاوز و بازدارندگی این رژیم متجاوز اولویت  دارد.
 سلاح هسته ای جایگاهی در »دکترین دفاعی ایران« ندارد

وی تصریح کرد: رژیم صهیونیستی مایل است با دامن زدن به فضای ناامنی میان 
کشورهای اسلامی و منطقه برای خود فضایی جهت تنفس و ادامه حیات ایجاد کند. 
رژیم صهیونیستی تهدیدی برای تمام منطقه است. ما موضوعات اختلافی خود را با 

کشورهای اسلامی و منطقه در چارچوب روابط دو جانبه حل و فصل می کنیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: دکترین هسته ای ایران شفاف روشن است 
و استفاده صلح آمیز هسته ای را حق مسلم خود می دانیم. ما فعالیت های هسته ای 
خود را در قالب همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی دنبال می کنیم و موضوع 
استفاده از سلاح هسته ای هیچ جایگاهی در دکترین هسته ای و دفاعی کشور ندارد.

کنعانی ادامه داد: مواضع کشورها در ارتباط با اقدام مشروع ایران گسترده بود، 
بسیاری از کشورها در چه در مواضع رسمی و چه در گفت وگوهای دوجانبه موضع 
تاییدی خود را اعلام کردند و اغلب کشورهایی که ما را به خویشتنداری دعوت کردند 
کسانی هستند که بجای دعوت به خویشتنداری رژیم صهیونیستی از این رژیم متجاوز 

حمایت کردند و این رویکرد دوگانه عادلانه و مبتنی بر قوانین بین المللی نیست.
وی گفت: ایران با انجام اقدام خود به هدفی که لازم بود دست پیدا کند رسیده 
است، آنچه شاهد بودیم رژیم صهیونیستی تمامیت خواه است و هیچی حقی برای 
ملت فلسطین قائل نیست و جز به کوچاندن اجباری مردم فلسطین و نسل کشی 

آنها فکر نمی کند و پایان دادن به اشغالگری تنها راهکار حل مساله فلسطین است.
سیاست تحریم  شکسته خورده است

سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: ایران به اقدام غیرقانونی رژیم صهیونیستی 
علیه مقر دیپلماتیک خود در دمشق پاسخی مشروع و قانونی داد و اعلام کرد که از 
نطر ما عملیات خاتمه یافته است، اما اگر رژیم صهیونیستی اقدام دیگری کند پاسخ 
سخت تری خواهیم داد. وی در پایان خاطرنشان کرد: سیاست تحریم  شکسته خورده 
است، برای ما اذیت و آزارهایی دارد اما برای تحریم کننده هم هیچ منفعتی نخواهد 
داشت و نتایج این اقدامات را دیده اند. آن ها که از تحریم های فلج کننده صحبت 
می کردند امروز از پیشرفت های ایران در حوزه های فناورانه حیرت کرده اند و باید از 

تجارب گذشته درس بگیرند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح ذیل تأیید نموده اند:
۱-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۶۸۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۰۶ 
مربوط به تقاضای آقای حسن سعادتی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۴۰/۶۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۹۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۱7۵۸۰ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۴۱ قم)م 

الف۱۶۸۴777 (
۲- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱7۱۳۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱7۸ 
مربوط به تقاضای آقای علیرضا شریفی فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۶7/۱۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۲/۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مینو،پرتو و فرزانه شهرت همگی بیگدلی آذری 

فرزندان لطفعلی صفحه ۱۶۰ و ۱۴۸ و ۱۵۴ دفتر ۳۰۶ )م الف۱۶۸۴777(
۳- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۲۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۲۰ 
مربوط به تقاضای آقای احسان اله بادینلو فرزند سلیمان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 77 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳7۴ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا قاسمی بری بمیزان ۵۳ سهم و 
شرکت تعاونی مسکن پرسنل هنگ ژاندارمری بمیزان ۲۴ سهم صفحه ۵۳۳ و ۸۶ دفتر ۳۸۹ و ۳۶۲ )م 

الف۱۶۸۴7۸۳(
۴- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱77۶۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱7۰۴ 
مربوط به تقاضای آقای احمدعلی زهی فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۶7/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۶ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از همایون بیگدلی و علی بیگدلی آذری صفحه ۳۴۳ 

و ۵7۲ دفتر ۲۳ و ۲۵ )م الف۱۶۸۴7۸۳(
۵- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۲۶۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۱۳ 
مربوط به تقاضای آقای نورعلی اسلامی فرزند علی اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۳/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 7 / ۲۳۰۹ اصلی واقع درقم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۶7 و ۲7۰ دفتر ۲۱۹ )م 

الف۱۶۸۴7۸۳(
۶- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۳۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۱۵ 
مربوط به تقاضای آقای عباس حسن گنجه فرزند محمدرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 7۲/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱/ ۲۵۵۳ اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شمسی لسانی صفحه ۴۵۴ دفتر 

۱۹ )م الف۱۶۸۴7۸۳(
7- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۱7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۲۰ 
مربوط به تقاضای آقای داود نوری علویجه فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 

بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۶7 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۹7۰۵۳ مورخ ۱۳۹۹/۰۹/۱۹ دفترخانه ۳ قم)م 

الف۱۶۸۴7۸۳(
۸- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۲۸7 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۳۶ 
مربوط به تقاضای آقای حمید قانعی گل مرادی فرزند گلابعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۶۴ اصلی واقع درقم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد محمود آبادی صفحه ۲۹۴ دفتر 

۲۸ )م الف۱۶۸۴7۸۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: ۱4۰۳/۰۱/۱۹
نوبت دوم: ۱4۰۳/۰2/۰4
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

یک کارشناس مسائل منطقه می گوید: امروز تحولات منطقه در 
چهارچوب تضاد بین ایران و اسرائیل و ایران و آمریکا و غرب است. 
برخلاف آنچه که ایران فکر می کند که می تواند با اتحاد با روسیه و 
چین مشکلات خود را به نوعی حل کند ، راه حل ایران بازگشت به 

سیاست دوران مصدق یعنی نه شرقی و نه غربی است.
پیرمحمد ملازهی در گفت وگو با  شفقنا آینده در پاسخ به این 
سوال که با توجه به تحولات اخیر منطقه آیا ممکن است ملاحظات 
امنیتی منطقه و پیمان نامه ها تغییر کند؟ مواضع کشور های 
عربی منطقه چقدر در پیمان نامه های امنیتی دخیل خواهد 
بود؟ اظهار داشت: دو دیدگاه برای خاورمیانه جدید وجود دارد 
کلید خاورمیانه جدید با حمله حماس به داخل خاک اسرائیل از 
7 اکتبر زده شد. دو نگاه وجود دارد یک نگاه اسرائیل است که می 
گوید خاورمیانه جدید چطور باید طراحی شود و یک نگاه، نگاه 
ایران در طراحی خاورمیانه جدید است. از دید ایران خاورمیانه 
جدید به وسیله بازو های نیابتی جمهوری اسلامی مثل حزب الله 
لبنان و حوثی های یمن و حشد الشعبی و دیگر گروه های نزدیک 
به جمهوری اسلامی با محوریت ایران به خاورمیانه جدید شکل 
می دهند این باور در ایران وجود دارد که این خاورمیانه جدید در 
حال شکل گیری است. در مقابل این اسرائیل هم طرحی دارد. 
طرح اسرائیل در ادبیات ایران »محور عبری عربی غربی« نامیده 
می شود یعنی اتحاد کشور های غربی و اسرائیل و اعراب که پروژه 

ابراهیم در همین رابطه قرار دارد.
وی تصریح کرد: طرح نتانیاهو سه مرحله ای است؛ یکی حمله 
به غزه و خنثی کردن حماس و جهاد اسلامی و سومین مورد حمله 
به لبنان و خنثی کردن حزب الله که تا امروز این گروه درایت به 
خرج داده و جوری رفتار کرده است که اسرائیل نه بهانه اشغال 
داشته باشد و نه جنگی داخلی به راه بیفتد. مرحله سوم طرح 

اسرائیل حمله به داخل ایران است اما در مورد حمله به داخل 
ایران بایدن رییس جمهور آمریکا مخالف است. به نظر می رسد 
روس ها پشت پرده با اسرائیل هماهنگ هستند چون روسیه در 
اوکراین گیر افتاده است و چنین جنگی کمک بزرگی به روسیه 
است. البته این توافقات رسمی نیست و توافقاتی پشت پرده 

است.
روس ها در مورد اوکراین با آمریکایی ها به تفاهم برسند یکی 

از برگ ها ایران است 
با  اتفاقاتی که رخ می دهد  وی افزود: به نظر من روسیه در 
اسرائیل هماهنگ است، روس ها معامله گر هستند. اگر قرار باشد 
روس ها در مورد اوکراین با آمریکایی ها به تفاهم برسند یکی از برگ 
ها ایران است. روس ها نمی توانند روی سوریه تفاهم کنند سوریه 
برای روس ها حیاتی است و روس ها دو پایگاه مهم در این کشور 
دارند ولی در مورد ایران می توانند تفاهم داشته باشند. روس ها 
اهل معامله هستند اگر روابط ایران و روسیه را از زمان رومانوف 
تا امروز مطالعه کنیم می بینیم سیاست تا امروز یکی بوده است. 
سیاست روس ها و شخص پوتین سیاست برژینف است. برژینف 
دبیر کل حزب کمونیست در شوروی سابق بود او یک بار در حالت 
مستی جایی حرفی زد که به محافل خارجی درز کرد او گفته بود 
»ایران مثل یک سیب روی درخت است، این سیب روزی می رسد 
و ناچار است روی زمین بیفتد ولی این سیب روی زمین آمریکا 
نمی افتد و ناچار است روی زمین روس ها بیفتد«، این نقل قول 

در تاریخ آمده است.
ملازهی با بیان اینکه تصور برخی در ایران این است که روس ها 
شریک اش هستند ولی برداشت من این است که روسیه ممکن 
است در مورد اوکراین ایران را با آمریکایی ها معامله کند گفت: 
پوتین در مورد اوکراین دو طرح حداقلی و حداکثری دارد؛ طرح 

حداقلی پوتین این است که استان های روس تبار هم مرز را که 
اشغال کرده به خاک خود ملحق کند. طرح حداکثری روسیه 
بلعیدن کل اوکراین است و غرب چنین اجازه ای به روسیه نمی 
دهد. احتمالا معامله در این مرحله صورت بگیرد و روسیه تنها 
مناطقی را که اشغال کرده به خاک خود ضمیمه کند و برای 
بلعیدن اوکراین منتظر توفیقاتش در سال های بعد باشد. روسیه 
در زمانی که دغدغه نجات خود را دارد سر ایران معامله خواهد 
کرد. امروز نظام سیاسی روسیه در خطر است و در صورتی که 
در اوکراین شکست بخورد فاتحه اش خوانده است. روسیه میان 
شکست در اوکراین یا پیروزی احتمالی بر سر ایران معامله خواهد 
کرد و این تصور ایران که روسیه در اتحاد استراتژیک با ایران است 

تصوری نادرست است.
وی ادامه داد: اگر نتانیاهو موفق به دام انداختن ایران گردد و 
جنگی به راه بیفتد و آمریکا و اروپا را داشته باشد ایران در موقعیتی 
دشوار قرار خواهد گرفت. دو حالت وجود دارد نتانیاهو تجزیه 
ایران را می خواهد و بایدن و اروپا مخالف تجزیه ایران هستند. 
غرب طرح خود را دارد و اگر از بازگشت ایران به غرب به طور 
قطعی ناامید شوند شاید بتوانند با روس ها در مورد ایران معامله 
کنند. روس ها اوکراین را می خواهند و اگر اوکراین را ببلعند به 
دنبال آذربایجان و ارمنستان و آسیای مرکزی هم می آیند و اتحاد 
شوروی سابق را بازسازی می کنند. تمامی این کشور ها امروز هم 
در حوزه نفوذ امنیتی روسیه تعریف می شوند. غرب امروز تلاش 
می کند سوئد و اوکراین و فنلاند را جزو ناتو کند و روسیه را در 
محاصره کامل بگیرد فنلاند بیخ گوش روسیه است. سوئد امروز 
عضو شده و فنلاند و اوکراین نامزد عضویت هستند. چون اوکراین 
در حال جنگ است اروپا احتیاط می کند. یکی از شروط روسیه 
این است که غرب تعهد دهد که اوکراین را عضو ناتو نمی کند. اگر 

واقع بینانه به قضیه نگاه کنید دو طرح خاورمیانه جدید از نگاه 
ایران و خاورمیانه جدیدی از نگاه اسرائیل است که به نظام های 

امنیتی شکل می دهند.
راه حل ایران بازگشت به سیاست یعنی نه شرقی و نه 

غربی باشد
ملازهی تصریح کرد: وضعیت فعلی در بلند مدت امکان ادامه 
ندارد و حتما در جایی برخوردی نظامی بوجود خواهد آمد. منطقه 
این ظرفیت را ندارد که بتوان مدتی طولانی به سیاست فعلی ادامه 
داد جایی نقطه برخورد پیش می آید و توازن قدرت بین ایران و 
غرب و اسرائیل وجود ندارد. بایدن بر سر ایران با نتانیاهو مساله 
دارد اگر دست نتانیاهو باز بود تا الان حمله کرده بود. در آینده 
شاهد خواهید بود که اسرائیلی ها رفح را مثل بقیه جاها می 
گیرند و حماس و … را خنثی می کنند و طرح دیگری را پیدا می 
کنند که امروز هم مطرح است. کشور های عربی و سازمان ملل و 
تشکیلات خودگردان می آیند و کشور کوچک فلسطین را طراحی 
می کنند امروز نتانیاهو با این مخالف است ولی بعد از نتانیاهو می 

شود این مساله را عملیاتی کرد.
ملازهی بیان کرد: امروز تحولات منطقه در چهارچوب تضاد 
بین ایران و اسرائیل و ایران و آمریکا و غرب است. برخلاف آنچه که 
ایران فکر می کند که می تواند با اتحاد با روسیه و چین مشکلات 
خود را به نوعی حل کند ، راه حل ایران بازگشت به سیاست دوران 
مصدق یعنی نه شرقی و نه غربی است. درون معادلات رقابت آمیز 
بین شرق و غرب که همه جا وجود دارد این مساله تعیین تکلیف 
خواهد شد.  برنامه های قدرت های بزرگ ۳ مرحله ای است کوتاه 
مدت میان مدت و بلند مدت و عجله ای در کار نیست. قدرت 
های بزرگ با هم مذاکرات و توافقات پنهانی دارند. البته این موارد 

نظرات شخصی من است و ممکن است با تغییراتی همراه باشد.

پیرمحمد ملازهی کارشناس مسائل منطقه: 

کلید خاورمیانه جدید بعد از ۷ اکتبر زده شد 
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خیری نیست در آن کس که گردآوردنِ مال از راه 
حلال را دوست نمی دارد؛ تا با آن آبروی خویش را 
حفظ کند، دِینش را ادا نماید، و با خویشانش پیوند 

داشته باشد.
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معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم :

بیمارستان ها ملزم به دریافت پروانه 
ایمنی هستند

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم از لزوم دریافت پروانه ایمنی 
توسط مراکز خدماتی و عمومی مانند بیمارستان ها خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم در گفت وگویی اظهار کرد: با محوریت اداره کل مدیریت 
بحران استانداری قم و بر اساس دستورالعمل هایی که تنظیم شده است، برخی 
از مراکز خدماتی-عمومی ملزم به دریافت پروانه ایمنی شدند که ازجمله این ها 

بیمارستان ها هستند.  
به گفته وی، در جلسات با نظام پزشکی و اداره کل بحران به این نتیجه رسید که 

اکثر مراکز درمانی قبل از هر اقدامی پروانه ایمنی بگیرند.  
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم اضافه کرد: در حال حاضر 
بیمارستان شهید بهشتی، کامکار و آیت الله گلپایگانی درخواست پروانه ایمنی 
کردند و برای گرفتن این پروانه باید سیستم های اطفا حریق، سیستم های ایمنی و 
تجهیزات امداد و نجات مورد بررسی قرار می گیرد و همین موضوع سبب افزایش 
ضریب ایمنی آن مجموعه می شود.  وی با تأکید بر اینکه همین نگاه در حال دنبال 
شدن در بخش اصناف و صنایع است که با همکاری متولیان امر مثل پاساژها و 
مراکز خرید خودشان اقدام به کسب پروانه ایمنی کنند تا شاهد کاهش حوادث 
باشیم، افزود: همچنین بررسی وضعیت ایمنی مناطق هشتگانه نیز با محوریت 

ستاد مدیریت بحران در سال گذشته دنبال شد.
 اصفهانیان مقدم با بیان اینکه در رابطه با انجام فاز نخست شناسایی مشاغل 
و اماکن پرخطر و خطرزا در شهر قم با محوریت مرکز مدیریت بحران و سازمان 
آتش نشانی انجام و حدود ۸۳۱ مکان شناسایی شد، گفت: برای این منظور ۱۴ 
جلسه ستاد مدیریت بحران شهرداری در سطح مناطق هشتگانه در سال ۱۴۰۲ 
انجام شد.   معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به تکمیل 
بیمه نامه حوادث باری ۲۳ ساختمان شهرداری قم اضافه کرد: مسئله تأمین 
سیستم برق اضطراری نیز موضوع دیگری بود که برای ساختمان های شهرداری 

قم در دستور کار قرار گرفت.
 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم مطرح کرد؛

برنامه مدیریت شهری برای
 میدان شهید مطهری

اطراف  پیاده راه های  گسترش  از  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
میدان مطهری قم پس از اجرای پروژه زیرگذر امام موسی صدر خبر داد.

مجید متین فر در گفت وگویی با بیان اینکه تعیین تکلیف سطح میدان شهید 
مطهری در سال ۱۴۰۲ انجام شد، اظهار کرد: در این منطقه از نظر سیما منظر 

شهری شرایط خوبی حاکم شده است.
 وی با اشاره به در دستور کار قرار گرفتن زیرگذر امام موسی صدر افزود: اجرای 
این پروژه تأثیر مثبتی برای حذف بی نظمی های ترافیکی در میدان شهید مطهری 
دارد.   معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم تأکید کرد: مطالعات جامعی در 
زمینه میدان شهید مطهری انجام شده و با بررسی و مطالعه مشاور طرح، قرار است 
بعد از اجرای زیرگذر امام موسی صدر، محور حدفاصل چهارراه غفاری تا سه راه 
خورشید و تا مطهری پیاده راه شود؛ البته نه با تعریفی که در حال حاضر از پیاده راه 

وجود دارد بلکه نقش خودروهای عمومی در این مسیر پررنگ خواهد بود.
 متین فر تصریح کرد: در هسته مرکزی شهر قم نیاز به همکاری فعال تمام ارگان ها 
داریم و نقش آستانه مقدسه حرم و اداره کل اوقاف در گسترش و پیشرفت و اجرای 
پروژه های مهم شهری بسیار پررنگ است. وی با بیان اینکه در میدان شهید 
مطهری هم اراضی وقفی وجود دارد که با همکاری ارگان های ذیربط می توانیم 
شرایط بسیار بهتری در این میدان و بافت اطراف آن ایجاد کنیم، گفت: یکی از 
پیشنهادهایی ارائه شده استفاده از منابع اراضی ۴۸ هکتاری برای تقویت میدان 
شهید مطهری بود.  معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم یادآور شد: در این 
زمینه نیز طراحی خوبی انجام شده تا یک فضای خوب شهری با توجه به بحث های 
تجاری، گردشگری و اقامتی انجام شود و از کنار اجرای این پروژه، اتفاقات خوبی 

برای قبرستان نو و محدوده اطراف حرم رقم بخورد.
 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی  شهرداری قم:

تمامی تاکسی ها تا نیمه نخست امسال 
مجهز به کارت خوان می شوند

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم گفت: طبق 
برنامه ریزی صورت گرفته، در ۶ ماه نخست امسال تمامی تاکسی های سطح شهر 

به دستگاه کارت خوان مجهز می شوند .
، قاسم طالبی با اشاره به برنامه سازمان تاکسیرانی برای تجهیز تاکسی های شهری 
به دستگاه های کارت خوان اظهار داشت: برابر برنامه ریزی و تفاهم صورت گرفته با 
مدیریت بانک رفاه کارگران استان، شرایط مناسبی برای تاکسیرانان فراهم شده تا در 
کوتاه ترین زمان ممکن به دستگاه کارت خوان مجهز شوند. وی ادامه داد: یکی از 
دغدغه های همیشگی مسافران و رانندگان تاکسی پرداخت کرایه به صورت نقدی و 
مشکل پول خرد بوده که از اواسط سال گذشته بحث هوشمندسازی پرداخت کرایه 
در دستور کار سازمان تاکسی رانی قرار گرفت . مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکسیرانی شهرداری قم ابراز کرد: آن دسته از مالکین تاکسی هایی که اقدام به 

دریافت دستگاه کارت خوان کنند از پرداخت مالیات مشاغل معاف هستند.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبر داد: 

کسب رتبه نخست در ارزیابی 
شاخصه های مدیریت بحران 

مدیر منطقه یک شهرداری قم از کسب رتبه نخست این منطقه شهری در ارزیابی 
شاخص های ۱۱ گانه مدیریت بحران در سطح مناطق شهری خبر داد.

به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، محمدحسین علی اکبری 
در جلسه فصلی ستاد مدیریت بحران منطقه یک شهرداری قم اظهار داشت: 
برنامه ریزی و مدیریت بحران جایگاه ویژه ای در حوزه مسائل شهری پیدا کرده 
است. به گفته وی، وقوع بحران های انسانی متعدد در شهرها و کلان شهرهای دنیا 
و نیاز به برنامه ریزی و مدیریت این گونه مسائل سبب شده است تا مدیران و برنامه 

ریزان شهری نیاز به برنامه ریزی بحران را به خوبی احساس کنند.
مدیر منطقه یک شهرداری قم ابراز کرد: استقرار بسیاری از سکونتگاه های 
لزوم  دارند،  قرار  طبیعی  وقوع سوانح  معرض  در  که  بر سرزمین هایی  انسانی 
توجه به سیاست ها، طرح ها و برنامه هایی برای کاهش آسیب و مدیریت بحران را 
اجتناب ناپذیر نموده است. وی با بیان اینکه در مواقع وقوع بحران در نظر داشتن 
کاهش آسیب و مدیریت بحران تنها یک مقوله مدیریتی نیست، ادامه داد: این 
موضوع به شدت تابع ویژگی های فیزیکی سکونتگاه ها بوده و یک ارتباط مستقیم 

میان مدیریت بحران و برنامه ریزی شهری وجود دارد.
 

با تلاش منطقه سه شهرداری قم صورت میگیرد؛
بازسازی و بهسازی نمازخانه ها و 

سرویس های بهداشتی 
شهرداری  توسط  بهداشتی  سرویس های  و  نمازخانه ها  بهسازی  و  بازسازی 
منطقه سه در دستور کار قرار داشته و تاکنون بیش از ۳۰ میلیارد ریال برای این 

پروژه هزینه شده است.
از  برخی  فرسوده شدن  به  توجه  با  شهرداری،  عمومی  روابط  گزارش  به 
سرویس های بهداشتی بوستان ها منطقه و همچنین نیاز سریع به مرمت و بازسازی 
این سرویس ها، بازسازی و بهسازی نمازخانه ها و سرویس های بهداشتی سطح 
منطقه در دستور کار بوده و در سه ماهه ابتدای سال چندین بوستان سطح منطقه 
مثل بوستان ریحانه، بوستان فدک، بوستان ارغوان، بوستان ولایت، بوستان آبشار 

و... در حال ایجاد و بازسازی نمازخانه ها و سرویس بهداشتی های است.

مربی موفق قمی در لیگ عراق لژیونر شد 
محسن حسن زاده، سرمربی ۴۹ ساله و موفق فوتسال ایران با قراردادی چهار ماهه هدایت تیم المصافی، تیم ششم 
لیگ عراق را برعهده گرفت.به گزارش ایمان ، فوتسال عراق در سالیان اخیر پیشرفت به سزایی داشته است و بسیاری 
از بازیکنان مطرح ایرانی در لیگ باشگاهی این کشور توپ می زنند که حالا برای اولین بار به مربیان ایرانی روی آوردند. 
محسن حسن زاده سرمربی فصل گذشته تیم فرش آرا مشهد که کارنامه قابل توجهی در دوران مربیگری اش برجای 
گذاشته و در رقابت های لیگ برتر فوتسال ایران با هدایت فرش آرا یکی از شگفتی سازها به شمار رفتند، با قراردادی 
چهار ماهه هدایت تیم المصافی را برعهده گرفت.محسن حسن زاده، تنها مربی ایرانی در لیگ باشگاهی عراق محسوب 

می شود و در نیم فصل دوم روی نیمکت المصافی، تیم ششم لیگ عراق خواهد نشست.

استقلال و پرسپولیس رسماً فروخته شدند 
پس از تأیید صلاحیت خریداران استقلال و پرسپولیس از سوی سازمان خصوصی سازی، مزایده رسمی برای واگذاری 
۸۵ درصد از سهام این دو باشگاه از صبح روزدوشنبه در فرابورس آغاز شد و در نهایت خرید سهام به طور رسمی از سوی 
خریداران انجام شد. معاون واگذاری سازمان خصوصی سازی دراین خصوص گفت:۸۵ درصد از سهام شرکت استقلال 
ایران توسط هلدینگ صنایع پتروشیمی خلیج فارس، پارس، بوعلی، شهید تندگویان و بندر امام  معامله شد.بانک های 
شهر، ملت، تجارت، صادرات، اقتصاد نوین و رفاه به صورت مشترک ۸۵ درصد از سهام شرکت پرسپولیس را درخواست 
و اجازه حضور در این عرصه را اخذ کردند. قیمت هر سهم استقلال ۳۰۴۶ ریال با ارزش پایه کل تقریبا ۲7۹۳ میلیارد 

تومان تعیین شد.هر سهم باشگاه پرسپولیس نیز ۳۵۸۰ ریال با ارزش پایه کل تقریبا ۳۲۰۰ میلیارد تومان معامله شد.

مرگ سالانه ۵۰ هزار ایرانی در پی مصرف دخانیات
هندس بهزاد ولی زاده رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت با بیان اینکه امیدواریم با اجرای 
صحیح قوانین مالیاتی و سایر راهکارهای کاهش عرضه و تقاضای محصولات دخانی بتوانیم معضل مصرف دخانیات 
را حل کنیم، گفت: آمار و ارقام بیانگر این است که سالانه ۸ میلیون و 7۰۰ هزار نفر در جهان در پی مصرف دخانیات 
جان خود را از دست می دهند. میزان مرگ و میر ناشی از مصرف دخانیات در کشور ما نیز معادل ۵۰ هزار نفر در هر 

سال است.

کشف ۹۰ خاور زباله از منزل یک میلیاردر در بجنورد
معاون خدمات شهری شهردار بجنورد:چندین تن زباله در یک منزل مسکونی در شهر بجنورد، تجمیع کرده بودند.
تمام نقاط این ملک مخروبه، مملو از زباله بود. هم حیاط هم اتاق ها و این فرد نیز در میان همین زباله ها زندگی می کرد.
شهرداری به دستور دادستانی درحال تخلیه زباله های این ملک میلیاردی است.حجم زباله ها به قدری زیاد است که 
۸۰ سرویس خاور تاکنون زباله ها را جابجا کرده اما هنوز تمام نشده است.پیش بینی می کنیم ۱۰ سرویس خاور دیگر 

مورد نیاز است.

قاصدی  دادستان دادگاه ویژه روحانیت قم شد
محمدعلی قاصدی  دادستان دادگاه ویژه روحانیت قم شد .محمدعلی قاصدی  سمت هایی از جمله رییس کل 
دادگستری استان اردبیل و معاون دیوان عالی کشور را بر عهده داشته است.سعید جزایی دادستان قبلی دادگاه ویژه 

روحانیت قم، به عنوان رییس کل دادگستری استان مرکزی منصوب گردید.

کشف کارگاه جعل مدرک تحصیلی در غرب کشور
معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی: یک تیم ۳ نفره در یکی از استان های غربی کشور که  اقدام به 
جعل مدارک تحصیلی و آموزشی و سپس تبلیغ و فروش آنها از طریق فضای مجازی می کردند دستگیر شدند.از کارگاه 
این باند حدود هزار فقره مدرک جعلی شامل ریزنمرات تحصیلی، دیپلم، پیش دانشگاهی، گواهی موقت پایان دورۀ 

متوسطه، انواع گواهی های مهارت فنی و حرفه ای، هولوگرام و مهرهای مختلف کشف شد.

غرق شدگی ۶۴ نفر در فروردین
سخنگوی سازمان اورژانس گفت :در فروردین ماه سال جاری ۱۱۸ نفر دچار غرق شدگی شده اند که از این تعداد 
۶۴ نفر فوت کرده اند. عمده علت غرق شدگی به دلیل طغیان رودخانه ها و وقوع سیلاب بوده است.بیشترین آمار 

غرق شدگی در استان های بوشهر و هرمزگان و بیشترین فوتی ها مربوط به فارس و اصفهان بوده است.

نام گذاری خیابانی به نام ایران در اسلام آباد پاکستان
در پایان برنامه های دیدار رئیسی و شهباز شریف صورت گرفت؛ نامگذاری یکی از بزرگترین و اصلی ترین خیابان های 
شهر اسلام آباد به نام »ایران«رئیس جمهور کشورمان و نخست وزیر پاکستان در پایان برنامه های دیدار و رایزنی های خود، 

از یادمان نامگذاری یکی از بزرگترین و اصلی ترین خیابان های شهر اسلام آباد به نام »ایران« رونمایی کردند. 

عکس: عزیز بابانژاد

شکوفه های بهاری در شهرستان سلسله - لرستان

آیت الله اعرافی در دیدار اعضای شورای شهر قم:

دسترسی به هسته مرکزی شهر تسهیل شود
مدیرحوزه های علمیه گفت: حرم مطهر، مدرسه فیضیه، مسجد اعظم، بازار مرکز 
شهر و محل تردد مردم و زائرین است، علی رغم تمام تلاش های صورت گرفته، 

مردم به راحتی به مرکز شهر دسترسی ندارند.
آیت الله علیرضا اعرافی، در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم گفت: جا دارد 
از تلاش ها و اقدامات در شهرداری و شورای اسلامی شهر باوجود اختلاف سلایقی 
که هست، تشکر و قدردانی کنیم، آنچه در مدیریت شهری اهمیت دارد راه و رسم 
تعامل، همدلی و همراهی برای خدمت هر چه بیشتر به مردم است. البته نقدهایی 
وجود دارد، لذا باید ارزیابی جامع داشته باشیم.  عضو شورای عالی حوزه های 
علمیه با اشاره به اهمیت توجه به معماری اسلامی ایرانی در ساخت و سازهای 
جدید افزود: شهر قم باید به عنوان الگوی شهرسازی معماری اسلامی و ایرانی 
در کشور مطرح شود و این در سایه یک کار و همت جمعی و خرد نخبگانی فنی و 

علمی میسر خواهد شد.
وجود خلأ در الگوی شهرسازی و معماری اسلامی و ایرانی 

هر  آداب  و  فرهنگ  روی  معماری  و  شهرسازی  سبک  گفت:  قم  جمعه  امام 
منطقه ای اثر می گذارد، شهر قم به عنوان ام القرای جهان اسلام باید در این سبک 
معماری اسلامی در کشور پیشتاز باشد و این در سایه یک مهندسی و معماری قوی 
همراه با روح سرشار معنوی و اندیشه معرفتی و اسلامی صورت خواهد پذیرفت، 
اما در حال حاضر این خلاء وجود دارد و چنین اراده قوی در ساخت و سازهای 
جدید وجود ندارد. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به فرهنگ و پیوست 
فرهنگی نهادها و سازمان ها اشاره و بیان کرد: هر دستگاه و نهادی که ارتباط و 
تعامل بیشتری با مردم و آحاد جامعه دارد باید دارای یک پیوست فرهنگی و معرفتی 

باشد؛ اگر خدمت توأم با فرهنگ و اخلاق همراه باشد، ارزش بیشتری دارد.
زائران دسترسی مناسبی به حرم مطهر و اطراف آن ندارند

آیت الله اعرافی، رودخانه قم را نَفَس شهر توصیف و تصریح کرد: بستر رودخانه 
را باز بگذارید. هسته مرکزی شهر یعنی حرم، بازار، فیضیه و مسجد اعظم تاریخچه 
قم و اهالی قم است، مدیریت شهری علی رغم تمام تلاش هایی که داشته نسبت 
به تسهیل رفت وآمد زائران و مجاوران شهر کریمه اهل بیت )ع( در هسته مرکزی 
شهر، کاری از پیش نبرده و شیوه را اصلاح نکرده است. مدیر حوزه های علمیه 
عنوان کرد: امروز تردد طلاب و اساتید به مدارس علمیه و به ویژه مدرسه فیضیه در 
هسته مرکزی شهر سه راه بازار، شیخان، حرم مطهر، مدرسه فیضیه با دشواری های 
همراه است، زائران دسترسی مناسبی به اطراف حرم و محیط پیرامونی آن ندارد که 

ان شاءالله به این نکته توجه شود.
رئیس شورای شهر قم:

شهرداری کم کاری نهادهای فرهنگی قم را جبران می کند
رئیس شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین دیدارگفت: باوجود نداشتن مسئولیت 

در بخش فرهنگی، شهرداری کم کاری نهادهای فرهنگی شهر را جبران می کند.
محسن محرری از حمایت حوزه از شورای شهر تقدیر و تشکر کرد و اظهار داشت: 
کمتر از ۱۸ ماه تا پایان شورای ششم باقی است و تنها کارنامه ما در تاریخ ثبت می شود. 
وی تحقق ۱۰7 درصدی بودجه شهرداری را افتخاری برای شورای شهر دانست و افزود: 
بودجه شهرداری در تفریق ۱۰ هزار و7۰۰ میلیارد تومان بوده و تا امروز تفریق بیش از 
مصوب و اصلاحیه بوده است. رئیس شورای اسلامی شهر قم به بودجه سال ۱۴۰۳ نیز 
اشاره کرد و گفت: برای سال ۱۴۰۳ نیز بودجه ۱۴ همتی تصویب شده و باوجود اجازه 
دولت برای افزایش ۴۶ درصد تعرفه و عوارض تنها ۳۹ درصد افزایش تصویب شد و 

تلاش کردیم از راه سرمایه گذاری و اوراق مشارکت بودجه خود را تأمین کنیم.
لزوم همکاری اوقاف برای ساماندهی قبرستان نو

وی از اختصاص ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت به شهر قم خبر 
داد و گفت: با پیگیری های انجام شده این عدد به قم اختصاص داده شده که 
بخش عمده آن برای حفاری مترو تا مسجد مقدس جمکران و ساعت ایستگاه ها 
اختصاص داده می شود. محرری تصویب بودجه ۹۰۰ میلیارد تومانی مربوط به 
بخش فرهنگ را اتفاقی مبارک خواند و بیان کرد: بودجه سازمان فرهنگی نیز به 
۸۰ میلیارد تومان ارتقاء پیداکرده و باوجود نداشتن مسئولیت در بخش فرهنگی، 
شهرداری کم کاری نهادهای فرهنگی شهر را جبران می کند. وی در ادامه سخنان 
خود به اجرای پروژه های مهم در شهر اشاره کرد و گفت: اتمام تملک چهل اختران 
و تکمیل پارکینگ این امامزاده، بهره برداری فاز ۵ عمار یاسر، تملک ۱۰۰ مغازه 
آرامستان نو و سرعت بخشی به پروژه بسط شرقی انجام شده است. رئیس شورای 
با پیگیری شورا سرعت خوبی  شهر قم ادامه داد: اجرای پروژه دروازه ری نیز 
پیداکرده و ۱۰ تقاطع در حال ساخت در شهر داریم و همچنین تملک مغازه های 
میدان نو نیز رو به اتمام است و به زودی وارد فاز عملیاتی خواهد شد اما متأسفانه 

اوقاف با شهرداری همکاری لازم را ندارد.

همزمان با روز جهانی بنا ها و محوطه های تاریخی 
از ثبت جهانی کاروانسرای دیر گچین در قم مادر 

کاروانسراهای ایران رونمایی شد.
مدیر کل پایگاه های جهانی کاروانسرا های ایرانی 
با اشاره به برگزاری ۴۵ امین نشست کمیته جهانی 
ثبت میراث تاریخی که شهریور ماه سال ۱۴۰۲ در 
ریاض عربستان برگزار شد گفت: در این نشست 
۵۴ کاروانسرای ایرانی در قالب کلی کاروانسرا های 
دیر  کاروانسرای  که  رسید  جهانی  ثبت  به  ایرانی 
گچین قم یکی از شاخص ترین کاروانسرا ها در این 
مجموعه است. وی با تاکید بر اینکه ثبت جهانی یک 
اثر تاریخی مسئولیت های اجتماعی و خطیری را 
برای بهره برداران، متولیان و جامعه مدنی هر منطقه 
ایجاد می کند گفت: تنها با تکیه بر همکاری و خرد 
جمعی می توان در مسیر حفظ، نگهداری و احیا 

میراث فرهنگی گام برداشت.
وی سه ضلع میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری را مرتبط با هم و اثرگذار بر روی یکدیگر 
دانست و افزود: نباید فراموش کنیم که در تمامی 
حوزه های مربوط به مجموعه گروه های اجتماعی و 
سازمان های مردم نهاد میتوانند بازو و اهرم کمکی 

برای ما باشیم.
شناسایی۵48 اثر میراثی تا پایان سال گذشته 
همچنین ارجمندی مدیر کل میراث فرهنگی، 

صنایع دستی و گردشگری قم از ۵۴۸ اثر میراثی 
خبر  قم  در  سال ۱۴۰۲  پایان  تا  شده  شناسایی 
منقول،  غیر  آثار  دسته  در  اثر  گفت: ۳۸۳  و  داد 
7۴ اثر منقول، ۵۹ اثر ناملموس و ۳۱ اثر طبیعی 
جای می گیرد و در این بین آثازی، چون تپه قلی 
درویش، تالاب مره، دیر گچین و دریاچه نمک از 

شاخص ترین آنهاست.
وی با اشاره به اینکه استان قم علاوه بر ظرفیت 
زیارتی و وجود حرم کریمه اهل بیت و مسجد مقدس 
جمکران ظرفیت های غنی میراثی و گردشگری نیز 
دارد بر توجه بیشتر در خصوص این آثار تاکید کرد 
و گفت: متاسفانه در این حوزه قدردانی و اهتمام 
جدی صورت نمی گیرد که این امر ناشی از ضعف 
فرهنگی استان است که باید در ارتقای آن کوشش 

کنیم.
مدیر کل میراث استان قم از آماده سازی فرایند 
مزایده به منظور بهره برداری بخش خصوصی از 
کاروانسرای دیر گچین در آینده نزدیک نیز خبر 
داد و افزود: یک مشکل سندی پیش روی این 
کاروانسرا قرار دارد که به محض مرتفع شدن آن، با 
نظارت و کنترل میراث فرهنگی، در اختیار بخش 
خصوصی برای نگهداری، بهره برداری و احیا قرار 

میگیرد.
 سرپرست معاونت اجتماعی فرهنگی و زیارت 

استانداری نیز در این مراسم با بیان اینکه به همان 
اندازه که میراث ما گرانبهاست که حفاظت از آن نیز 
مهم است از ثبت جهانی دیر گچین ابراز خرسندی 
جمهوری  نظام  و  اسلام  برکت  به  گفت:  و  کرد 
خدمت  در  کشور  فرهنگی  میراث  ایران  اسلامی 
گرفته  قرار  دینی  و  معرفتی  انسانی،  ارزش های 

است.
وی با اشاره به عملیلت غرور آفرین وعده صادق در 
روز ۲۶ فروردین آن روز را یوم الله خواند و ملت ایران 

را ملتی بزرگ دانست.
حجت الاسلام حسینی مقدم در این خصوص 
افزود: امروز این ملت بزرگ و بزرگ زاده به برکت نظام 
جمهوری اسلامی و تربیت فرزندانی از نسل سزدار 
سلیمانی توانست در یک زور آزمایی موازنه استکبار 

را بر هم بزند.
در حاشیه این مراسم نشست تخصصی با موضوع 
بحران های  مدیریت  و  تاریخی  بنا های  آوری  تاب 
طبیعی با حضور کارشناسان میراث فرهنگی برگزار 

شد.
کاروانسرای دیر گچین با ۱۲ هزار متر مربع در 
کیلومتر ۶۰ آزادراه قم - گرمسار قرار دارد و سنگ 
بنای آن در عصر ساسانی گذاشته شده و در دوره 
سلجوقی و صفوی بازسازی شده است و اکنون به 

عنوان مادر کاروانسرا های ایرانی از آن یاد می کنند.

همزمان با روز جهانی بنا ها و محوطه های تاریخی صورت گرفت:

رونمایی از ثبت جهانی کاروانسرای دیر گچین 

مدیر دفتر بهره برداری و توسعه تأسیسات، تأمین، تصفیه و خطوط انتقال آبفای 
استان قم گفت: شیرآلات خط اصلی آبرسانی در منطقه غرب قم به منظور تاب 

آوری در شرایط بحرانی و افزایش قدرت مانور و بهبود فشار شبکه تعویض شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مجید خداداد به 
تشریح ابعاد پروژه تعویض شیرآلات رینگ غربی آبرسانی قم پرداخت و گفت: 
در این پروژه طی یک هفته عملیات شبانه روزی  شیر پروانه ای ۱۴۰۰ میلی متر 
میدان نبوت، شیرهای ورودی و خروجی فشارشکن نبوت، شیر پروانه ای ۱۰۰۰ 
میلی متر کشاورز شمالی تعویض و یک شیر پروانه ای نیز در حوالی میدان کشاورز 

نصب شد.
وی بهسازی و نوسازی شیرآلات فرسوده و جلوگیری از هدر رفت آب، مدیریت 
بهتر فشار شبکه و جلوگیری از افت فشار، مدیریت بهتر کیفیت آب شبکه و 
اجرای عدالت کیفی با ترکیب آب منابع مختلف و کاهش محدوده قطع آب در 

صورت بروز حوادث را از جمله اهداف اجرای این پروژه برشمرد و گفت: پیش 
از این اگر حادثه ای در این خط لوله رخ می داد شاهد قطع آب در مناطق ۲، 
۳ و ۶ بودیم که با اجرای این پروژه قدرت مدیریت تأمین و توزیع آب در حوادث 

افزایش می یابد.
مدیر دفتر بهره برداری و توسعه تأسیسات، تأمین، تصفیه و خطوط انتقال 
آبفای استان با اشاره به اینکه ۶۰۰ هزار نفر از جمعیت شهر قم تحت پوشش 
این خط لوله آبرسانی هستند یادآور شد: تمام تلاش فنی و مهندسی خود را 
به کار بستیم تا با کوچکترین مشکل برای همشهریان ساکن در این مناطق این 

پروژه به اجرا برسد.
وی در پایان یادآور شد: پروژه تعویض شیرآلات رینگ غربی قم طی 7 روز کار 
شبانه روزی اکیپ های شرکت آب و فاضلاب استان و با صرف هزینه ای بالغ بر ۵۵ 

میلیارد ریال به اجرا رسید.

مدیر دفتر بهره برداری و توسعه آبفای استان قم خبرداد:

تعویض شیرآلات خط اصلی آبرسانی غرب قم

http://nedayeghom.ir
@nedayeghom.ir

آدرس سایت:
کانال ایتا:

معاون اداره کل صمت استان قم:

دخانیات و لوازم خانگی بیشترین کالای قاچاق بود
معاون بازرسی و نظارت اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در جریان بازرسی های به عمل 

آمده از بازار استان طی فروردین ماه، دخانیات و لوازم خانگی بیشترین کالای قاچاق کشف شده در قم بود. 
سیاوش فولادی وندا در گفت وگویی پیرامون این موضوع بیان داشت: بازرسان اداره کل صنعت،  معدن 
و تجارت قم در فروردین ماه امسال، ۳۶۴ مورد بازرسی برای جلوگیری از تخلف عرضه، نگهداری و فروش 
کالای قاچاق انجام دادند. وی افزود: از این تعداد بازرسی هشت مورد منجر به تشکیل پرونده تخلف شد که 
برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی استان معرفی گردید. وی ادامه داد: در مجموع ارزش ریالی کشفیات 
فروردین ماه سال جاری ۲ میلیارد و ۴۳۵ میلیون ریال بوده است. فولادی وندا گفت: در همین رابطه بیش از 
چهار هزار و ۱۰۰ مورد کالای قاچاق کشف شد که بیشتر آن ها شامل دخانیات، مواد غذایی، لوازم خانگی 
و تلفن همراه بود. وی افزود: همچنین بازرسان اداره کل صنعت، معدن و تجارت قم تعداد ۱۵۹مورد تذکر و 

اخطار کتبی به واحدهای خرده فروش داده و ۲۶ گشت مشترک با دستگاه های نظارتی استان برگزار کردند.
وی ادامه داد: بیشتر گشت   های مشترک با دستگاه هایی نظیر تعزیرات حکومتی، پلیس امنیت اقتصادی 

فرماندهی انتظامی، بسیج و اتحادیه های مرتبط بوده است.
 

مدیرکل بنیاد مسکن استان قم خبرداد:

نوسازی۵3 درصد از بافت فرسوده روستایی 
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با بیان اینکه ۵۳ درصد از بافت فرسوده روستایی استان 
نوسازی شده است، گفت: امسال ۲هزار واحد فرسوده روستایی نوسازی می شود که تاکنون برای ۸۰۰ واحد 

پرونده تشکیل شده است. 
به گزارش ندای قم، محمد اطهری در گفت وگویی افزود: با روند نوسازی واحدهای فرسوده روستایی 

پیش بینی می شود جشن نوسازی این واحدها قبل از زمان بندی ملی آن تا سال ۱۴۱۰ برپا گردد.
وی خاطرنشان کرد: برای بازسازی و نوسازی واحدهای فرسوده روستایی و یا ساخت مسکن جدید، 
تسهیلات بانکی ۳۵ میلیاردریالی با کارمزد پنج درصد به متقاضیان پرداخت می شود. وی اظهار کرد: 
متقاضیان ساخت مسکن پس از کسب مجوز از دهیاری ها می توانند جهت دریافت تسهیلات بانکی به بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی استان قم مراجعه کنند.  اطهری همچنین با اشاره به روند اجرای طرح های هادی 
روستایی، اضافه کرد: تمامی روستاهای بیشتر و کمتر از ۲۰ خانوار این استان دارای طرح هادی مصوب است 
و از سال ۱۴۰۰ بازنگری طرح هادی در 7۹ روستا انجام و امسال نیز بازنگری در طرح هادی ۲۰ روستا جهت 
توسعه و تکمیل زیرساخت ها انجام می گیرد. وی با اشاره به بازنگری طرح هادی ۲۰ روستای استان طی سال 
۱۴۰۳، اظهار کرد: تأیید کارگروه های کارشناسی لازمه هرگونه بازنگری و تغییر در طرح های هادی روستایی 

است و روستائیان می توانند نظرات و پیشنهادهای خود را در این موضوع از طریق دهیاری ها پیگیری کنند.
 

مدیرکل ثبت احوال استان قم:

1۸ هزار و 3۹۸ واقعه ولادت به ثبت رسید
مدیرکل ثبت احوال استان قم گفت: سال گذشته ۱۸ هزار و ۳۹۸ واقعه ولادت در این استان به ثبت رسید که 
نسبت به سال ۱۴۰۱، ۸۶ مورد افزایش نشان می دهد.  منوچهر تیموری در گفت وگویی افزود: سال ۱۴۰۱، 
۱۸ هزار و ۳۱۲ واقعه ولادت به ثبت رسیده بود. وی اضافه کرد: علی، امیرعلی، محمدحسین، حسین، 
محمد، محمدحسن، محمدعلی، محمدمهدی، علیرضا، محمدرضا نام هایی است که به ترتیب بیشترین 
فراوانی را میان نوزادان پسر در قم دارد. وی ادامه داد: همچنین اسم های فاطمه، زهرا، زینب، ریحانه، حلما، 
پناه، معصومه، نورا، رستا و رقیه به ترتیب بالاترین فراوانی را میان نوزادان دختر در این استان به خود اختصاص 
داده اند. به گفته تیموری، سال گذشته ۶ هزار و 7۱۶ واقعه وفات به وقوع پیوست که نسبت به سال ۱۴۰۱، 
۲۰۵ مورد افزایش یافته است. وی افزود: در استان قم ۹۹ درصد ثبت وقایع حیاتی در مهلت قانونی انجام 

می شود که قانون گذار برای ولادت ۱۵ روز و برای وفات ۱۰ روز تعیین کرده است.

مدیرکل نوسازی مدارس استان قم:
2۶ فضای آموزشی توسط خیران  ساخته شد

مدیرکل نوسازی مدارس استان قم گفت: سال گذشته ۲۶ فضای آموزشی توسط خیران مدرسه ساز در این 
استان ساخته و به بهره برداری رسید. 

احمد رضا اجتهادی در گفت وگویی افزود: این تعداد فضای آموزشی شامل ۲۴۰ کلاس درس با زیربنای ۴۴ 
هزار و ۹۵۰ مترمربع است که در اختیار دانش آموزان استان قم قرار گرفته است.

وی اضافه کرد: سال گذشته کلنگ زنی پنج پروژه جدید نیز به انجام رسید که در حال ساخت است.
وی بیان کرد: اداره کل نوسازی مدارس قم، طرح استفاده از ظرفیت های خیری برای درآمدزایی  و خودکفایی 
مدارس و پیگیری این موضوع را در استان در دستور کار دارد که یکی از جلوه های این امر، پیگیری تاسیس 

سامانه تولید برق از انرژی پاک خورشیدی در پشت بام مدارس است.


